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Kto wyremontuje 
turkowski ratusz?
Konsorcjum kaliskich 
firm budowlanych, wśród 
których jest znana w Turku 
firma Novum, złożyło 
najkorzystniejszą pod 
względem cenowym ofertę 
na remont miejskiego 
ratusza. Według niej będzie 
on kosztował niecałe 6 min 
zł. Podobnie jak niegdyś hala 
sportowo-widowiskowa, której 
ostateczny koszt zamknął się 
na 15 min zł. Jak będzie z 
miejskim ratuszem?

Czytaj str. 5

Gminy chcą udziałów w 
turkowskim PKS

Jak w greckiej 
tragedii
Od kwietnia turkowski PKS ma 
zlikwidować 60 nierentownych 
kursów lokalnych. Wstrzymanie 
tej decyzji mogłoby 
nastąpić tylko wtedy, gdyby 
funkcjonowanie tych linii 
wsparły samorządy lokalne. 
Burmistrzowie i wójtowie 
m ów ią -jeś li mamy płacić, 
chcemy udziałów w akcjach 
przewoźnika. Tymczasem 
burmistrz Zdzisław Czapla 
chciałby większość udziałów 
zatrzymać dla miasta

Czytaj str. 6

Kompromitacja i granda, czyli
Starosta Bartosik tylko 
kpi, czy o drogi pyta?

Czytaj str. 8

D r u h o w i e  _
b e z l r c t m i ż y

Był p ią tek , około godz. 2 3 .0 0 , k iedy W ies ław a R osiak zobaczyła przez okno ogień  w strażackie j rem iz ie . W  kilka  
sekund budynek p ło n ą ł ju ż  cały, w niebo trzaskały p ło m ien ie  i rozgrzany do czerwoności etern it. N ad  ranem  z 
rem izy  zostały tylko ściany. -T o  była nasza h istoria , teraz n ie  zostało ju ż  n ic ... - m ó w i z  ża le m  Jó zef Karbowy,
prezes OSP w Krownach Czytaj na str. 3
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Miasto
uwłaszczone
na garażach
Każdy z sześćdziesięciu 
turkowian, za 
wybudowane przed 
trzydziestu laty, z 
własnych pieniędzy 
garaże, będzie musiał 
do miejskiej kasy 
wpłacić ponad dziesięć 
tysięcy złotych?

z23/DK
6̂4/DÎ



Turkowski sąd nie wydał wyroku

W ypadek drogowy w  Rogowie w  gminie Przykona, w  którym zginęła 72-letnia kobieta  
wydarzył się w kwietniu ubiegłego roku. Mimo wielkich nadziei rodziny zabitej, do te j pory 
nie zapadł wyrok w tej sprawie. Przesłuchano już wszystkich świadków, teraz potrzebne są 
jeszcze dodatkowe wyjaśnienia biegłych sądowych.

Sprawa toczy się od kwietnia 
2009 roku. W tedy jadący pod 
wpływem alkoholu mężczyzna 
uderzył w rowerzystkę i uciekł.
Złapano go kilka kilometrów da
lej, kiedy porzucił samochód i 
uciekł przez pole. Z relacji świad
ków wynika, że mimo iż był za
mroczony alkoholem, doskonale 
wiedział co zrobił i był świadomy 
kary, jaka go czeka.

Mężczyzna przyznał się do 
winy, a w turkowskim sądzie 
odbyło się już kilka posiedzeń 
w tej sprawie. Każde z nich jest 
wstrząsającym przeżyciem dla 
męża i dzieci zabitej, a także ich 
rodzin. Kiedy przesłuchano już 
wszystkich świadków mieli oni 
nadzieję, że wysłuchają mów 
końcowych, zapadnie wyrok i nie 
będą musieli wracać co chwilę 
do tych tragicznych wydarzeń.
Niestety, we wtorek, 2 lutego 
kiedy na ławie zasiadł oskarżony, 
a naprzeciw niego mąż kobiety i 
prokurator nie usłyszeli wyroku.

Podczas toczącej się już bli
sko rok sprawy powołano dwóch 
biegłych, z Turku i Poznania. Ich 
opinie, choć na pierwszy rzut oka 
podobne, jak się okazuje w nie
których punktach się różnią. By 
uniknąć rozbieżności prokura
tor, a także obrońca oskarżonego 
wnieśli o przesłuchanie biegłych, 
w celu uzupełnienia ich twier
dzeń i ewentualną konfrontację.
M ecenas oskarżonego twierdzi 
bowiem, że w dokum entach jest

14-letnia gim nazjalistka trafiła do szpitala, potrącona 
na pasach na ul. Uniejowskiej w  Turku przez autobus. Na 
szczęście nie odniosła poważniejszych obrażeń.

Ulicę Uniejowską zaliczyć 
można do jednych z najbar
dziej ruchliwych w Turku. Tak 
było też w środę, 3 lutego. Tuż 
przed godziną 8.00, niedaleko 
skrzyżowania z ulicą Wyszyń
skiego, przed pasami zatrzy
mała się 14-letnia turkowianka. 
Codziennie od strony osiedla 
Dobrskiego, dziewczyna cho
dzi tą  trasą do szkoły. Gdy była 
już w połowie drogi, uderzył w 
nią jadący od strony Przykony

autobus. Przewróciła się.
Świadkowie zdarzenia na

tychm iast wezwali policję i 
pogotowie. Pogotowie zabrało 
14-latkę do szpitala. Jednak  po 
opatrzeniu ran została zwol
niona do domu. Na m iejscu 
funkcjonariusze zbadali trzeź
wość kierowcy.

Czy dziewczyna rozejrzała się 
zanim weszła na zebrę, czy wtar
gnęła na nią nagle, odpowie pro
wadzone dochodzenie. ił

Dręczony wyrzutami sumienia kierowca

Oddał się
w ręce policji

25-letni mieszkaniec Kaczek Średnich (gm. Kawęczyn) 
uderzył w zaparkowaną przy Placu W ojska Polskiego w Tur
ku mazdę, a następnie uciekł z miejsca zdarzenia. Kiedy 
kilka godzin później dręczony wyrzutami sumienia zgłosił się 
do komendy we krwi m iał około półtora promila alkoholu.

Mąż zabitej kobiety jest oskarżycielem posiłkowym w procesie prze
ciwko sprawcy wypadku. Rodzina ma najdzieję, że sprawiedliwy wyrok 
zapadnie już niebawem. Zwłaszcza, że wkrótce minie rok od tragedii.

odmówić przesłuchania biegłych.wiele sprzeczności, szczególnie 
co do stanu samochodu. Przesłu
chanie ma pomóc ustalić przy
czyny i czas jego uszkodzenia. 
O brońca próbuje także udowod
nić, że kobieta jechała w druga 
stronę, niż wcześniej zakładano.

Mimo sprzeciwu oskarżyciela 
posiłkowego, męża zabitej kobiety, 
któiy twierdził, że opinie biegłych 
są jasne i czytelne, sąd nie mógł

Tak więc kolejny term in roz
prawy wyznaczono na marzec.

boxa

We wtorek 2 lutego, około 
godziny 18.00, jadący volkswa- 
genem  golfem mężczyzna ude
rzył w zaparkowaną przy Placu 
Wojska Polskiego w Turku, maz
dę 626, a następnie, odjechał z 
miejsca zdarzenia. Świadkowie, 
o kolizji natychm iast powiado
mili funkcjonariuszy policji. Ci 
natychm iast wyruszyli w poszu
kiwaniu auta. Niestety nie znali 
num erów wozu i kierunku w ja
kim się oddalił.

Kierowcę musiały jednak 
męczyć wyrzuty sumienia, gdyż 
jeszcze tego samego dnia, sam 
zgłosił się do kom endy i przyznał 
do przewinienia. Jak się okazało 
25-latek miał w wydychanym po
wietrzu około półtora promila al
koholu. Dodatkowo pobrano mu 
krew. Następnie przesłuchano 
świadków zdarzenia, a sprawcę 
zatrzymano w policyjnym aresz
cie do czasu wyjaśnienia sprawy, 
ił

Uwaga na fałszywe banknoty

Nic nie warte 50 złotych
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POLICJA
Turek
W nocy z niedzieli 31 

stycznia na poniedziałek 
1 lutego, przy ul. Kaliskiej
złodzieje, po uprzednim  wybi
ciu szyby, włamali się do fiata 
punto i ukrad li z niego rad io
odtw arzacz cd w art 100 zł. 
W łaścicielem  sam ochodu jest 
m ieszkaniec T urku .

Rejon
W poniedziałek, 1 lutego, tuż 

po godz. 16.00, w Skęcznie- 
wie w gminie Dobra, policjanci 
zatrzymali pijanego rowerzystę. 
57-letni mieszkaniec Leśnik (gm. 
Poddębice), miał w wydychanym 
powietrzu 0,53 m g/dm 3 (około 
1,6 promila) alkoholu.

W nocy z poniedziałku na 
wtorek, (1-2 lutego) w Leonii 
(gm. Władysławów), z zapar
kowanego przy autostradzie A2 
ciężarowego DAF-a, złodzieje 
ukradli obudowy lamp, akumula
tory warte 6000 zł. Straty ponio
sła śląska firma przewozowa.

STRAŻ
Rejon
W sobotę, 30  stycznia, oko

ło godz. 21 .5 0 , w Chylinie w 
gminie Władysławów, miejsco
wi strażacy wyciągali dwa samo
chody osobowe -  opla i volkswa- 
gena, które utknęły w śnieżnych 
zaspach.

W środę, 3  lutego, tuż przed 
godz. 6 .00 , w Kotwasicach w 
gminie Malanów, w jednym z 
domów jednorodzinnych zapaliła 
się sadza w kominie. Jednak za
nim strażacy dotarli na miejsce, 
zdążyła już się wypalić. Do za
dań druhów należało więc prze
wietrzenie kotłowni domu oraz 
sprawdzenie szczelności przewo
du kominowego.

Fałszywymi banknotami pięćdziesięciozłotowymi, w ostatnim  czasie próbowało płacić 
w sklepach na terenie powiatu turkowskiego, kilku mężczyzn. Przeciwko nim prowadzone 
je s t postępowanie.

szczęście sprzedawczyni zorien
towała się i zadzwoniła po policję.
Następnego dnia, tym razem na

O

Próby płacenia fałszywymi 
banknotami zdarzają się dość 
często. W powiecie turkowskim, 
podrobione pie
niądze próbowa
no wprowadzić 
w obieg już wiele 
razy. Ostatnie 
postępowanie w 
podobnym tema
cie toczyło się 
rok tem u. Wte
dy też oszuści 
próbowali płacić 
p ię ć d z ie s ię c io -  **• 
zlotowymi bank
notami. W tym 
miesiącu fałszyw
ki znów pojawił 
się na rynku.
Pierwszy raz, we 
środę, 3 lutego, 
dwóch młodych 
mężczyzn, w 
jednym ze skle- ł «**»*-.- ■  
pów niedaleko Turku, próbowało 
zapłacić za zakupy fałszywką. Na
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stacji paliw, jej pracownik za za
tankowaną benzynę, też otrzymał

podrobiony pieniądz.
Sprawa fałszywych bankno

tów o nominale 50 złotych, trafi
ła do turkowskiej 
prokuratury.

-Ustalone oso
by, które puściły 
w obieg niepraw
dziwe banknoty, 
zostały ju ż  prze
słuchane. Dla do
bra prowadzone
go śledztwa, jako 
środek zapobie
gawczy, zastoso
wano wobec nich 
dozór policyjny i 
poręczenia mająt
kowe -  wyjaśnia 
M ariusz Skupin, 
prokurator rejo- 

I nowy. Na razie 
Prokuratura nie 
podaje szczegó
łów dotyczących

podejrzanych.
ił
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Pożar w Krwonach strawił budynek OSP

W sobotnie popołudnie, 6  lutego dzieci ze Szkoły Podstawowej w Koźminie miały bawić się w  miejscowej remizie OSP podczas imprezy choinkowej. 
Miały być słodkości, tańce i prezenty. Niestety. W  piątek około godziny 2 3 .0 0  m ieszkająca naprzeciw budynku kobieta zauważyła kłęby dymu wydoby
wające się wprost ze strażackiego lokum. Cztery godziny trw ała akcja gaśnicza, prowadziło ją  osiem jednostek, jeden z druhów zatruł się dymem. Mimo  
ich poświęcenia udało się uratować jedynie zaparkowany w  środku samochód, resztę -  wyposażenie kuchni, nową chłodnię, sprzęt gaśniczy i prezenty 
choinkowe dla dzieci -  strawiły płomienie.

- Kładłam się ju ż  spać, kiedy 
weszłam do sypialni przez okno 
zobaczyłam kłęby czarnego dymu. 
Upewniłam się, że to z  remizy i 
zadzwoniłam do straży -  opowiada 
Wiesława Rosiak, mieszkająca po 
drugiej stronie ulicy. Pierwszy te
lefon wykonała do Józefa Karbo
wego, prezesa miejscowego OSP. 
Do remizy ma trochę ponad 400 
metrów, był na miejscu w kilka 
minut. Na boso, w samych butach. 
Podobnie, w ciągu kilku minut, 
przybywali kolejni druhowie. Nie 
mogli uwierzyć w to, co widzieli. 
Budynek płonął, z dachu strzelały 
płomienie, głośno trzaskał eter
nit. Jeden z druhów zdążył wejść 
do środka i wyprowadzić z garażu 
samochód -S tara 266. Przez tę 
chwilę zatruł się dymem, natych
miast zabrało go pogotowie. Resz
ta wyposażenia -  hełmy, węże 
strażackie -  wszystko spłonęło. I

zaplecza kuchennego, były naczy
nia, garnki, kuchnie gazowe oraz 
wielopalnikowa kuchnia kaflowa, 
patelnia elektryczna, niedawno 
zakończono rem ont pomieszcze
nia chłodni, wpłacono też zaliczkę 
na niezbędne tam lodówki. - Nie
długo zacznie się sezon komunii, 
tak się cieszyliśmy, że będzie można 
bezpiecznie przechowywać jedzenie 
-  mówi z żalem Wiesława Rosiak, 
przewodnicząca Koła Gospodyń 
Wiejskich. To miejsce było wyjąt
kowe dla mieszkańców, z każdej 
strony słychać słowa rozpaczy. 
-T am  odbywały się nasze lokalne 
imprezy, święto Pieczonego Ziem
niaka, szkolne zabawy dla dzieci, 
ale też dla dorosłych -  mówi jedna 
z kobiet.

Wyjątkowość remizy tworzyła 
wkładana w nią praca wielu osób. 
Bezpłatnie działanie, na rzecz lo
kalnej społeczności, za które nikt Budynek był odnawiany i remontowany, niedawno wstawiono nowe plastikowe okna.

W budynku remizy były dwie duże sale i zaplecze kuchenne. Spłonęło wszystko.

tu zaczyna się bardzo długa lista 
rzeczy, które pochłonął żywioł, bo 
remiza w Krwonach nie by^i tylko 
strażackim przybytkiem, pełniła 
rolę sali bankietowej, miejsca ze
brań Koła Gospodyń Wiejskich, 
spotkań szkolnych, miejscem 
świętowania wesel, komunii, 
chrzcin, organizowano tam impre
zy, potańcówki, wiejskie święta.

Budynek postawiony w 1959 
roku w ciągu kilku minionych 
lat zyskał zupełnie nowy wygląd. 
Ochotnicza Straż Pożarna wkładał 
w niego dużo pieniędzy, a miej
scowa ludność pracy. W ubiegłym 
roku wymieniono okna na pla
stikowe, na podłogach położono 
kafelki. Poprawiała się też jakość

z mieszkańców nie oczekiwał po
chwał. Robili to, by mieć coś swo
jego. Kobiety szyły firanki, dbały 
o wystrój, druhowie wykonali sto
ły i ławy, każdy pomagał jak mógł. 
-T o  było urocze miejsce, zadbane i 
z dużą sceną, taka nasza świetlica, 
tam toczyło się lokalne życie, dlate
go tak bardzo to przeżywamy -  do
daje Krystyna Sznycer, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Koźminie. 
To właśnie placówka była organi
zatorem choinki dla dzieci, która 
miała odbyć się w sobotę. Do re
mizy zawieziono już przygotowa
ne wcześniej paczki dla uczniów, a 
także nagrody na tradycyjną lote
rię. Spłonęły gadżety ufundowane 
przez przyjaciół szkoły i rodziców,

s p r z ę t y  
AGD, kom- 
pletypoście- 
li, koszulki, 
s e r w e t k i ,  
obrusyiwie- 
le innych 
d r o b n y c h  
p rz e d m io 
tów, które 
miały być 
fatami dla
biorących udział w loterii. Za ze
brane pieniądze dzieci z Koźmina 
i Krwon wyjeżdżały zawsze na 
wycieczki. -Zgłasza się teraz wie
le osób, rodzice, radny Władysław 
Karski zaproponował pieniądze by 
kupić naszym uczniom prezenty,

Remiza w Krwonach była nie tylko strażnicą, ale również miejscem spotkań wszystkich 
mieszkańców.

dopodobną przyczyną powstania 
pożaru było zwarcie instalacji 
elektrycznej, sala była bowiem 
dogrzewana grzejnikiem, co mo
gło spowodować przeciążenie in
stalacji. Wszystko wyjaśni jednak 
powołana w tym celu komisja.

-Ciężko będzie to odbudować,

czasie będzie trzeba znaleźć dla 
niego miejsce. Miejsce potrzebne 
będzie też mieszkańcom. -Szkoda 
świetlicy, która była dla nas dostęp
na przez tyle lat, teraz przeżywamy 
zbiorową żałobę -  wyraża uczucia 
wielu Wiesława Rosiak.

Olga Boksa

została tylko kupa gruzu -  mówi 
Karbowy. Kiedy tylko komisja 
ostatecznie stwierdzi przyczynę 
powstania pożaru, druhowie będą 
mogli wejść na pogorzelisko. -B ę
dziemy porządkować teren, by nie 
stwarzał zagrożenia, ale remizy nie 
da się odremontować. Ciężko jest 
przecież z  pieniędzmi a materiały 
budowlane są drogie -  twierdzi 
prezes OSP. Dodaje też, że jego 
jednostka miała w  planach przy
stąpienie do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczy, ale w tej sy
tuacji nie wiadomo co będzie da
lej. Uratowany samochód straży 
tymczasowo zaparkowany jest w 
domu kierowcy, ale w najbliższym

oni czekają na to przez cały rok 
-  mówi Krystyna Sznycer.

Poza wieloma stratami, które 
można wycenić, na honorowym 
miejscu w remizie stały gabloty z 
pucharami i trofeami, jakie przez 
lata zdobyli miejscowi druhowie. 
-To była nasza historia, a teraz nie 
zostało nic -  ubolewa Józef Karbo
wy.

W  nocy z piątku na sobotę do 
Krwon wysłano 9 samochodów, 
przyjechali druhowie z: Brudzew, 
Koźmina, Władysławowa, Rady- 
czyn, Kalinowej oraz z Państwo
wej Straży Pożarnej z Turku, z 
budynku wyniesiono trzy 11 ki
logramowe butle gazowe. Praw



III Zjazd Okręgowy PiS

Partyjny sukces Kryspiana Pawlica
W  minioną sobotę, 3 0  stycznia, w  Koninie obradowali delegaci na III Zjazd Okręgowy partii Prawo i Sprawiedliwość. W  trakcie Zjazdu wybrano 1 4  

delegatów na III Kongres Krajowy PiS, który zbierze się 6-7 marca w Poznaniu. Struktury partyjne w powiecie tureckim  potwierdziły tezę, że stanowią 
bastion PiS na całej wschodniej ścianie W ielkopolski, bowiem wśród wybranej czternastki delegatów jest trójka przedstawicieli powiatowych struktur 
partii. W edług liczby uzyskanych głosów są nimi: Kryspian Pawiic, Ryszard Bartosik i Małgorzata Golczyńska.

^  9 lutego 2010 r. J ^ P O J U R K U

Od dawna wiadomo, że powiat 
turecki jest politycznym bastio
nem  Prawa i Sprawiedliwości, 
a fakt ten znalazł potwierdzenie 
na ubiegłotygodniowym ID Zjeź- 
dzie Okręgowym partii, który 30 
stycznia obradował w Koninie. 
Na obrady zjechało 113 delega
tów reprezentujących struktury 
partyjne z dziewięciu powiatów, 
wchodzących w skład konińsko- 
gnieźnieńskiego okręgu wybor
czego. W  tym gronie struktury RS 
z powiatu tureckiego reprezento
wało aż 22 przedstawicieli, co sta
nowiło niemal 20 proc. wszystkich

Bez rozgłosu i w sposób jakby 
niezauważony dla lokalnej opinii 
publicznej mają miejsce dwa wy
darzenia. Pierwszym jest przepro
wadzka do budynku przy ulicy 
Łąkowej powiatowego wydziału 
geodezji. Drugi natomiast jest 
bardziej ulotnej natury. Mija oto 
właśnie okrągły rok od przyznania 
pieniędzy z funduszy unijnych na 
projekt znany pod nazwą -  „Turek 
-  miastem w klimacie Józefa Me
hoffera”. Nawet zrozumiałe jest 
nabranie wody przez władze po
wiatu w sprawie przenosin jedne
go z wydziałów starostwa na ulicę 
Łąkową. Bo najpierw wydano 
ponad milion złotych na remont 
i adaptację budynku. Przy okazji 
warto przypomnieć, że obiekt ten 
jeszcze trzy lata temu wynajmo
wany był przez jedną z miejsco
wych spółek medycznych przy
nosząc powiatowi całkiem spore 
dochody. Niestety, najpierw, dość 
niefrasobliwa sprzedaż żłobka 
wspomnianej spółce przez władze 
Turku spowodowała, że budynek 
przy szpitalu ze złotonośnej kury 
zamienił się w tzw. pustostan. A 
w konsekwencji powiat musiał 
wydać wspomniany milion na 
adaptację pod potrzeby geodezji. 
W  efekcie nie będzie dochodów 
z nieruchomości, a obywatele, 
aby załatwić sprawę w powiecie 
będą musieli uwijać się jak w 
ukropie między ulicą Kaliską a 
Łąkową. Słowem, władze powia
tu nie za bardzo mają się czym 
chwalić. No, może poza jednym. 
W  budynku starostwa zwolni się 
pół piętra i będzie można znowu 
zatrudnić kolejnych krewnych i 
znajomych królika. Słowem, jak 
wiadomo -  powiaty są bardzo po
trzebne, a jeśli nawet nie, to i tak 
nawet Kaczyński nie kiwnie w tej 
sprawie palcem. Bo i po co? Prze
cież gdzieś tych pisowców (czy 
innych dzielnych partyjniaków) 
trzeba zatrudnić. Dość żałosne to 
wszystko.

Przejdźmy z kolei do drugiej 
kwestii, czyli rocznicy pozyskania

uczestników Zjazdu. Tak znaczna 
reprezentatywność przełożyła się 
na wynik wyborów delegatów na 
III Kongres Krajowy R S zaplano
wany na 6-7 marca w Poznaniu. 
Wybór stolicy Wielkopolski na 
miejsce obrad najważniejszego 
gremium tej partii nie jest przy
padkowy. Ma to bowiem stanowić 
ożywczy impuls dla relatywnie 
słabych struktur R S na terenie 
województwa wielkopolskiego. 
Wspomniany Kongres nie tylko 
zapoczątkuje kampanię wyborczą 
w roku, w którym zaplanowane 
są dwie elekcje -  prezydencka

przez miasto pieniędzy na tzw. 
„Mehofferyzację Turku”. Tak się 
jakoś złożyło, że wraz z tym ma
łym jubileuszem miały miejsce 
dwa wydarzenia. Jedno z nich to 
pozyskanie na ten projekt dodat
kowych 700 tys. złotych z Mini
sterstwa Kultury i Dziedzictwa Na
rodowego, a drugim jest otwarcie 
ofert przetargowych na remont 
miejskiego ratusza i jego najbliż
szego otoczenia. Pozyskanie do
datkowych funduszy jest, rzecz 
jasna, nader radosną nowiną i z 
tego faktu można się tylko cieszyć. 
Ale w drugim przypadku sprawa 
wymaga już obywatelskiej troski i 
.szerszej refleksji. Dowiadujemy się 
bowiem, że różnica między ofer
tami najtańszymi i najdroższymi 
przekracza dwa miliony złotych, 
co przy kosztorysie opiewającym 
na ok. 6 milionów jest kwotą zna
czącą. Można oczywiście uznać, 
że najdrożsi wykonawcy chcąc 
mieć zysk nadzwyczajny wykazali 
się zbytnią pazernością. Z drugiej 
jednak strony, nasuwa się wątpli
wość, czy aby oferenci z najniższą 
ceną zmieszczą się w zadeklaro
wanej w przetargu kwocie. Bo to 
jednak różnica na poziomie ponad 
30 proc. Oby nie było tak, jak w 
przypadku hali sportowej, która 
najpierw miała kosztować osiem 
milionów, później dwanaście, a 
ostatecznie rachunek opiewał na 
ponad 14 milionów. Co i tak, zda
niem burmistrza Czapli, miało być 
tanio, bo koszt budowy wspomnia
nego obiektu zakładał ponoć 15 
milionów. Może po takiej nauczce 
i w przypadku remontu htfkow- 
skiego ratusza wypadałoby jednak 
dmuchać na zimne. Choćby po 
to, aby nie okazało się, że dekla
rowane 6 milionów nie wystarczy 
na pokrycie kosztów inwestycji. 
Byłoby dobrze, żeby na początek 
radni miejscy baczniej przyjrzeli 
się sprawie, choćby na najbliższej 
sesji. Chociaż pewnie to i tak bę
dzie przysłowiowa musztarda po 
obiedzie. Nawiasem mówiąc musi 
niepokoić to, że w Turku tak mi-

i samorządowa, ale również ma 
dać wotum zaufania dla prezesa 
Jarosława Kaczyńskiego. Struktu
rom PiS-u z dziewięciu powiatów 
okręgu konińsko-gnieźnieńskiego 
przyznano na Kongres łącznie 14 
mandatów delegata. Na konińskim 
Zjeździe o 14 mandatów delegata, 
ubiegało się 27 kandydatów.

Po policzeniu głosów okaza
ło się, że z powiatu tureckiego 
na Kongres Krajowy PiS poja
dą: Kryspian Pawiic -  22 głosy, 
Ryszard Bartosik -  17 głosów i 
M ałgorzata Golczyńska 14 gło
sów. Do m andatu jednego głosu

żernie wygląda dialog społeczny. 
R aw dę powiedziawszy, to społecz
ność miejska jest „uszczęśliwiana” 
pomysłami kolejnych ekip rządzą
cych Turkiem i w ogóle trudno 
tutaj mówić o jakiejś poważniejszej 
debacie publicznej. Tak jak cho
ciażby w sprawie projektu „me- 
hofferowskiego”. Niby w końcu 
odrestaurujemy polichromię w 
miejscowej świątyni, wyremontu
jemy miejski ratusz, jest też wizual
ny projekt rewitalizacji turkoWskiej 
starówki. Wszystko to pięknie. Ale 
czy my, turkowianie wiemy jakie
go też chcemy centrum naszego 
miasta? Czym ono ma być i jakie 
ma pełnić funkcje? Póki co, w tej 
sprawie panuje całkowity chaos, 
by nie powiedzieć bajzel. Natural
nie, materia jest bardzo trudna, bo 
też problemy starej części miasta 
nawarstwiały się latami i przez całe 
pokolenia. W efekcie, w większo
ści posesji mamy licho odmalo
wane fronty, ale ich zaplecza przy
pominają prówincjonalne slumsy. 
Dodatkowo, w kwartałach miasta 
zlokalizowanych pomiędzy ulica
mi Mickiewicza do Kolskiej Szosy 
i od rogu Żeromskiego -  3 Maja 
po ulicę Dobrską zamieszkuje coś 
koło 900 osób! Czyli jeszcze mniej 
pełnoletnich wyborców. Dlatego 
każda władza będzie bardziej skora 
do asfaltowania, powiedzmy, ulicy 
Spółdzielców niż do zawarowania 
w budżecie pieniędzy na przemy
ślaną i kompleksową rewitalizację 
starówki. Taka jest wyborcza logi
ka i kwita.

Dlatego, to obywatele całego 
miasta muszą zadać sobie pytanie, 
czy chcą żeby w centrum Turku od 
frontu było jedynie parę banków 
czy salonów telefonii komórkowej, 
a na ich zapleczu pełny syf, kiła i 
mogła? Słowem, albo chcemy być 
obywatelami miasta, albo też po
przestaniemy na roli jego miesz
kańców, którym wystarczy raz na 
cztery lata wziąć udział w castingu 
na burmistrza, dla niepoznaki zwa
nego wyborami samorządowymi.

Andrzej Jarek

Obywatele 
czy mieszkańcy,
czyli o czym nie dyskutuje się w Turku

zabrakło czwartemu działaczowi 
PiS z naszego powiatu, a miano
wicie Dariuszowi Kałużnemu. O 
pozycji turkowskich struktur PiS 
przekonuje fakt, że na Zjeździe 
udało się przeforsować aż trzy 
kandydatury, podczas, gdy taki 
Konin będzie miał tylko dwóch 
delegatów. Warto przy tym pod
kreślić, że każda z dziewięciu 
organizacji powiatowych m andat 
delegata miała zapewniony nieja
ko z klucza. Czyli praktycznie gra 
toczyła się o podział pozostałych 
pięciu mandatów. A z  nich aż dwa 
przypadły PiS-owi z powiatu tu
reckiego. Swoistym smaczkiem 
omawianych wyborów pozostaje 
fakt, że wśród turkowskich pi
sowców najlepszy wynik uzyskał 
Kryspian Pawiic, który miał 22 
głosy, a więc o pięć więcej niż 
lider powiatowych struktur par
tyjnych Ryszard Bartosik. Ten

ostatni jest jednak bardzo zado
wolony z wyników konińskiego 
Zjazdu. -Trójka wybranych dele
gatów na Kongres reprezentuje 
wszystkie jrakcje i siły obecne w 
powiatowych strukturach partii 
i co ważne cała trójka zasiada w 
Zarządzie Powiatowym PiS  -  za
uważa Ryszard Bartosik. Przy 
okazji szef powiatowych struktur 
zauważa, że jest to potwierdzenie 
siły i znaczenia powiatowej orga
nizacji, bowiem na poprzednim 
Zjeździe Okręgowym PiS orga
nizacja powiatowa miała również 
trzech delegatów. -Tym razem 
to moja osoba zastąpiła w tej roli 
Mirosława Kałużnego -  dodaje 
Bartosik. Z kolei dla Kryspiana 
Pawlica uzyskany przezeń wynik 
może świadczyć o jego pozycji w 
partyjnych strukturach, co może 
mieć jakieś znaczenie dla jego 
burm istrzowskich aspiracji. AJ
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Dodatkowe pieniądze na projekt „ Turek - miasto w klimacie Mehoffera ”

Konsorcjum kaliskich film budowlanych, wśród których je s t znane w  Turku -  Novum, zaoferowało najniższą cenę (prawie 6  min zł) za wykonanie remon
tu popadającego w ruinę miejskiego ratusza. Może to właśnie dzięki nim zabytkowy budynek wzbogaci się o dwukondygnacyjny krużganek o stalowej 
konstrukcji z przeszklonymi ścianami, windę, wewnętrzny dziedziniec i kawiarnię -  bo ta k  ma wyglądać w niedalekiej przyszłości. W edług planów już 
2 0 1 1  roku ma się zakończyć projekt „Turek -  m iasto w klimacie Mehoffera”. I choć wokół słychać wiele słów powątpiewania, w  ubiegłym tygodniu ot
warto oferty wykonawców i jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem w  marcu rozpoczną się prace budowlane. Poza dofinansowaniem z funduszy unijnych, 
w ubiegły piątek turkowski urząd otrzymał na ten cel kolejne 7 0 0  tysięcy zł z M inisterstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.

Przed kilku laty Urząd Miejski 
w Turku ogłosił konkurs archi
tektoniczny na modernizację tur- 
kowskiego rynku i ratusza. Wy
grała go firma z Krakowa.-Wtedy 
też zaczęliśmy pisać projekt „ Turek 
- miasto w klimacie Mehoffera”, by 
otrzymać dofinansowanie z Urzę
du Marszałkowskiego. I  udało się, 
prawie wygraliśmy -  wspomina 
burm istrz Tadeusz Czerwiński. 
Z W ielkopolskiego Regionalne
go Program u Operacyjnego pro
jekt uzyskał wsparcie w wysoko
ści 7 milionów zł, na kosztującą 
około 11 milionów inwestycję. O 
projekcie „Turek -  miasto w kli
macie M ehoffera”, zaczęło być 
głośno, pisaliśmy o nim szeroko 
w Echu Turku, odbywały się im
prezy, koncerty i zbiórki pienię
dzy, wszystko by zdobyć braku
jącą kwotę. Powolutku, w oczach 
mieszkańców, ale i przyjezd
nych, miasto zaczęło się kojarzyć 
z nazwiskiem mistrza. Miasto, a 
szczególnie dwa miejsca -  koś
ciół Najświętszego Serca Pana 
Jezusa a w nim polichromie i wi
traże oraz rynek i zabytkowy ra
tusz. I właśnie te obiekty obejmą 
projektowane zmiany. -Przetarg 
na odnowę polichromii był dla nas 
trudnym doświadczeniem, bo doty
czył branży, na której się właściwie 
nie znaliśmy -  mówi Czerwiński. 
Wyłoniono jednak zwycięzcę i 
prace konserwatorskie w koś
ciele NSPJ rozpoczęły się już w 
ubiegłym roku.

Przyszedł więc czas na wyszu
kanie wykonawcy robót budow
lanych w ratuszu. Chętnych, jak i 
zapytań o rem ont było wiele. -Jest

SALA DWUKONDYGNACYJNA W MUZEUM MEHOFFERA

Projekt ratusza i dziedzińca już dwa lata temu wykonała krakowska firma Limba, teraz jest szansa, 
że doczeka się wykonawcy. Według planów do Muzeum Rzemiosła Tkackiego w zupełnie nowej odsłonie, 
będzie można się wybrać pod koniec 2011 roku.

to projekt ciekawy technicznie, ma 
nowatorskie rozwiązania, łącznie 
z dziedzińcem, gdzie będzie sporo 
szkła, alum inium  -  opowiada 
burmistrz. Ostatecznie zgłosiło 
się osiem firm między innymi z 
Kłodawy, Poznania, Turku czy 
Kalisza. Najniższa oferta cenowa 
zaproponowana przez kaliskie 
konsorcjum opiewa na 5 min 922 
tys., najdroższa jest o prawie 3

miliony wyższa. -Będziemy się 
kierować przede wszystkim ceną 
-  twierdzi Czerwiński, nie poda
jąc jednak jeszcze konkretnego 
zwycięzcy.

W  tej chwili mieszczące się na 
piętrze M uzeum Rzemiosła Tka
ckiego opuściło budynek, Urząd 
Stanu Cywilnego też wyniesie się 
do końca tygodnia. Ratusz czeka 
więc na budowlańców. -Kiedy

oficjalnie ogłosimy wykonawcę 
weźmie się do pracy natychmiast. 
Myślę, że najpóźniej w marcu 
-  twierdzi burmistrz.

Jak  będzie wyglądał nowy, sta
ry ratusz? Na pewno w jego progi 
nie wróci już USC, całość zajmie 
muzeum. Z dwukondygnacyjne
go krużganka będzie dostęp do 
wszystkich pomieszczeń, a z an
tresoli będzie można podziwiać

największe kartony Mehoffera, 
nawet te 4,5 metrowe. Na parte
rze zaplanowano informację tu
rystyczną, szatnie oraz wystawy 
czasowe, na piętrze -  mediatekę, 
czyli salę komputerową i małe 
kino©  oraz ekspozycję mehoffe- 
rowską, a na poddaszu wystawę 
archeologiczną oraz widok na 
salę z dziełami mistrza. Nie moż
na nie zachwycić się też dziedziń
cem  wewnętrznym, choć dziś pa
trząc na niego, trudno sobie to w 
ogóle wyobrazić. A ma być tam 
część gospodarcza, czyli wyłożo
ny kostką brukową podjazd do 
magazynów muzeum  oraz „ka
meralny kwadratowy dziedziniec 
wypoczynkowy, wyłożony drew
nianą kostką brukową, gdzie 
będą odbywać się artystyczne 
warsztaty plenerowe” -  czytamy 
w opisie rozwiązań architekto
nicznych.

I choć podawane przez urzęd
ników daty zakończenia moder
nizacji ratusza i prac konser
watorskich w kościele NSPJ są 
konkretne i dotyczą niezbyt dale
kiej przyszłości, wielu powątpie
wa w ich prawdziwość. Optymi
styczne jest to, że projekt „Turek 
-  miasto w klimacie M ehoffera” 
zdobywa coraz większe uznanie, 
co procentuje kolejnymi dofinan- 
sowaniami. W  ubiegły piątek, 5 
lutego turkowski urząd obiegła 
wieść o prom esie z M inisterstwa 
Kultury. Na projekt przyznano 
700 tysięcy złotych, co zostanie 
proporcjonalnie (45 p roc ./ 55 
proc.) rozdzielone pomiędzy koś
ciół i miejski ratusz.

Olga Boksa

Decyzja zapadła -  mandaty przepadły
Piotr Florek wojewoda wielkopolski podpisał ta k  zwane zarządzenie zastępcze, stw ier

dzające wygaśnięcie mandatów radych miejskich: M arka Pańczyka i Jerzego Pionke. Teraz 
obaj mają szanse jedynie na odwołanie się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. W  
innym przypadku - najdalej za miesiąc już nie będą radnymi.

fojt ^oda
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Na nic zdało się swoi
ste  „wodzenie za nos” 
wojewody wielkopol

skiego przez przewodniczącego 
Rady Miejskiej Lecha Zielone
go. Pod koniec ubiegłego roku 
wojewoda Florek wezwał Radę 
M iejską do stw ierdzenia wygaś
nięcia m andatów obu radnych. 
Jednak  przewodniczący nawet 
nie wprowadził tego punktu pod 
obrady. Za to przyjęto „stano
w isko’, k tóre w skrócie miało 
„nawrócić” na poprawny tok my
ślenia wojewodę Piotra Florka. 
W przyjętym, mimo protestów

opozycji przez radnych TS i PiS 
„stanowisku”, proponowali wo
jewodzie jeszcze raz przyjrzeć 
się sprawie. Rozwiązanie to 
było dość wygodne dla koalicji 
rządzącej, bo oznaczało najzwy
klejsze „umycie” rąk  w sprawie 
Pańczyka i Pionke.

A wojewoda swoim zarzą
dzeniem  z 4 lutego tego roku 
stwierdził nieważność sprawo
wania obu mandatów.

,A fera m andatow a” rozpoczę
ła się na pierwszej powakacyjnej 
sesji w ubiegłym  roku. Wówczas 
wyszło na jaw, że obecna koalicja

rządząca m iastem  przygotowuje 
pod okiem  burm istrza Zdzisła
wa Czapli i przewodniczącego 
Rady Miejskiej Lecha Zielonego 
wniosek o wygaśnięciu m andatu 
radnego M arka Pańczyka (RiP). 
Jego podstawą miał być fakt, że 
na początku kadencji radny ko
rzystał z umowy dzierżawy ziemi 
rolniczej, należącej do miasta. 
Co prawda po kilku spotkaniach 
z przewodniczącym Zielonym, 
Pańczyk z dzierżawy ziemi zre
zygnował, jednak zrobił to znacz
nie później niż przewiduje taką 
możliwość ustaw a o sam orzą

dzie gminnym. Mimo tego Lech 
Zielony wówczas zastrzeżeń nie 
wnosił i sprawy, ew entualnego, 
wygaśnięcia m andatu Pańczyka 
nie przestawiał na forum  rady. 
Jak  mówił -  na tam ten czas wy
jaśnienia Pańczyka m u wystar
czały. Ale czasy się zmieniają i w 
dwa lata później kom isja rewizyj
na „natknęła się” całkiem  przy
padkiem , jak sugerow ał prze
wodniczący Zielony na umowę 
dzierżawy ziemi przez radnego. 
Co prawda nie natknęła się na 
umowę dzierżawy lokalu kom u
nalnego przez radnego koalicji 
rządzącej - Jerzego Pionke (PiS), 
za to nie przeoczył jej radny M a
rian M arczewski. Kiedy ujawnił 
to na sesji -  zapał, który drzem ał 
w radnych TS i PiS do odwołania 
Pańczyka gasł z dnia na dzień. 
Rada nie podjęła uchwały o wy
gaśnięciu mandatów, mając, jak 
twierdzili radni, nadzieję, że nie 
podjętej uchwale wojewoda wiel
kopolski w ram ach nadzoru ad
m inistracyjnego nie będzie się 
przyglądał. Jednak  wydaje się, 
że „gwoździem” do mandatowej

trum ny obu radnych okazać się 
mogła ekspertyza prawnicza. 
Zamówiona zresztą przez prze
wodniczącego Rady Miejskiej, 
na której wykonanie zgodził 
się burm istrz Zdzisław Czapla. 
Opinia jednej z najlepszych kan
celarii w Poznaniu okazała się 
druzgocąca dla obu radnych 
-  potwierdziła bowiem, że obaj 
prowadząc działalność gospo
darczą na mieniu kom unalnym  
utracili m andaty radnych, bo
wiem jest to sprzeczne z zapisa
mi ustaw y o samorządzie.

Na początku grudnia ubiegłe
go roku wojewoda wezwał Radę 
M iejską T urku  do głosowania w 
tej sprawie, ale w zamian radni 
przyjęli jedynie „stanowisko”. 
Wojewoda, zgodnie z ustawą, 
był w takiej sytuacji zm uszony 
do podpisania zarządzenia za
stępczego stw ierdzającego wy
gaśnięcie m andatów  Pionkego i 
Pańczyka. Teraz obaj radni mają 
30 dni na zaskarżenie decyzji 
wojewody do W ojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego.

ika



Kto zostanie właścicielem turkowskiego PKS-u

Jak w greckiej tragedii
Burmistrz Zdzisław Czapla i starosta Ryszard Bartosik  

podtrzymują swoją wolę przejęcia akcji turkowskiego PKS. 
Jednak na wieść o planowanej przez przewoźnika na kwie
cień likwidacji 6 0  kursów lokalnych do gry o nadzór właś
cicielski włączają się wójtowie i burmistrzowie zrzeszeni w  
Związku M iast i Gmin Powiatu Tureckiego. Na ubiegtotygo- 
dniowym posiedzeniu te j organizacji zgłoszony został wnio
sek, aby i gminy z naszego powiatu zostały mniejszościowy
mi udziałowcami po ewentualnej komunalizacji spółki.

Przyszli właściciele
w obliczu problemów

Na początek przypomnijmy 
kilka faktów. Najpierw, 10 listo
pada 2009r„ burm istrz Zdzisław 
Czapla i starosta Ryszard Barto
sik w liście skierowanym do Mi
nisterstwa Skarbu Państwa zade
klarowali przejęcie przez Gminę 
Miejską Turek i Powiat Turecki 
PKS SA w Turku. Z odpowiedzi 
na powyższą deklarację, która 
nadeszła pod koniec stycznia 
tego roku wynika, że do nieod
płatnego objęcia pakietu akcji 
PKS będących własnością Skar
bu Państwa konieczne jest zło
żenie formalnego wniosku przez 
organy wykonawcze jednostek 
sam orządu terytorialnego lub 
związku samorządów. Do takiego 
wniosku powinna być dołączona 
uchwała organów stanowiących 
(a więc poszczególnych rad),

upoważniająca władze wykonaw
cze do wystąpienia o nieodpłatne 
przejęcie pakietu akcji. Jedno
cześnie, tzn. z początkiem roku 
turkowska spółka przewozowa 
zaczyna mieć kłopoty z płynnoś
cią finansową, co skutkuje od
wołaniem przez Radę Nadzorczą 
PKS dotychczasowego prezesa 
spółki Leszka Świątka, którego 
zastępuje Roman Skonieczny. W 
ubiegłym tygodniu nowy prezes 
informuje opinię publiczną o pla
nach likwidacji 60 nierentownych 
kursów lokalnych, co miałoby 
nastąpić od 6 kwietnia. Krok ten 
ma skutkować obcięciem kosz
tów firmy na poziomie ponad stu 
tysięcy złotych w skali miesiąca. 
Prezes Skonieczny zdaje sobie 
jednak sprawę, że likwidacja aż 
takiej liczby kursów  lokalnych 
pogorszy jakość życia społeczno
ści powiatowej.

v -rś&r- y  ■■

O d p o w i e d ź  na pytanie, czyją własnością będzie PKS w Turku nie jest najważniejsza. Wydaje się, że 
znacznie istotniejszą sprawą jest kwestia tego, jaki ma być PKS w Turku. Czy ma być firmą rentowną 
-  kierującą się rachunkiem ekonomicznym, czy też będzie to przedsiębiorstwo wypełniające misję pub
licznego przewoźnika.

Pieniądze i polityka
Dlatego też informując o tych 

planach przedsiębiorstwa, staro
stę Bartosika i liderów Związku 
M iast i Gmin Powiatu Ture
ckiego, występuje z propozycją 
ewentualnego dofinansowania 
przez samorządy kursów prze
widzianych do likwidacji. Przy 
założeniu, że problem dotyczy 
dziesięciu samorządów (9 gmin 
plus powiat), oznaczałoby ko
nieczność subwencjonowania fir
my z budżetów samorządowych

Ponad 1 3  tysięcy złotych zapłaciła gmina Kawęczyn Magdalenie W iatrowskiej, byłej dy
rektorce Zespołu Szkół w Kowalach Pańskich. Jest to  rekompensata za utracone zarobki 
w związku z powierzeniem jej na rok, a nie na pięć lat, stanowiska dyrektora. Choć ustawa 
przewiduje czas trwania dyrektorskiego kontraktu na pięć lat, to wójt Jan Nowak tw ier
dzi, że był zobligowany do skrócenia tego czasu w przypadku Magdaleny W iatrowskiej, 
w związku z niepokojącymi sygnałami i skargami, jak ie  na tem at jej osoby napływały od 
przedstawicieli szkolnej społeczności.

Zapłacili odszkodowanie 
byłej dyrektorce

W  2008 roku kończyła się ka
dencja dyrektorki Zespołu Szkół 
w Kowalach Pańskich. W  połowie 
m arca został ogłoszony konkurs 
na to stanowisko, który przepro
wadzono w kwietniu. W ystarto
wały w nim ówczesna dyrektorka 
M agdalena W iatrowska i jej po
przedniczka Halina Kurzawa-Pie- 
chota. Wygrała ta pierwsza. Wów
czas, na rozstrzygnięcie komisji 
konkursowej, wpłynęła skarga 
od kontrkandydatki. Podstawo
wym zarzutem  był, jej zdaniem, 
niezgodny z przepisami wybór 
do komisji konkursowej przed
stawicieli Rady Rodziców i Rady 
Pedagogicznej. W pierwszym 
przypadku na zebraniu zabrakło 
ąuorum , co potwierdził proto
kół i lista obecności. W  drugim, 
złamano procedury, ponieważ 
brakowało uchwały w sprawie 
oddelegowania członków Rady 
Pedagogicznej do komisji. Wójt 
Jan Nowak po przeanalizowaniu 
sprawy zdecydował się konkurs 
unieważnić.

Kolejny rozpisano na czerwiec. 
Także i tym  razem wygrała M ag
dalena Wiatrowska, stosunkiem  
głosów 6:5. Wójt wystąpił wów
czas do kuratorium  o powierze

nie jej obowiązków, ale tylko na 
rok. Powodem tego, jak twierdzi 
były sygnały o nieprawidłowoś
ciach w kierowanej przez panią 
dyrektor szkole, co potwierdziła 
kontrola z Kuratorium na przeło
mie maja i czerwca. Zauważono 
podział środowiska nauczyciel
skiego, co negatywnie wpływało 
na pracę szkoły.

Kuratorium zwlekało z wyda
niem  opinii, a nowy rok szkolny 
zbliżał się wielkimi krokami. 
Trudno było wyobrazić sobie 
jego początek bez dyrektora. W 
ostatni roboczy dzień sierpnia, 
wójt podjął decyzję o przedłu
żeniu kontraktu dyrektor Wia
trowskiej, ale na rok. A drugiego 
września kurator przesłał swoje 
stanowisko. Nie wyraził w nim 
zgody na skrócenie czasu powie
rzenia funkcji dyrektora do roku. 
Zdaniem wójta, kurator nie wziął 
pod uwagę argumentacji organu 
prowadzącego szkołę, czyli wój
ta.

Kuratorium złożyło skargę do 
wojewody, który również odniósł 
się tylko do m eritum  sprawy. W 
końcu, trafiła ona do Wojewódz
kiego Sądu Administracyjnego. 
Tam  także zajęto się tylko spra

wą braku uzgodnień z nadzorem 
pedagogicznym przed podjęciem 
decyzji o powierzeniu.

W yrok sądu uprawomoc
nił się na początku maja 2009 
roku. W kwietniu zmieniły się 
przepisy. Obecnie nie ma po
trzeby uzgadniania z nadzorem  
pedagogicznym dyrektorskich 
nominacji. Wójt uznał, że może 
rozpisać kolejny konkurs na 
stanowisko dyrektora szkoły w 
Kowalach Pańskich. Odbył się 
on w sierpniu 2009 roku. Mag
dalena Wiatrowska już w nim nie 
wystartowała. Za to we wrześniu 
złożyła wniosek do Sądu Pracy. 
W grudniu doszło do ugody. 
Wójt zgodził się wypłacić byłej 
dyrektor szkoły odszkodowanie 
za utracone zarobki w wysokości 
13.229 zł, choć ona wnioskowała 
o znacznie większą kwotę.

Zdaniem wójta Jana Nowaka, 
sprawa m a 'pod tekst polityczny. 
Jak nam powiedział, inspekcja 
pracy potwierdziła nieprawid
łowości w szkole na niekorzyść 
pracowników. Była też skarga 
siedmiu członków Rady Pedago
gicznej, którzy skarżyli się na ła
manie regulam inu dodatku mo
tywacyjnego. (art)

po średnio 10 tysięcy złotych 
miesięcznie. Należy jednak pa
miętać, że planowane likwidacje 
kursów w różnym stopniu do
tkną poszczególne gminy. Z dru
giej strony, statutowy obowiązek 
zapewnienia usług transportu 
publicznego spoczywa na wła
dzach powiatu. Te zaś, jak wiado
mo, raczej nie cierpią na nadmiar 
pieniędzy.

I w tym momencie do gry 
wchodzą wójtowie i burm istrzo
wie gmin zrzeszeni w Związku 
M iast i Gmin Powiatu Tureckie
go. Część z nich byłaby może i 
skłonna sięgnąć do budżetów 
swoich gmin, ale jednocześnie 
stawia w arunek -  współudział w 
planowanej przez miasto i powiat 
komunalizacji PKS-u. W arunek 
ten może być nie lada wyzwa
niem, szczególnie do burm istrza 
Zdzisława Czapli.

Nie tak szybko 
z dzieleniem akcji

Do przejęcia PKS-u zaprosił 
on wprawdzie starostę Bartosika, 
ale jak na niedawnej sesji Rady 
Powiatu wyjawił ten ostatni, to 
turkowski burm istrz zawarował 
dla miasta kontrolny pakiet ak
cji.

W edle sesyjnych informacji 
Bartosika liczący 280 tysięcy 
portfel akcyjny podzielono w pro
porcji: 140.050 akcji dla miasta 
i 139.950 akcji dla powiatu. -Na 
niedawnym posiedzeniu Związku 
M iast i Gmin zaproponowałem, 
aby gm iny stały się mniejszoś
ciowymi właścicielami PKS-u. 
Dzięki temu łatwiej byłoby bronić 
interesów społeczności gminnych -  
stwierdził na piątkowej sesji Rady 
Gminy Malanów wójt Gerard 
Krzeszewski. Jak się dowiaduje
my, wielu innych wójtów uznaje 
argum entacje Krzeszewskiego. 
Z kolei burm istrz Czapla zdaje 
się nie podzielać tych opinii.

Obraz jaki wyłania się z zawi
rowań wokół turkowskiego PKS- 
u ma bez mała charakter tra
gedii greckiej, w której tragizm 
polegał na braku jednoznacznie 
pozytywnego rozwiązania.

PKS jaki ma być, 
a nie tylko czyj

Wydaje się, że problem  ten 
ma swoje źródło w samej natu
rze i roli takiej firmy jak PKS.

Oto z jednej strony mamy pod
miot ekonomiczny, który musi 
stawiać czoła wyzwaniom rynku. 
Jednocześnie firma ta pełni istot
na rolę społeczną, czyli jest ok
nem  na świat dla znacznej części 
lokalnej społeczności. Zwłaszcza 
w sytuacji powiatu tureckiego, 
który pozbawiony jest sieci kole
jowej. Tak więc, z punktu widze
nia zarządzania i sprawowania 
uprawnień właścicielskich rację 
ma burm istrz Czapla, dążący do 
skupienia kluczowych decyzji 
w sprawie firmy praktycznie w 
jednym ręku. Ale można też zro
zumieć argum enty wójta Krze
szewskiego i jego popleczników, 
którzy chcieliby również mieć 
wpływ na przewoźnika. Wszak, 
jeśli mają subsydiować część linii 
PKS-u ze swoich budżetowych 
pieniędzy, to chcieliby mieć na 
tą firmę również jakiś wpływ. A 
bez dotacji każda ekipa rządząca 
spółką będzie skłonna ciąć kosz
ty poprzez likwidację najbardziej 
nierentownych kursów. Być 
może po ewentualnej komunali
zacji nieodzowne stanie się prze
myślenie filozofii działania spółki 
i samego jej charakteru. Inaczej 
mówiąc, będziemy musieli odpo
wiedzieć sobie na pytanie -  czy 
chcem y firmy kierującej się 
brutalnym, ale i racjonalnym ra
chunkiem  ekonomicznym, czy 
też ma to być przedsiębiorstwo 
wypełniające społeczną misję 
cywilizacyjną na rzecz lokalnej 
społeczności. A ten ostatni wy
bór, niestety musi kosztować 
podatnika. W ybór społecznej 
funkcji spółki wiązał się będzie 
z dotowaniem części kursów lo
kalnych. To zaś z  kolei wymagać 
będzie rozproszenia własności na 
więcej samorządów niż tylko po
wiatowy i miejski. Przed podatni
kami z naszego terenu stoi więc 
nie lada wybór. I kto wie czy nie 
najistotniejszą rolę do odegrania 
będą miały w tym przypadku wła
dze samorządowe zrzeszone we 
wspomnianym już Związku Miast 
i Gmin Powiatu Tureckiego. Bo 
kluczowym pytaniem może oka
zać się kwestia jaki ma być PKS 
w Turku, a nie tylko czyją ma być 
własnością?

Andrzej Jarek
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Przyjdź do salonu ToyO’ ;jatnej

Bibianna zaprasza na tradycyjny „Pierzok”

Ostatkowe darcie
pierza

Sołectwo Bibianna, tamtejsze 
OSP oraz Centrum  Kultury i 

Sportu w Malanowie organizuje 
„Ostatkowe darcie pierza”, czyli 
tradycyjny „Pierzok”. Początek 
imprezy, która odbędzie się w 
sali OSP w Bibiannie, zaplano
wano na 11 lutego, czyli w „tłu
sty czwartek” na godzinę 18.00. 
Dzień później, czyli 12 lutego 
zaplanowano właśnie wspomnia
ne tradycyjne „darcie pierza”.

Sprostowanie
W  artykule pt. “Uwięzieni w 

domach”, który ukazał się w ubie
głym tygodniu na łamach naszego 
tygodnika, napisaliśmy błędną in
formację, że utrzymanie większo
ści ulic przy Osiedlu Wyzwolenia, 
w tym ich odśnieżanie należy do 
turkowskiego Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej i Miesz-

Całość zakończy zabawa tanecz
na przewidziana na sobotę, 13 
lutego.

Organizatorzy zapewniają licz
ne atrakcje typu: „Mikrofon dla 
chętnych”, grę w karty, szachy, 
warcaby i w tenisa stołowego. 
Przewidziany jest również występ 
akordeonistów, a na uczestników 
wspomnianej już zabawy tanecz
nej czekają stoły zastawione wiej
skim jadłem. Zapraszamy. aj

kaniowej. Prawdą jest, że już od 
kilku lat przetarg na odśnieżanie 
miejskich ulic, w tym także tych 
przy Osiedlu Wyzwolenia wygry
wa i tym samym zajmuje się tym 
firma “Turdróg”, należąca do Zyg
munta Kucharskiego.

Za pomyłkę przepraszamy.
Redakcja

Jubileusz 50-lecia związ
ku małżeńskiego, czyli złote 
gody, obchodzi w  tym roku 
dwadzieścia jeden par miesz
kających w gminie W łady
sławów. Uroczystość na ich 
cześć zorganizowano w so
botę, 3 0  stycznia w tam tej
szym Ośrodku Kultury.

U roczystości z okazji okrą
głych rocznic zawarcia mał
żeństwa przygotowywane są 
w każdej gm inie, by docenić 
mieszkańców, którzy wykładają 
trud w zakładanie domów, wy
chowanie dzieci i w spólne kro
czenie dzień po dniu przez za
wiłości życia. W  tym roku par, 
k tóre przeżyły ze sobą już pól 
wieku je s t we W ładysławowie 
dwadzieścia jeden, szesnaście 
przyjęło zaproszenie z U rzędu 
Stanu Cywilnego by ten Jubile
usz wspólnie świętować.

Tego wyjątkowego dnia gra
tulowali im i życzyli kolejnych 
długich lat w szczęściu zaprosze
ni goście, m iedzy innymi: pro
boszcz parafii ks. kanonik An
drzej Kaczmarek, wójt Krzysztof 
Zając, jego zastępca Piotr Szew- 
czyński, przewodnicząca Rady 
Gminy Krystyna M ichalak oraz 
przedstawiciel WKU w Turku, 
major Krzysztof M atczak.

M edale od P rezydenta RP 
“Za długoletnie pożycie mał
żeńskie” oraz okolicznościowe 
dyplomy z rąk  wójta otrzymali: 
Zofia i H ieronim  Bartczak. Kry
styna i Ignacy Darul, Sabina i 
Józef Drzewieccy, M arianna i 
Kazimierz Jackowiak, Sabina 
i Czesław Jeska, Łucja i T ade
usz Kilańscy, Irena i H enryk 
Krygier, H onorata i Stanisław 
K uśm ierek, Janina i Eugeniusz 
Lipscy, H elena i Franciszek 
M atusiak, Anna i Czesław Pe
trus, M arianna i Kazimierz Raj- 
czyk, Zofia i Józef Robak, M aria 
i W ładysław Rybiccy, Kazimie
ra  i Józef Siepka, Zofia i Julian

* Korzyść zawiera w artość upustu  o raz autoalarm  o w artośc i 1 2 0 0  zł. Szczegóły u autoryzow anych d ile ró w  Toyoty,
W  zależności od w e rs ji s iln ika  zużycie paliw a w  cyk lu  m ieszanym  w ynosi: od 4 ,1 do  5,3 1 /100 km, em isja CO* od 109  do  125  g /km . Szczegółowe in fo rm acje  
dotyczące odzysku i recyk lingu  sam ochodów  na w w w .toyo ta .p l. W szelkie in fo rm a c je  podane w  nin ie jsze j rek lam ie, w  tym  ceny i fo tog ra fie , n ie  s tanow ią  o fe r ty  
w  rozum ien iu  Kodeksu cyw ilnego . W  w ypadku  sprzedaży konsum enckie j w  rozum ien iu  ustaw y z dnia 27 llpca 2 0 0 2  r. o szczególnych w arunkach  sprzedaży 
konsum enckie j oraz o  zm ianie Kodeksu cyw ilnego  (dalej: U stawa) zaw arte  w  te j rek lam ie  in fo rm ac je  n ie  stanow ią  zapew nienia  w  rozum ien iu  a rt. 4  ust. 3 U staw y 
oraz opisu tow aru  w  rozum ien iu  a rt. 4  ust. 2 Ustawy. Podana cena może się różn ić  od ceny m odelu  (w ra 2 z w yposażeniem ) p rzedstaw ionego na fo to g ra fii.

AUTO KAMIŃSKI Sp. z  o .o .
ul. Spółdzielców 15, 62-510  Konin,
tel. (063 ) 249 17 77, e-mail: 038@ toyota.pl

Today
Tomorrouj
Toyota

W alczyńscy, Irena i Ryszard 
W alczyńscy, Anna i Cyryl Wila- 
mowscy, Zofia i Stanisław W iś
niewscy, Jadw iga i Jerzy  Wojna
rowscy oraz Zofia i Franciszek 
W ęcławek.

Jedną z par spotkał także wy
jątkowy zaszczyt, zostali bowiem 
wyróżnieni za swój największy 
skarb, trzech synów, którzy od
byli służbę wojskową. Na wnio
sek kom endanta turkowskiego 
WKU, M inister O brony Narodo
wej nadał Krystynie i Ignacem u 
Darniom  m edal „Za zasługi dla 
obronności kraju”.

Dla świętujących par przygo
towano poczęstunek, wzniesio
no toast, a na sali rozbrzmiewało 
donośne „Sto lat!”. Pośród gra
tulacji, kwiatów i życzeń słuchali 
piosenek o miłości, wspólnym 
życiu i trwaniu, w miłej atm o
sferze, przy muzyce zespołu 
‘W spom nienie” działającego 
przy Gminnym O środku Kultu
ry, Jubilaci wspominali też mi
nione lata. boxa

6 4 0 0  zł, z których 
będziesz się długo 
cieszyć

z 2009 roku. Możesz zaoszczędzić 6 400 z**. Spiesz się! Liczba samochodów 
jes t ograniczona.
Sprawdź promocję na inne modele Toyoty z rocznika 2009.

Infolinia: 0 80120 20 20
koszt połączen ia  w g ta ry fy  lo ka ln e j opera to ra  
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Starosta Bartosik tylko kpi, czy o drogi pyta?

Kompromitacja i granda
Nie pam iętam  -  krótko rzucił starosta Ryszard Bartosik zapytany na ostatniej sesji Rady Powiatu przez radnego Zbigniewa Bartosika o orien

tacyjny koszt 13 inwestycji drogowych, które m ają być finansowane z zaciągniętego przez powiat kredytu. Żartowaliśmy wówczas, że m ając takie 
problemy pierwszy urzędnik powiatu potrzebuje być może czegoś w rodzaju lecytyny. Niestety, jest znacznie gorzej. Okazuje się bowiem , że 
decyzje władz starostwa w sprawie inwestycji drogowych na kredyt są całkowicie nieprzygotowane, a tym samym są jedną, w ielką grandą!

J.G. PRZYKONA

rAROSTWO POWIATOWE
w TURKUi2-7ooan̂ *î «w«59

To nie lecytyna była potrzebna
Chciałbym poznać orientacyjny 

koszt 13 inwestycji drogowych uję
tych w skierowanym na moje ręce 
piśmie, które planowane są do wy
konania w roku 2010 i będą finanso
wane z zaciągniętego kredytu 10 mi
lionów złotych -  pytał na styczniowej 
sesji Rady Powiatu Zbigniew Bartosik. 
Ku zdumieniu bodaj wszystkich tam 
obecnych z ust starosty Ryszarda Bar
tosika pytający usłyszał 
krótką, żołnierska od
powiedź -  Nie pamię
tam. No cóż! Pamięć 
ludzka potrafi płatać 
figle nawet starosto, ale 
wielu wydawało się to i 
tak mocno niepokoją
ce. Wszak pytanie było 
o szacunkowy, czyli 
przybliżony, a nie o ja
kiś dokładny koszt pla
nowanych inwestycji.
Tym bardziej, że owe 
inwestycje zakrojone są 
na skalę w dziejach po
wiatu niespotykaną i do 
tego na kredyt. Dlatego 
też można by sądzić, że 
kto jak kto, ale urzędu
jący starosta poziom 
wydatków powinien 
znać nawet wyrwany ze 
snu w środku nocy. A 
tu proszę -  Nie pamię
tam i już. Chcieliśmy

już nawet spieszyć z lecytyną albo 
temu podobnym medykamentem. 
Tymczasem dowiadujemy się, że nasz 
pośpiech byłby całkowicie nieuzasad
niony.
Gdy się nie w ie, to nie ma czego 

pamiętać
Okazuje się bowiem, że nasz staro

sta nie miał czego pamiętać, gdyż naj
zwyczajniej w  świecie nie znał owych, 
orientacyjnych nawet, kosztów pla-

ł *? FAKSU :+48 632791022

Turek, dnia 02.02.201 Or.

wnika ZDPwTurku

Uprzejmie proszę o udzielenie pisemnej odpowiedzi na interpelacje złożoną na 

XXXVIII sesji Rady Powiatu Tureckiego w dniu 28.0U010 t. przez radnego Zbigniewa 

Bartosika w sprawie nawigującej do pisma ZDP 0045/01/2010 z dnU I2.0U 010 r.

Radny zapytał: Jaki Jest orientacyjny kosa 13 inwestycji drogowych dętych w 

powyższym piim te. które planowane są do wykonania w roku 2010 i będą finansowane s 
zaciągniętego kredytu 10.000.000 rl.

Odpowiedzi należy udziclid w terminie -  12.02.2010r. na ręce Przew odniczko  
Rady i radnego składającego zapytanie.

OtLyiattomgdci-

■iZbkakwflMtorik

nowanych inwestycji. Dowodem na 
stwierdzenie powyższego jest pismo 
kierowane przez starostę Bartosika 
do p.o. Kierownika Zarządu Dróg 
Powiatowych Artura Szczepaniaka, 
w którym ten ostatni proszony jest 
o udzielenie pisemnej odpowiedzi na 
wzmiankowaną interpelację radnego 
Bartosika.

Radny Bartosik interpelował w 
sprawie orientacyjnych kosztów 28 

srs  ̂ stycznia, pismo do kierow
nika Szczepaniaka datowane 
jest na 2 lutego, a odpowiedź 
ma być udzielona do 12 lute
go. Aż wierzyć się nie chce, 
że na informację natury wręcz 
gardłowej dla naszego powia
tu trzeba czekać ponad dwa 
tygodnie. I to w dobie tele
fonów komórkowych, poczty 
elektronicznej i służbowego 
samochodu na wyposażeniu 
powiatu.

Kacyk po turkowsku 
albo...?

Z faktu wystosowania 
przez starostę Bartosika pis
ma do swojego podwładnego 
-  kierownika Szczepaniaka 
wynika kilka wątpliwości, 
którymi chcielibyśmy się 
podzielić z naszymi Czytel
nikami. Załóżmy najpierw 
optymistycznie, że starosta 
Bartosik zna odpowiedź na 
pytanie radnego z Przytony,

ale wówczas nakazując udzielenie 
odpowiedzi w tej kwestii swojemu 
podwładnemu przyjmuje postawę, że 
oto on, starosta nie będzie się zniżał 
do odpowiadania jakiemuś tam rad
nemu. Do tego musi wystarczyć ktoś 
w rodzaju kierownika Szczepaniaka. 
Jeśli tak właśnie by było wówczas 
mielibyśmy do czynienia z prowin
cjonalnym bizantynizmem w naj
czystszej postaci. A nazywając rzecz 
po polsku -  to pan starosta okazałby 
się w tej sytuacji żałosnym kacykiem 
szczebla powiatowego.

...iluzje  i zwykłe chciejstwo
Alternatywą dla powyższych uwag 

jest założenie, ze starosta Bartosik 
rzeczywiście nie znał nawet szacun
kowych kosztów planowanych inwe
stycji drogowych. Tyle, że wówczas 
musi nasuwać się pytanie -  na ja
kiej to podstawie opowiada o liczbie 
akurat trzynastu inwestycji, a nie np. 
dziewięciu lub równie dobrze, choćby 
piętnastu. Przecież w każdym z tych 
przypadków i tak nie jest mu wiadoma 
kwota niezbędnych na takie inwesty
cje pieniędzy. I to nawet w orientacyj
nej wysokości.

Podkreślmy z całą mocą raz jesz
cze -  nie chodziło wszak o kwotę z 
dokładnością dwóch miejsc po prze
cinku. Orientacyjny to orientacyjny. 
Czyli np. pięć i pół miliona, a nie, 
powiedzmy 4,2 min złotych. A takie 
wielkości powinno się znać i zapa
miętać w sytuacji, gdy decyduje się

o wydatkowaniu tak znaczących pie
niędzy w skali powiatowego budżetu. 
W  przeciwnym razie jest to zwykłe 
karmienie siebie i innych iluzjami i 
zwykłe „chciejstwo”.

Pozostali członkowie
Zarządu też „do bani”

Kolejną wątpliwość rodzi postawa 
pozostałych członków Zarządu Po
wiatu (Krzysztofa Kolendy, Henryka 
Krańca, Wojciecha'Ruska i Mirosła
wa Kałużnego). Czy oni również nie 
znali owych nieszczęsnych kosztów 
orientacyjnych? Jeśli tak, to na jakiej 
podstawie podejmowali decyzje in
westycyjne? Czyżby chodziło o bajkę 
„A misie”. Czyli - A mi się wydaje, że 
to powinno być akurat 13 odcinków 
dróg, a nie 9 lub 15. Tyle, że w takiej 
sytuacji cały proces decyzyjny w po
wiecie jest jedną wielką grandą, którą 
jednoznacznie dyskwalifikuje nie tyl
ko starostę Bartosika ale i pozosta
łych członków Zarządu Powiatu.

Można jednak założyć, że członko
wie kierownictwa znali chociaż orien
tacyjne koszty inwestycji. Wówczas 
jednak nasuwa się pytanie dlaczego 
pozwolili na kompromitację starosty 
Bartosika nie powstrzymując go przed 
wystosowaniem pisma do Szcze
paniaka? Odpowiedź na to ostatnie 
pytanie pozostawiamy Czytelnikom, 
zaznaczając jednocześnie, że najcie
kawsze wypowiedzi zostaną opubliko
wane na łamach Echa.

Podsumowując wypada krótko 
stwierdzić, że oto jesteśmy świad
kami blamażu i kompromitacji głów
nych decydentów powiatowych, a 
cały mechanizm podejmowania w 
powiecie decyzji stanowi przejaw 
beztroski i lekceważenia podat
ników. Słowem, kompromitacja i 
granda. Andrzej Jarek

Dlaczego Platforma przegra wybory w Turku?
C*ć?

Rok 2010 jest rokiem wyborów samo
rządowych. Na lokalnej scenie politycznej 
obserwujemy wzmożone działania niektó
rych ugrupowań i organizacji politycznych, 
ukierunkowane na listopadowe wybory 
samorządowe. Jako przewodniczący PiS 
pozwolę sobie przekazać kilka uwag doty
czących powyżej tematyki, a także planów 
i przemyśleń.

Co przyniesie ten rok 
Przede wszystkim to kolejny rok ciężkiej 

i odpowiedzialnej pracy. Przed nami wiele 
zadań: planowane remonty dróg, inwesty
cje i remonty w placówkach oświatowych, 
a także utrzymanie dobrych wyników 
finansowych szpitala. Realizować będzie
my również wiele projektów finansowa
nych ze źródeł zewnętrznych, wspomnę 
tylko o dodatkowych zajęciach w Liceum 
i programie Promocji Przyrody. Rok 2010 
będzie bardzo trudny ze względu na niższe 
dochody w budżetach samorządów. Jest 
to również rok wyborów prezydenckich 
i samorządowych, co również ma okre
ślony wpływ na nasze działania. Najpierw 
odbędą się wybory prezydenckie, które 
będą - wierzę w to głęboko - zwycięskie 
dla Prezydenta Lecha Kaczyńskiego. 

Przedwczesne napinanie mięśni 
Zapowiedzi innych organizacji od

bieram z dużą rezerwą opierając się bar
dziej na konsekwentnej pracy swojego 
ugrupowania. Wiem, że dotychczasowe 
działania PiS w Powiecie Tureckim są 
akceptowalne przez mieszkańców i to 
pozwala spokojnie pracować, i z opty
mizmem patrzeć w przyszłość. Praca

naszych przedstawicieli w samorządzie, 
zaangażowanie i częste bezpośrednie 
kontakty radnych, członków PiS, moje 
osobiste, a także zrozumienie rzeczywi
stych problemów lokalnej społeczności, 
przekłada się na bardzo dobre notowa
nia naszego ugrupowania w Powiecie 
Tureckim. My po prostu rozumiemy i 
staramy się rozwiązywać problemy nur
tujące naszą społeczność. Dlatego też w 
wyborach do sejmu 2007 roku osiągnę
liśmy najlepszy dla PiS w okręgu wynik 
38 procent, a w ostatnich wyborach do 
Parlamentu Europejskiego 29 procent 
co było najlepszym wynikiem dla PiS w 
województwie wielkopolskim.

Konsekwentna praca 
to zadanie na dziś

Nasza konsekwentna praca to także 
wizyta Prezesa Jarosława Kaczyńskiego 
w Turku i spotkanie z mieszkańcami. 
Wydarzenie dla PiS w Turku szczegól
ne, ponieważ jesteśmy jedyną partią w 
powiecie, której lider i najważniejszy po
lityk w kraju docenia naszą działalność 
wybierając Turek właśnie na spotkanie.

Już 12 marca organizujemy spot
kanie z rolnikami z terenu powiatu na 
okręgowej konferencji rolnej PiS we 
Władysławowie. Gościć na niej będzie
my Ministra Rolnictwa w rządzie PiS 
Krzysztofa Jurgiela, Ministra Kancelarii 
Prezydenta RP Krzysztofa Ardanowskie- 
go, Posła do Parlamentu Europejskie
go Konrada Szymańskiego oraz Posła 
Zbigniewa Dolatę. Te działania pokazują 
naszą aktywność w Powiecie Tureckim. 
Ktoś może zapytać: dlaczego Konferen
cja Rolna w okręgu Konin odbywa się 
u nas? Odpowiedź jest prosta. My za
sługujemy na taką konferencję. Ale jest 
inny ważniejszy powód. Po ogłoszeniu 
przez premiera i ministra Boniego pla

nów PO dotyczących wsi musimy bro
nić naszych rolników. PO chce zgodnie 
zresztą z wcześniejszymi planami wpro
wadzić opodatkowanie rolników i pod
wyższyć składki na KRUS, a w dalszej 
perspektywie włączyć rolników do ZUS 
traktując gospodarstwo jak firmę.

Szanse opozycji w tegorocznych 
wyborach do samorządu

W  każdym ugrupowaniu są ludzie 
rozsądni i mniej rozsądni. W organiza
cjach skupionych w naszej koalicji jest 
ich więcej niż w tych opozycyjnych i 
dlatego to my rządzimy w mieście i 
powiecie. Ponadto nasza siłą jest to, że 
z mamy wolę działań na- rzecz lokalnej 
społeczności.

Najwięksi harcownicy i awanturnicy 
ponieśli wszelkie możliwe klęski i to na 
własne życzenie. Stało się tak dlatego, 
że dla realizacji swoich ambicji działali 
na szkodę samorządu. Aby nie być go
łosłownym podam przykłady. Pamiętam 
doskonale oskarżenia wobec Burmistrza 
Czapli w formie nekrologów o małe pozy
skiwanie środków zewnętrznych, odda
nie hali sportowej przedstawiane jedynie 
w kontekście kontroli NIK, szef lokalnych 
struktur PO był przeciw projektowi Me
hoffera, i bardzo krytycznie odnosił się do 
pomysłów mehofferyzacji Turku. Dziś na 
swojej stronie chwali się tym projektem i 
próbuje promować swoją osobę opiera
jąc się na nim. Podobnie było w powiecie: 
sukcesy w finansach szpitala próbowano 
przedstawić jako klęskę, awanturnictwo 
związane z odwołaniem starosty, a także 
zachowanie szefa i posłanki PO w tracie 
wszystkich działań związanych z kontrak
tem na pogotowie całkowicie dyskrymi
nują tę partie w oczach opinii publicznej. 
Warto powiedzieć także o kłamstwach, 
jakie głoszono publicznie np. że nasz

szpital nie posiada certyfikatu ISO (te 
wypowiedzi mogły mieć wpływ na utratę 
kontraktu na pogotowie), o tym, że nie 
działa stacja dializ, że szpital ma puste 
konto itp.

Taka postawa PO, która jako partia 
rządząca w kraju próbowała tu w Turku 
liderować opozycji będzie miała wpływ 
na jej porażkę w wyborach. Jeśli idzie o 
inne ugrupowania, to będą starały się 
delikatnie odsunąć od dotychczasowego 
„lidera”. Znam tych ludzi i wiem, że prócz 
kilku niespełnionych desperatów, samo
bójców tam nie ma. Dlatego też skończyły 
się spotkania w biurze pani Poseł i żadna 
organizacja nie poprze kandydata PO w 
Turku na burmistrza. Będzie tak dlatego, 
że lider PO popełnił wszelkie możliwe do 
popełnienia błędy a lokalna posłanka nie 
zrobiła nic dla regionu.

Platforma dziękuje RiP i lewicy
Piątkowa konferencja PO w Turku 

miała na celu pokazanie opinii publicznej 
jak lokalni działacze innych ugrupowań 
lgną do PO. W  sensie osobowym nie ma 
to większego znaczenia. PO nie zyskało, 
a inne organizacje nie straciły. Warto 
jednak zwrócić uwagę na wymiar poli
tyczny tego zdarzenia. Szef PO zaczyna 
„dziękować” za współpracę w tej kadencji 
samorządu i poparcie w wyborach parla
mentarnych stowarzyszeniu RiP i lewicy. 
Podziękowanie polega na wyłuskiwaniu 
pojedynczych osób z organizacji współ
pracujących z PO.

Niestety nie podniesiono na tej kon
ferencji spraw związanych z trudną sy
tuacją w PKS Turek i kwestii związanych 
z prywatyzacją KWB Adamów. Szkoda, 
że przedstawiciele partii, która rządzi w 
naszym kraju zajmują się drobiazgami, 
a nie podejmują tematów najistotniej
szych dla naszej przyszłości. Idzie tu

przecież o miejsca pracy. Obowiązkiem 
posła jest zajmować się takimi trudny
mi ale istotnymi dla regionu sprawami. 
Jak tak dalej pójdzie to KWB stanie się 
oddziałem dostarczającym węgiel do 
elektrowni, a PKS przestanie funkcjono
wać zanim ktokolwiek go przejmie.

Czy wójtom opłaca się popierać 
kandydatów do rad?

Po pierwsze takie poparcie nie musi 
się przełożyć na wynik w wyborach. Dla 
przykładu w ostatnich wyborach do 
sejmu wójt Przytony udzielił poparcia 
pani Irenie Tomaszak Zesiuk jako kan
dydatce do sejmu. Wynik był taki, że w 
gminie Przykona, to PiS-miał najlepszy 
wynik -  48 proc. a PO -  17 proc. Ja 
zdobyłem 351 głosów, a pani Zesiuk 
169 głosów. Jak widać, poparcie nie 
musi się przełożyć na wynik. A pozosta
je jeszcze kwestia płacenia rachunków 
za kogoś, co bywa nieprzyjemne i ryzy
kowne. Powyższy przykład i zestawienie 
np. obecnej sytuacji na wsi i transferów 
ogłoszonych na wspominanej już kon
ferencji daje odpowiedź na pytanie: czy 
było warto?

Po drugie dobre wyniki PiS we 
wszystkich ostatnich wyborach pozwa
lają na postawienie tezy, że nasza lista 
i nasze poparcie będzie miało większą 
wagę.

Recepta na sukces w wyborach
Odpowiedź jest prosta - oprócz 

wszystkich spraw należy być wiarygod
nym. Jeśli tak jest, to wystarczy jeszcze 
uczciwie pracować i sukces murowany. 
Tej wiarygodności i pracowitości zabra
kło turkowskiej Platformie. Świadczą o 
tym zmarnowane lata i nieumiejętność 
przebicia się nawet we własnej par
tii. Tylko, żeby zainteresować swoimi 
pomysłami trzeba je najzwyczajniej w 
świecie mieć.

Przewodniczący PiS w Turku 
Ryszard Bartosik
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S p ó łd z ie lc z a  G r u p a  B a n k o w a
Rejonowy Bank Spółdzielczy w Malanowie

O F E R U J E
> KREDYTY PREFERENCYJNE

OPROCENTOWANIE OD 
OKRES KREDYTOWANIA DO

2  °/co
15 LAT

> KREDYTY KOMERCYJNE

OPROCENTOWANIE OD - 7  %
OKRES KREDYTOWANIA DOWOLNY

> KREDYTY NA PRZEDSIĘWZIĘCIA INWESTYCYJNE 
DOTOWANE ZE ŚRODKÓW UE

OPROCENTOWANIE OD - 7 , 5 %
OKRES KREDYTOWANIA DOWOLNY

*** W RAMACH PROMOCJI *** 
OFERUJEMY:

OTWARCIE, PROWADZENIE I OBSŁUGĘ NOWO ZAKŁADANYCH 
RACHUNKÓW OSZCZĘDNOŚCIOWO-ROZLICZENIOWYCH I RACHUNKÓW

BIEŻĄCYCH -  OPŁATY 0  Zł.
ZAPRASZAMY DO NASZYCH PLACÓWEK:

w  M a la n o w ie ,  U n ie jo w ie ,  K a w ę c z y n ie ,  D o b r e j ,
T u r k u ,  C e k o w ie , W ła d y s ła w o w ie

Szczegółowe informacje pod numerem telefonu: 63 278 87 64 lub 63 278 87 93
U w a g a ! ! !
Przedsięwzięcia inwestycyjne realizowane w ram ach kredytów preferencyjnych to np. zakup, budowa, 
rozbudowa, rem ont połączony z m odernizacją budynków i  b udow li do p rodukc ji rolnej, szklarni, 
magazynów, chłodni, zakup użytków rolnych, zakup maszyn, urządzeń, ciągników, przyczep, zakładanie  
sadów, p la n ta c ji w ielo letn ich, wyposażenie pastwisk, budowa ujęć wody, zakup komputerów itp.

CUP IM KMOIYCH SIWEGO
O feruje do sprzedaży złom  użytkowy: - kątowniki
PRZYKONA -ceo w n ik i

- drut zbrojeniowy  
od <t>8 do 020ul. Przemysłowa ó

Tel. 063 278 04 16, czynne: 7.00 -1 5 .0 0 - rury

Podpisz umowę w Plusie lub MixPlusie 
i weź udział w konkursie walentynkowym.

Do wygrania 300 telefonów' Samsung 
oraz trzy romantyczne, 
dwuosobowe wyjazdy do SPA.

Konkurs trw a  od 1 do 21 lutego 2010 r.

Plus®
R A ZEM  LEPIEJ

Turek, PI. Wojska Polskiego 4 
(Rynek)
tel. 63 289 17 89
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SUPER SHOW w kaliskiej Arenie

G o rą cy w ie czó r z Teatrem  Buffo
Do jedynego spektaklu, jaki odbędzie się w kaliskiej Arenie 

13 lutego o godz. 18.00, zostało już niewiele czasu. W przed
dzień coraz popularniejszego święta zakochanych -  walentynek
-  możemy wybrać się z bliską sercu osobą na wyjątkowe przed
stawienie. Już tytuł wiele mówi -  „H ity Buffo” . Rzeczywiście, 
będą to najbardziej znane utwory w historii muzyki rozrywkowej
-  polskiej i światowej -  zebrane w jeden musical. Autorzy i akto
rzy włożyli wiele serca, by widz ani przez chwilę się nie nudził. 
Dobór repertuaru to także wnikliwa obserwacja, które piosenki na 
publiczności Studia Buffo wywierały największe wrażenie. Kom
plety na spektaklach „Wieczór piosenki włoskiej” , amerykańskiej 
czy rosyjskiej też potwierdziły słuszność tego rodzaju spotkań 
teatralnych. Kiedy otaczają nas sroga zima i codzienne kłopoty, 
warto na kilkadziesiąt minut przenieść się w krainę szczęścia i 
fantazji. A w taką podróż niewątpliwie zabiorą nas szlagiery w 
wyjątkowo ekspresyjnej aranżacji Janusza Stokłosy. Choreografia 
Janusza Józefowicza odda natomiast klimat i atmosferę utworów. 
Doznań wzrokowych dopełnią kolory i piękne stroje. Wokaliści 
i tancerze emanują młodością temperamentem, często zatem ich 
interpretacje przewyższają wykonania oryginalne. Takiego kanka
na można obejrzeć tylko w Paryżu, no i oczywiście 13 lutego w 
Kaliszu. Natasza Urbańska niejednokrotnie udowodniłą że potrafi

pięknie śpiewać, rewelacyjnie zatańczyć i wygląda zjawiskowo. 
Mimo perfekcjonizmu warsztatu, utwory w jej wykonaniu cechuje 
lekkość, zwiewność i młodzieńczy wigor. To gwiazdą której nie 
powstydziłyby się największe sceny musicalowe. My niestety nie 
doceniamy tej „perełki” , a szkoda. Pozostali wykonawcy znani są 
wiernym widzom Studia Buffo, szerszej widowni poza Arturem 
Chamskim nie bardzo, a bez wątpienia warto zobaczyć, co po
trafią. Monika Ambroziak za wykonanie „Wsio Mogut Karoli”  
od samej A łły Pugaczowej dostałaby wielkie brawą także Jerzy 
Grzechnik w „Let’s twist again”  rzuca na kolana. Cały zespół jest 
po prostu rewelacyjny.

A do tego nie musimy być biernymi obserwatorami, tylko 
aktywnie tworzyć dobrą zabawę. Aktorzy bowiem przenoszą 
się na widownię, proponując wspólne śpiewanie, zatem „każdy 
śpiewać może” ..., a że utwory są znane, tym łatwiej przyłączyć 
się do wielkiego chóru. Każdy z nas może choć przez chwilę 
zostać gwiazdą Buffo, a może wprawne ucho Józefowicza wy
łapie ukryty talent. Kto wie, przecież większość wykonawców 
odkryto podczas castingów.

Wszystkich niezdecydowanych zachęcam, warto przez za
śnieżone ulice dotrzeć do Areny i spędzić wyjątkowy wieczór 
gwarantujący niezapomniane wrażenia i wyśmienitą zabawę.

Mieszkańcy naszego regionu 
mogą kupić bilety w BT „Juventur” 

w Koninie przy ul. Tuwima 5, 
63-245-41-41.

Sprzedaż biletów trwa w punktach 
wymienionych na stronie 

internetowej:

www.hitybuffo.kalisz.pl

KATALOGOWEJ
Turek, ul. Szeroka 8
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Z20/OK

Hurtownia WAKO 
rok zał. 1990

Oferuje:
- n a p o je  a lk o h o lo w e  d o  18%  a lkoh o lu
- n ap o je  a lk o h o lo w e  pow yżej 18%  a lkoh o lu
- o d  01.02.201 Or. c e n y  p rod u cen tów

(tylko podmioty posiadające zezwolenie)

Psary, ul. Sportowa 22, 62-731 Przykona 
Tel. 63 278 61 88

j T . X
X

i

ul. Konińska2, 62-700 Turek, 
tel. 63 278 50 52, fax 63 289 10 52 

e-mail: daimvszanse@wp.pl 
www.domdziecka.turek.plim

DAJMY SZANSg
T ureckie Stowarzyszenie 
na RZECZ Przywracania Rodziny
»D ajw y SZANSĘc

Sam decyduj 
na co  idq Twoje podatki 

Przekazujgc i%  
możesz pom óc dzieciom  
z domu dziecka w Turku

^  KRS 0000047365

Ł  U <

l%

http://www.hitybuffo.kalisz.pl
mailto:daimvszanse@wp.pl
http://www.domdziecka.turek.pl


Około sześćdziesięciu turkowian, za wybudowane przed 
trzydziestu laty, z własnych pieniędzy garaże, będzie musia
ło do miejskiej kasy wpłacić ponad dziesięć tysięcy złotych. 
Wszystko po to, by zostali właścicielami czegoś, co do tej pory 
myśleli, że jest ich własnością. - To w ramach porządkowania 
stosunków własnościowych. Dajemy możliwość wejścia w po
siadanie użytkowanych garaży. W ten sposób chcemy ludziom 
pomóc, nie zaszkodzić -  mówił burmistrz Zdzisław Czapla.

Miasto uwłaszczone 
na garażach

-Uważam, że obecna koalicja rządząca miastem zużyła się. Jedyną alternatywą dla niej jest 
PO. Czas na zmiany -  tak w skrócie podsumował swoją decyzję o wstąpieniu w szeregi lokalnej 
platformy Romuald Antosik. Był on jedną z dwóch głównych postaci piątkowej konferencji w 
biurze posłanki Ireny Tomaszak-Zesiuk. Drugą bohaterka spotkania była Elżbieta Michałowicz, 
była dyrektorka Gimnazjum nr 2 w Turku. Zarówno ona, jak i radny miejski, a także nieobecny 
podczas konferencji, Henryk Trocha mają wzmocnić miejskie i powiatowe listy PO.

Romuald Antosik otrzymał od przewodniczącego PO w powiecie koszulkę z numerem 11 i zapewnienie, 
że znajdzie się na liście wyborczej z numerem 1.

Ponad sto garaży, w różnych 
miejscach na terenie miasta, po
wstało w podobny sposób. Pod
czas ich budowy mieszkańcy 
Turku, tworzyli specjalne komi
tety. Każdy z nich wybudowali 
za własne pieniądze. Wtedy nie 
zastanawiano się, że stoją na tere
nie, który do nich nie należy. Naj
ważniejsze było, że powstały z pry
watnych środków, dla budujących 
było więc jasne, że należą do nich. 
Przez te lata większość „właścicie
li” regularnie płaciła podatki od 
nieruchomości. Ponoszącym tego 
rodzaju koszty wydawało się, że 
wszystko jest zgodne z prawem. 
Byli przecież dzierżawcami tere
nów, na których stały. -Tylko nie
liczni płacili podatki, większość 
nie ponosiła za ich użytkowanie 
żadnych kosztów -  mówił jednak 
burmistrz Czapla.

Już przed ponad dziesięcioma 
laty próbowano tę kwestię rozwią
zać. Wtedy na mocy uchwały, któ
ra podjęto w 1997 roku, wszyscy 
mieli możliwość bezgotówkowego 
przejęcia gruntów, a co za tym idzie 
także garaży na własność. -Wtedy 
wszyscy ci, którzy skorzystali z  danej 
im okazji otrzymali akty własności 
i od tamtego czasu są prawnymi 
właścicielami budynków i gruntów 
-  wyjaśnia burmistrz. Z przywileju 
skorzystała jednak tylko połowa 
użytkowników garaży.

Dla tych, którzy nie zgłosili się, 
by dostać akty własności, nic się 
nie zmieniło, aż do stycznia tego 
roku. -Gdy przed dwoma tygodniami 
otrzymałem pismo, że od pierwszego 
lutego już nie będę dzierżawcą, ale 
najemcą należącego do mnie gara
żu, byłem zszokowany -  mówi jeden 
z właścicieli garażu przy ul. Kali
skiej. Wielu z tych, którzy otrzy
mali pisma poszło do Urzędu Mia
sta, by wyjaśnić nieporozumienie. 
Tam dowiedzieli się, że nie mieli 
racji myśląc, że budynki są ich. Nie 
zmienia tego nawet fakt, że sami 
je zbudowali. -Powstały na gruncie

miejskim, więc jak mogły należeć do 
nich? - pytają urzędnicy.

Teraz, w ramach porządkowa
nia spraw własnościowych, posta
nowiono uporać się też z „garażo- 
wiczami”. Dlatego do każdego z 
nich, turkowskie PGKiM wysłało 
pisma, na mocy których, nie będą 
już dzierżawcami, a najemca
mi. Wynika z tego, że przez trzy 
miesiące -  od lutego do kwietnia 
-  będą musieli płacić po 75 zło
tych za wynajem garaży. -Zamysł 
jest taki, że zmieniając umowy z 
dzierżawy na najem, każdy z  użyt
kowników garaży będzie miał moż
liwość wykupić ziemię i zostać właś
cicielem -  tłumaczą urzędnicy. A 
wszystko zgodnie z uchwałą Rady 
Miejskiej z 9 kwietnia 2009 roku, 
która daje prawo pierwszeństwa 
ich zakupu właśnie najemcom, nie 
dzierżawcom. Po to właśnie zmie
niono umowy.

Wszystko wydaje się więc jasne 
i proste. Do końca kwietnia mają 
zostać wycenione wszystkie grun
ty oraz garaże, które następnie 
dotychczasowi dzierżawcy, a od 
lutego najemcy, będą mogli wyku
pić. Za grunt będą musieli zapłacić 
niewiele, natomiast, za garaże, w 
zależności od materiału z jakiego 
zostały wykonane oraz stanu w ja
kim są utrzymane -  ponad 10 tysię
cy. -Jeżeli udowodnią, że rzeczywiście 
wybudowali je za własne pieniądze, 
to wtedy poniosą jedynie koszty grun
tu -  wyjaśnia burmistrz Czapla. I 
tutaj pojawia się problem. Bo jak 
udowodnić co robiliśmy przed 
trzydziestu laty! Przecież nikt nie 
trzyma rachunków ani faktur tyle 
czasu. Urzędnicy zapewniają, że 
będą brali też pod uwagę zapewnie
nia świadków, którzy potwierdzą, 
że dana osoba pobudowała swój 
garaż. Poważny problem mają ci, 
którzy nie znajdą naocznych świd- 
ków swojej ciężkiej pracy, ani tym 
bardziej kwitków sprzed lat, bo jak 
udowodnić to, że nie jest się wiel
błądem? Iwona Łechtańska

Konferencja, którą zorganizo
wano w piątek, 5 lutego, poświę
cona była dwóm kwestiom: rea
lizacji program u edukacyjnego 
„podstawy przedsiębiorczości” 
oraz tegorocznym wyborom sa
morządowym. I właśnie ta ostat
nia okazała się najbardziej inte
resująca, ze względu na lokalny 
charakter informacji, jakie przed
stawiono.

Dariusz Młynarczyk, szef PO 
w powiecie turkowskim zapre
zentował bowiem trzy postaci, 
które znajdą się na ich listach 
wyborczych: -Jestem kobietą,
mam 50 plus, czyli modny obecnie 
wiek, mam czas, a poza tym uwa
żam, że polityka jest dla kobiet. I  
nie chcę, żeby m i zabrano radość 
z życia w Turku -  tak swoją decy
zję o starcie z list platformy tłu
maczyła Elżbieta Michałowicz. 
Wieloletnia dyrektorka Gim
nazjum nr 2, jest postacią dość 
znaną w miejskim środowisku 
nauczycielskim. Warto zazna
czyć, że jej rozstanie z placówką,

którą kierowała przez wiele lat 
odbyło się w dość dziwnych oko
licznościach. Wygrała bowiem 
pierwszy konkurs na kolejną ka
dencję dyrektora gimnazjum, ale 
go unieważniono. W  powtórce, 
przy zmienionym przez obecnie 
władze składzie komisji, konkurs 
został rozstrzygnięty na korzyść 
jej kontrkandydata -  Piotra Biń- 
kowskiego.

Romuald Antosik startował do 
Rady Miejskiej Turku z list Sto
warzyszenia Rozwój i Przyszłość, 
na którego czele stoi Mirosław 
Broniszewski -  obecnie wójt 
Przykony, wcześniej również sta
rosta turkowski.

-Od blisko czterech lat jestem  
radnym, który stara się władzy pa
trzeć na ręce. I  uważam, że ta wła
dza się zużyła. Jedyną alternatywą 
dla niej jest PO. Jestem zwolenni
kiem wystawienia przez opozycję 
wspólnej listy. Dzięki temu miesz
kańcy będą mieli jasną alterna
tywę: albo akceptują obecną sytu
ację i poprą je j autorów, albo też

się je j sprzeciwią, głosując na listę 
opozycji -  mówił. Swoją decyzję 
uzasadniał też w taki sposób: - 
Niektórzy głoszą hasła: „ani słowa 
o polityce”. Tymczasem, startując 
w wyborach jak najbardziej biorą 
w tej polityce udział.

Trzecią choć nieobecną, 
nową twarzą powiatowej PO jest 
Henryk Trocha -  w poprzedniej 
kadencji radny powiatowy z list 
Towarzystwa Samorządowego 
a także były wieloletni dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury we 
Władysławowie.

Ani Dariusz Młynarczyk, ani 
poseł Irena Tomaszak-Zesiuk 
nie chcieli zdradzić na razie, kto 
będzie kandydatem  PO do fotela 
burmistrzowskiego. -Najpierw  
muszą odbyć się wybory wewnątrz 
platformy -  podkreślała posłan
ka. Z kolei Młynarczyk zazna
czył: -Wszystko się może zdarzyć. 
Oboje zapewnili, że prezentowa
ne podczas konferencji osoby na 
pewno znajdą się na czołowych 
miejscach list platformy. ika

Problem y rolników  tem atem  najbliższego forum
lutego o godzinie 1102 
w, Sali Bankietowej 

M.M. Manickich, ul. Zarem
by 5, w Tuliszkowie Wielko
polska Izba Rolnicza działająca 
na terenie Powiatu Tureckiego, 
wspólnie z Burmistrzem Gminy i 
M iasta Tuliszków, organizuje do
roczne forum rolnicze z udziałem 
V-ce M inistra Rolnictwa i Rozwo
ju Wsi Kazimierza Plocke

Najważniejsze tematy, jakie 
chcem y poruszyć w trakcie na
szego spotkania, to:
1. Dystrybucja i ceny nawozów 
sztucznych, (co zrobić aby nie 
doszło do sytuacji z ubiegłego 
roku, kiedy wahania cen nawo
zów sięgnęły nawet 100%),
2. Systemowe rozwiązania od

szkodowań za negatywne skutki 
oddziaływania odkrywkowego 
wydobywania węgla brunatnego,
3. Nowelizacja ustawy o Izbach 
Rolniczych,
4. Podział pieniędzy pomoco
wych z Brukseli dla producen
tów mleka,
5. Duże wahania cen produktów 
rolnych i związane z tym straty 
rolników,
6. Zmiany wprowadzone ustawą 
z dnia 21 listopada 2008 r. o em e
ryturach kapitałowych KRUS.

To tylko kilka z zagadnień, 
które będziemy chcieli poruszyć 
na naszym spotkaniu. Wyjdźmy 
naprzeciw nie tylko z pytaniami 
ale i z oczekiwaniami jakie mamy 
wobec naszych rządzących. Wy

raźmy czego oczekujemy i na 
jakie rozwiązania liczymy w 
najbliższym czasie.

Aby uniknąć chaosu prosimy 
o zgłaszanie pytań przed spotka
niem u delegatów WIR, którzy 
będą zapisywali wszelkie zagad
nienia, o jakie należy zapytać 
przybyłych gości. Jeśli z braku 
czasu nie uzyskamy odpowiedzi 
pytania będą wręczone parlamen
tarzystom pisemnie. Liczymy, że 
w ten sposób każdy będzie miał 
szanse uzyskać wyjaśnienie na 
zaistniałe problemy.

Przy okazji Forum  wzorem 
roku ubiegłego każdy indywidu
alnie będzie mógł skorzystać z 
informacji przy stoiskach przy
gotowanych przez instytucje

działające na rzecz rolnictwa:
• ARiMR, odział terenowy w 
Poznaniu (modernizacja gospo
darstw, młody rolnik, różnico
wanie działalności pozarolniczej, 
płatności obszarowe itp.),
• ARR, oddział terenowy w Po
znaniu (materiał siewny, kwoto- 
wanie produkcji mleka),
• KRUS, Placówka Terenowa w 
Turku (ubezpieczenia społeczne 
rolników),
• WIR (porady prawne, szkody 
łowieckie),
• Agencja N ieruchom ości Rol
nych (problem sprzedaży i dzier
żawy gruntów  z zasobów Skarbu 
Państwa),
• Wielkopolski Urząd M arszał
kowski (problem małej retencji,

energia ' odnawialna, rolnictwo 
ekologiczne),
• Powiatowy Inspektorat W ete
rynarii w Turku (problemy nad
zoru weterynaryjnego, higiena 
mleka, choroby zakaźne),
• TUW  ( Towarzystwo Ubezpie
czeń Wzajemnych -  ubezpiecze
nia majątkowe i komunikacyjne 
rolników),
• Bank Spółdzielczy ( kredyty, 
pożyczki dla rolników),
• Urząd Skarbowy (VAT w rolni
ctwie),
• M leczarnia Turek.

Serdecznie wszystkich zapra
szamy do obecności i udziału w 
dyskusji. Marek Pańczyk

Przewodniczący Rady 
Powiatowej WIR w Turku
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Historie FC Barcelony poznałem zwiedzając przez kilka godzin muzeum. Można zobaczyć całą ponad
stuletnią historią klubu, nic tylko
ta (Izrael, Japonia). To duże prze
życie być na tak dużym obiekcie 
sportowym (98 772 miejsc) i jesz
cze oglądać ukochaną drużynę. 
Mecz ciekawy, kończy się niestety 
dla Barcelony remisem 1:1. Mimo 
to wracam do hotelu zadowolony i 
pełen niezapomnianych wrażeń... 
Nocny spacer, pięknie oświetlone 
ulice, dekoracje jeszcze świątecz
ne i noworoczne.

Niedziela - dzień, który przy
niósł nie mniej wrażeń. Do połu
dnia zwiedzanie muzeum  Barce
lony imieniem Gampera, twórcy 
klubu. W spaniałe przeżycie, hi
storia wspaniałego klubu jak na 
dłoni. Oglądanie stadionu bez 
widzów daje dopiero wyobraże
nie o jego wielkości. No i jeszcze 
prezent od pana Bartka w imie
niu fundacji Mam Marzenie - 
złota piłka z autografami piłkarzy 
FC Barcelona, i kalendarz oczy
wiście FC Barcelona.

piłki nożnej.
- kościół Świętej Rodziny

W ieczorem lądujemy na Ławi
cy w Poznaniu, śnieg i ponad 10 
stopni m rozu... I jeszcze jedna 
niespodzianka na zakończenie, 
dyplom spełnionego marzenia z 
cudowną treścią.

I tak spełniło się moje marze
nie - zobaczyłem mecz Barcy na 
żywo. Dzięki Fundacji Mam Ma
rzenie nierealne stało się realne, 
wspaniałe, niezapomniane. Dzię
kuje panu Bartkowi za wspania
łą opiekę, dziękuję Fundacji za 
spełnienie marzenia. Dzięki Fun
dacji MAM MARZENIE nigdy 
nie przestanę marzyć, bo nawet 
najtrudniejsze się spełniają.

Historie FC Barcelony po
znałem zwiedzając przez kilka 
godzin muzeum. Można zoba
czyć całą ponad stuletnią histo
rią klubu, nie tylko piłki nożnej. 
Mnóstwo pucharów, też tych zdo
bytych w 2009 r. Sześć pucharów

- dziesięć dni po założeniu 
klubu, 8 grudnia 1899 o godzinie 
piętnastej, na pierwszym boisku 
FC Barcelona, rozegrano pierw
szy, historyczny mecz, a rywa
lem byli Anglicy, którzy wygrali 
to spotkanie 1:0. Ciekawostką 
jest to, iż grano w dziesięciooso
bowych składach,

- 13 maja 1902, Barcelona ro
zegrała swój pierwszy mecz poza 
Katalonią, a rywalem był nowo 
powstały M adrid FC (obecnie 
znany jako.REAL M adryt),

- 28 listopada 1954 została 
rozpoczęta budowa nowego sta
dionu -  Camp Nou. Stary mieścił 
tylko 60 tys. widzów.

- Inauguracyjny mecz na ot
warcie Camp Nou został roze
grany 24 września 1957. Cieka
wostka, rywalem był polski klub, 
Legia Warszawa, która wystąpiła 
jako reprezentacja Warszawy. 
Mecz zakończył się zwycięstwem Kościół św. Rodziny -La Sagrada Familia -  robi ogromne wrażenie.

Wczesny zimowy mroźny pora
nek, 2 stycznia 2010 roku, lotnisko 
Ławica w Poznaniu. Dzięki Fun
dacji Mam Marzenie wylatujemy 
do Barcelony, międzylądowanie w 
Monachium, a około godziny trzy
nastej jesteśmy już w Barcelonie. 
Miasto wita nas ciepłem i zielenią 
palm i agaw. Docieramy do piękne
go hotelu, położonego niedaleko 
stadionu FC Barcelony. Po odpo
czynku wychodzę w czapce i szali
ku Barcelony, razem z rodzicami i 
wolontariuszem panem Bartkiem, 
z hotelu na mecz FC Barcelona 
- Villareal. Na ulicach mnóstwo ki
biców w strojach Barcy, świetna at
mosfera. Na stadionie Camp Nou 
(Katalończycy mówią nu kamp) 
przed meczem spotkała mnie bar
dzo miła niespodzianka. Polski 
fanklub Barcelony wręczył mi ko
szulkę Barcy z moim nazwiskiem. 
Wręczenie nastąpiło w obecności 
kam er telewizji Barcelona. Bardzo 
wzruszony i szczęśliwy oglądam 
mecz z rodzicami i ponad 77-tysią- 
cami kibiców z różnych stron świa-

Po obiedzie zwiedzanie miasta, 
wieczorem duże wrażenie daje po
byt na La Rambla. La Ramola, to 
bez wątpienia najbardziej znana uli
ca Barcelony. Rozciąga się od Plaęa 
de Catalunya do kolumny Kolumba 
nad portem Port Vell. Znajdziemy 
tam wiele kafejek, ulicznych tea
trów, mimów oraz barwnych stra
ganów. Późnym wieczorem powrót 
do hotelu. Następnego dnia po 
południu powrót do kraju. Ale do 
południa jeszcze zwiedzanie mia
sta. Duże wrażenie zrobiła na mnie 
i moich rodzicach Sagrada Familia

Z koszulkami i w szalikach Barcy ruszamy na mecz.

Marzenia się spełniają -  byłem
gospodarzy 4:2. Dla warszawian 
trafili Henryk Szymborski oraz 
Władysław Soporek.

-mistrzostwa Europy wpflce nożną,
- w 1978 na stanowisko preze

sa klubu został wybrany Josep 
Lluis Nunez, który sprawował 
ten urząd najdłużej - przez 22 lata 
(5 kadencji).

- na potrzeby mistrzostw świa
ta Camp Nou powiększono do
120.000 miejsc,

- 7 listopada 1982 do Barcelo
ny przyjechał papież Jan Paweł 
II, który odprawiał mszę w obec
ności 120.000 tysięcy wiernych 
(otrzymał także kartę członka 
klubu z num erem  10 080,

- w 1990 r. odbywały się także 
Igrzyska Olimpijskie. Na Camp 
Nou reprezentacja gospodarzy 
Hiszpania w finale turnieju pił
karskiego pokonała Polskę 3:2,

-18  września 2007 roku został 
zaakceptowany projekt przebu
dowy stadionu, stadion pomieści 
108 tys. widzów,

- 2 stycznia 2010 wraz z rodzi-

/ Barcelonie.
cami oglądam na żywo mecz FC 
Barcelona- Villareal.

- wielu bardzo znanych pił
karzy: Zamora, Kubala, Kocsis, 
Cruyff, Koeman, Linker, Torres, 
Schuster, Eto, Guardiola, Stoicz- 
kow, Ronaldo, Deco, Ronaldinho, 
M essi, a wspaniali trenerzy?

- na stadionie koncertowali 
między innymi: Michale Jack
son, Pink Floryd, Julio Iglesias, 
Jose Carreras, Pacido Domingo, 
Luciano Pavarotti

Adrian Ćwiek
Fundacja Mam Marzenie 
31-028 K raków , ul. Św. Krzyża 7 
Tel/Fax: 12 426 31 11

Wpłaty prosimy kierować 
na konto:

Fundacja Dzieciom 
“Zdążyć z pom ocą” 

uL Łomiańska 5,01 -685 Warszawa 
KRS 0000037904 NIP 118-14-28-385 
nr konta: PKO BP XV/0 Warszawa 
50 1020 1156 0000 7902 0007 

7248 z dopiskiem:
1439 ADRIAN ĆWIEK

zdobytych przez Barcelonę w 
2009 r. było prezentowane wraz 
z drużyną przed meczem. Kilka 
ciekawostek z historii klubu:

- 29 listopada 1899 pasjonu
jący się futbolem 22-letni Szwaj
car Hans Gamper wraz z grupą 
przyjaciół zebranych w sali gim
nastycznej Gimnasio Sole, przy 
ulicy La Rambla utworzył Foot- 
Ball Club Barcelona. Angielskie 
pochodzenie nazwy nie jest 
zbiegiem okoliczności, ponieważ 
pierwszym prezesem  klubu był 
Anglik W alter Wild,
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Pierwsza w tym roku sesja Rady Gminy Kawęczyn odbyła się w Skarżynie. Zdecydowano 
o zaciągnięciu kredytów i pożyczek na modernizację ujęcia wody i stadionu sportowego 
w Tokarach. Postanowiono dofinansować przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej 
z powiatową w Głuchowie. Uczestnicy sesji zostali, w przerwie obrad, podjęci żurkiem z 
kiełbasą.

Najpierw hydrofornie, a dopiero później Orlik -  powiedział wójt 
Jan Nowak

Kawęczyn chce Orlika
Miejscem obrad był korytarz 

na piętrze Szkoły Podstawowej 
w Skarżynie. Stół prezydialny, 
za którym  zasiedli: Edward Mi
chalak -  przewodniczący Rady 
Gminy oraz Tadeusz Krupiński i 
Grzegorz Dzikowski -  wiceprze
wodniczący, stanął obok szkol
nego sklepiku. Na sesję przyby
ło czternastu spośród piętnastu 
radnych oraz sołtysi i goście, a 
wśród nich Jan Tygielski -  dy
rektor malanowskiego banku. 
Jego obecność sugerowała, że 
będzie się mówiło o pieniądzach.

Nie od finansów jednak za
częto, a od interpelacji. Radny 
Sylwester Kasprzak złożył podpi
sany przez siebie i Radę Sołecką 
Kawęczyna, na której czele stoi, 
wniosek o uwzględnienie w pla
nie inwestycyjnym, kom pleksu 
boisk typu „Orlik 2012”. Wójt 
Jan Nowak przychylnie podszedł 
do tej propozycji, ale uznał, że 
możliwości jego realizacji przed 
2011 rokiem są równe zeru. W 
pierwszej kolejności należy do
konać kosztownej modernizacji 
hydroforni, które nie spełniają 
unijnych norm. Radna Halina 
Górska z Marcjanowa wniosko
wała, aby: -Jeżeli zostaną w bu
dżecie pieniądze, przeznaczyć je  
należy na gminną drogę pomiędzy 
Marcjanouiem i Skarżynem.

Zaskoczyło to wójta, ponieważ 
taki wniosek nigdy nie stawał na 
posiedzeniach samorządu, kiedy

precyzowano wieloletnie plany 
modernizacji i budowy dróg. 
Radnej Górskiej chodziło jed
nak tylko o jej wyrównanie. Wójt 
obiecał zająć się tą  sprawą, kiedy 
puszczą mrozy i stopnieje śnieg.
Pożyczki i kredyty na Tokary

Kolejne uchwały dotyczyły za
ciągnięcia kredytów i pożyczek 
na budowę stadionu i moderni
zację hydroforni w Tokarach. W 
sumie, sięgną one dwóch milio
nów złotych. Wójt wyjaśnił, że na 
razie zakładane są ceny według 
sporządzonych kosztorysów, 
które jego zdaniem po przetar
gach na pewno będą niższe. Stąd 
i sum a zaciągniętych zobowiązań 
finansowych będzie niższa. Po
dał przykład hydroforni w Toka
rach, gdzie kwota ta zmniejszyła 
się z 1,6 min zł do 1,2 młn zł. 
Zapowiedział też modernizację 
kolejnych ujęć wody w Kowalach 
Pańskich i Marcjanowie. Wyjaś
nił, że tokarska remontowana 
jest jako pierwsza, ponieważ jest 
najstarsza. Liczy sobie około 45 
lat. Wyjaśnienia wójta przerwał 
dzwonek telefonu. Dzwoniono 
do niego w sprawie awarii linii 
energetycznych. Okazało się, że 
druty popękały w Milejowie i No
wym Świecie. Spadły na ziemię 
i zagrażają ewentualnym prze
chodniom.

Po chwili obrady wznowiono. 
Jednogłośnie przegłosowano 
uchwały pożyczkowo-kredytowe, 
a następnie o dofinansowaniu

Wojewódzkiego Zarządu Dróg. 
Postanowiono przeznaczyć
40.000 zł na przebudowę skrzy
żowania w Głuchowie. Zdaniem 
wójta, jest ono obecnie najnie
bezpieczniejszym w gminie Ka
węczyn. Potwierdził to st. asp. 
M ariusz M ajcherek -  kierownik 
Posterunku Policji w Kawęczynie 
z siedzibą w Kowalach Pańskich. 
Kwota gm innego dofinansowa
nia jest niewielka w porównaniu 
z kosztem  całości inwestycji, któ
ra wyniesie około 300 tys. zł.

Grosik i żurek
Następnie uchwalono Gminny 

Program  Profilaktyki i Rozwiązy
wania Problemów Alkoholowych 
na 2010 rok, który jak powie
dział przewodniczący Michalak: 
„podobny jest do ubiegłorocz
nego”, po czym ogłosił przerwę 
w obradach. Maria Antoszczyk 
zaprosiła uczestników sesji na 
poczęstunek, przygotowany 
przez działające przy szkole sto
warzyszenie. Serwowano żurek 
z kiełbasą. Nie wszyscy dali się 
skusić. W śród pozostałych roz
gorzała żartobliwa dyskusja na 
tem at posiłków w trakcie sesji. 
Przeważała opinia, że jeżeli już 
jeść, to po zakończeniu obrad i 
pobraniu diet. Przerwa przedłu
żyła się nieco, ponieważ wypłaco
no diety. Stolik, na którym pod
pisywano listę stał nom en omen 
pod szyldem sklepiku szkolnego 
o nazwie „Grosik”. Przewod
nictwo obrad przejął Grzegorz

Dzikowski. Oddał głos Edmun
dowi Jackowi -  przewodniczą
cemu komisji rewizyjnej rady, 
który przedstawił plan jej pracy 
na 2010 rok. Zakłada on między 
innymi kontrolę wydatków i wy
konania budżetu. Po raz ostatni 
jej członkowie spotkają się w paź
dzierniku. Później zostanie wy
brana nowa rada, która powoła 
nową komisję.

Wójt Nowak przedstawił spra
wozdanie z działalności w okre
sie międzysesyjnym. Choć był to 
krótki okres czasu, to ilość wy
darzeń była bardzo duża. Prze
ważały opłatkowo-noworoczne 
spotkania. Wójtowi nie wypada 
odmówić połamania się i złoże
nia życzeń. Były też poważniej
sze wydarzenia jak np. spotkanie 
z mieszkańcami Okręglicy w 
sprawie budowy drogi, czy wizy
tacja budowy szkoły w Tokarach. 
Choć mróz opóźnił nieco prace, 
to zdaniem wójta, firma wykoń
czająca obiekt wywiąże się i odda 
go w maju.

Nabijajq kilometry
Kiedy przyszła pora na wolne 

wnioski i zapytania, głos zabrał 
Jan Adamczyk -  prezes Zarządu 
Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Skarżynie. Zapytał o słynny już 
chodnik w jego wsi, który pomi
mo obietnic wicestarosty i wy
rażanej przez radnego Andrzeja 
Buta gotowości lobbowania na 
rzecz Skarżyńskiej społeczności, 
nie został położony. Jest to, jak 
zauważył, jedyna wieś ze szkołą, 
do której nie ma chodnika. Wójt 
odpowiedział, że nie wycofuje się 
z gotowości dofinansowania tej 
inwestycji nawet w dwudziestu 
procentach. W szystko zależy 
jednak od władz powiatowych. 
Podał też przykłady podobnych 
wspólnych inwestycji doprowa

dzonych do końca, ale z Zarzą
dem  Dróg Wojewódzkich.

Jan Adamczyk miał także 
zastrzeżenia do firm odśnieża
jących dogi powiatowe. Przez 
Skarżyn jechał sam ochód z płu
giem  podniesionym  do góry. 
Jego zdaniem  lderowcy jeżdżą 
tylko po to, aby nabijać kilom e
try. Próbował się w tej sprawie 
skontaktować ze starostą, ale 
nie miał on dla niego czasu. Do
piero interwencja u w icestarosty 
Krzysztofa Kolendy pomogła. 
Przyjechał pług i odśnieżył. 
Prezes zapytał też o możliwość 
dokończenia drogi do Stanisła
wy, na odcinkach należących 
do gm in Malanów i Lisków. 
Wójt powiedział, że rozmawiał 
w tej sprawie z wójtem G erar
dem  Krzeszewskim, ale ten od
powiedział mu, że najwcześniej 
zrealizuje inwestycję na tej dro
dze dopiero w 2012 roku, choć 
wcześniej obiecywał to na lata 
2006-2007. Z panią wójt Liskowa 
obiecał na ten tem at podjąć roz
mowy.

Radny Ryszard Jaśkiewicz, 
skrytykował Zarząd Dróg Powia
towych. Jego zdaniem pobocza 
zarastają i drogi poprzez to trud
no odśnieżyć. Przyjdzie śnieżyca 
i zostaniemy odcięci od świata. 
Pytał też, czy Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej ma rozezna
nie wśród osób, którym  w tych 
trudnych w arunkach atmosfe
rycznych należy nieść pomoc. 
Wójt odpowiedział, że ma pełne 
informacje na tem at osób samot
nych w podeszłym wieku. Mówił 
też o rodzinie z Okręglicy, która 
mieszka w trudnych warunkach, 
ale nie wyraża zgody na prze
prowadzkę. Te zimowe tematy 
zakończyły sesję.

Andrzej R. TyczynoStół prezydialny ustawiono pod grosikiem.

Bitwa o Turek - beatbox battle sqad
T

ata Jacek zaprasza wszyst
kich beatboxerów na zimową 
edycję Jam Session SCABB. Jak 

zwykle wszystko odbywać się bę
dzie w znajomym i niesamowitym 
klimacie Pubu 69. Po raz pierwszy 
w Turku beatbox battle składów. 
HonoruTurku bronić będzie skład

Hapaszamy. Zwycięzcy zgarniają 
o 1000 złotych. Wszystłdch SCAB- 
Bowiczów zaprasza w sobotę 13 
lutego do restauracji „69”. O godz. 
16.00 imprezę rozpocznie wolny 
mikrofon dla wszystkich fanów be- 
atboxu, natomiast o 20.00 rozpo
cznie się Bitwa składów. Imprezę

poprowadzi Jury Zgaś, Zorak oraz 
Blady Kris. Po battlu oczywiście 
afterka jak zawsze do rana... Grać 
będzie DJ Przemo. Zapisy składów 
proszę przesyłać na biuro(a)sule. 
pl lub pod num er telef. 604240274 
lub 662307666. Współorganizato
rem  jest Urząd Miasta Turku.

DEKOREX
r

i
\J

Dekoracje kościołów, sal weselnych, 
komunijnych, firmowych 
oraz okolicznościowych. 

Wolne terminy, konkurencyjne ceny.

5 0 0 - 6 4 4 - 0 7 3



Zespół Szkół Ogólnokształcących im. Tadeusza Kościuszki w Turku

Klasa 3 A wychowawca Karolina Gryczyńska
Julia Banasiak, Justyna Czekała, Magdalena Ćwiklińska, Marta Drygała, Magdalena Fret, Daria Graczyk, Anna Gruszczyńska, Katarzyna Jaszczak, Karolina Józefowicz, Arieta Kasperowicz, Justyna Kmieć, Rafał Kowalczyk,
Katarzyna Kozłowska, Jan Kukulski, Szymon Kurzawa, Agnieszka Marciniak, Dawid Marciniak, Nikola Misiek, Monika Pokrywiecka, Kamil Rabiega, Łukasz Rosiak, Justyna Surdyga, Agnieszka Szafarz, Agata Szczecińska, Patryk Szypnicki, 
Kinga Trzmielewska, Dominik Urbaniak, Kamila Walaszczyk, Magdalena Walczak, Mateusz Walkowski, Pamela Woźniak



S T U D N IÓ W K A  2 0 1 0
Zespół Szkół Ogólnokształcących im. Tadeusza Kościuszki w Turku

Klasa 3 B wychowawca Katarzyna Kąciak
Anna Badowska, Karolina Blaszczyk, Anita Czasnowska, Anna Dąbek, Karolina Ftgurska, Paulina Frątczak, Patrycja Górka, Weronika Harasna, Nikola Hynasińska, Edyta Janik, Patrycja Kaźmierczak, Julia Kowalska, Edyta Krych, 
Angelika Stachowiak, Paulina Kuster, Marzena Marciniak, Monika Mocna, Nicola Pakuła, Patrycja Patrzykąt, Karolina Piskorska, Edyta Roś, Estera Salop, Edyta Skoczylas, Martyna Stachowiak, Sandra Stawicka, Angelika Strzałkowska, 
Agata Sylwestrzak, Patrycja Świątczak, Angelika Witkowska, Paulina Zajączkowska
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(G A R A Ż E  (B LA SZA N E
DOWÓZ, MONTAŻ GRATIS 

CAŁY KRAJ
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Restauracja “Vagabunda” w Feliksowie, której właścicie
lem jest Dagmara Marek, w tym roku obchodzi dziesięciole
cie istnienia. W menu lokalu znajdują się różnorodne potra
wy. Każda z nich przygotowywana jest od podstaw, tylko ze 
świeżych produktów, w oparciu o sprawdzone receptury.

W  pięknej i stylowej sali można 
zorganizować od małych imprez, 
po huczne wesela na ponad sto 
osób. W  bogatej ofercie „Vaga- 
bundy” jest również catering. W 
jego ram ach przygotowane są

przyjęcia u klienta w domu.
W arto więc poznać ten kli

matyczny lokal, gdzie nie tylko 
latem, można poczuć idylliczną 
atmosferę z dala od miejskiego 
zgiełku:

z ó O / D K

dowano praktycznie od podstaw. 
Stare zostały jedynie niektóre 
mury. Dwa lata tem u dobudo
wano kolejną salę. Każdy szcze
gół restauracji został dokładnie 
przez właścicielkę zaplanowany. 
Postawiono tu na jakość.

Ale to kuchnia stanowi główny 
atut lokalu. Pani Dagm ara znala
zła sposób, by potrawy były przy
gotowane jak należy, ale przede 
wszystkim smakowały przyjeż
dżającym do „Vagabundy” klien
tom, -Bo do tego zawód kucharza 
nie wystarczy. Moje pracownice są 
przede wszystkim dobrymi gospody
niami, najważniejsze by gotować z  
sercem -  mówi Dagmara Marek. 
Każdy w bogatym m enu znajdzie 
coś dla siebie.

W  restauracji organizowane 
są też różnego rodzaju imprezy, 
gdzie serwis i proponowana ofer
ta gastronom iczna zadowala na
wet największych malkontentów.

■feliłto
Dziesięć lat temu, przydroż

ną budkę, gdzie sprzedawano 
jedynie golonkę i żurek, kupiła 
Dagmara Marek. Przez jakiś

czas funkcjonowała w tej samej 
formie. Jednak po kilku latach, 
właścicielka lokalu, zrobiła gene
ralny remont. Restaurację wybu

DAW-MED"

U M O W A  z  N F Z
* możliwość dofinansowania z PCPR 

i uzyskania aparatu za darmo

Turek, ul. Armii Krajowej 21
tel. 063 278 22 39 

czynne od pn - pt 9.00 -16.00
46k

»d!a osób prowadzących działalność gosp.
(tylko NIP, Regon, wpis)

»oferta dla osób z umową lub rentą na czas określony
(nawet do 10m-cy dłużej niż trwa umowa) -

» akceptujemy dochód z tytułu renty rodzinnej, r  
»SUper Oferta dla ROLNIKÓW (bez faktur I zaśw. z Gminy)
» kredyty na zakup auta lub pod zastaw

(tylko dowód i prawo jazdy, bez zaśw. o dochodach)
» kredyty konsolidacyjne, hipoteczne

(na zakup , budowę, z dopłata rządową, na spłatę innych kredytów)

zapraszamy do oddziału
FIOLET PDK SA
Turek, ul. Browarna 18, tel. 63 278 51 19
apjfBttniff arii pifeJBtfltai (do sfsuto. (M8 -  M S

Z7/DK

'607.j590:363

WULKA
SERWIS

m ,  C I Ę Ż A R O W E

O P O N Y ,

M N I E

Pn. - Pt'.7.00:- 19.30 Sob. 7.00NM5.00

B U D O W L A N K A  - P R O M O C J A  Z I M O W A t22 I)K

Biuro Turystyczno -  Handlowe „ALICJA” 
Michalina Piwowar 

62 -  700 Turek, ul. Kolska Szosa 3 
Tel./fax 63 278 88 45, kom. 504 121 197

WILN0-TR0KI - KOWNO - 30.04-03.05.2010 CENA- 645 ZŁ/0S 
MORAWSKI KRAS - WIEDEŃ - 03-06.06.2010 CENA- 875 ZŁ/OS 
WILNO- TR0KI-K0WN0 -03-06.06.2010 CENA - 695 ZŁ/OS 
ZAKOPANE - SŁOWACJA- 03.06.2010 - CENA: 645 ZŁ/OS 

WCZASY DLA SENIORA .BAWARIA I PARYŻ W NASTĘPNYM 
OGŁOSZENIU

SERDECZNIE ZAPRASZAMY

K arczm a  B ie siadn a
w Szadowie Pańskim 

ZAPRASZA
- Przyjmujemy zapisy 
na organizację imprez 
od maja 201 Or.

- Organizujemy przyjęcia 
weselne, komunie, chrzciny, 
osiemnastki i inne imprezy 
okolicznościowe.

- Posiadamy wolne terminy 
na komunię 201 Or.

Tel. kom. 518 074 972
f/10/KW

Dom car, ul. Spółdzielców 9a, 62-510 Konin, te!. (063) 242 20 88, fax (063) 242 31 88, www.domcar.pl

w promocji jest ograniczona. Oferta promocyjna dostępna u dystrybutorów biorących udział w promocji. Zużycie paliwa i emisja CO,: Corsa silnik 
, Astra Classic II silnik 1,4 -  6,0 1/100 km, CO, 151 g/km, Astra silnik 1,4 -  6,3 1/100 km, CO, 151 g/km, Meriva silnik 1,4 -  6,2 1/100 km, CO, 148 g/km 
mieszany). Informacje na temat złomowania samochodu, przydatności do odzysku oraz recyklingu sq dostępne pod adresem www.opel.com.pl

C e n y  O p l a  n a  w s t e c z n y m !

Ty lko  te ra z  ra b a ty  n a  a u ta  z ro cz n ik a  2009!

Wir leben Autos.

O p e l A s tra  III O p e l C o rsa
robot do robot do

19 000 zł 10 000 zł
Sprawdź też promocje na inne modele!

z/PP

http://www.domcar.pl
http://www.opel.com.pl
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Uczestnicy balu tradycyjnie zrobili sobie wspólne zdjęcie. Goście z Turku wspaniale czuli sl£ 1

Uczestników balu powitali: swoim i burm istrza za pracę i
Wiesław Grzelak -  wicepre- zaangażowanie, k tóre owocuje 
zes orkiestry i Jacek Gajewski piękną grą i sukcesam i na kon- 
-  skarbnik. Gajewski, który jest kursach i przeglądach. W  imieniu 
w iceburm istrzem  Dobrej, po- zarządu orkiestry życzył wesołej 
dziękował muzykom w imieniu zabawy.

Dobrzanie pokazywali jak należy dobrze się bawić.

Orkiestrował młodzież wolała bawić się we własnym gronie.

Nawet na jednej nodze można poszaleć.

W balu wzięło udział sto osób. 
Dla członków orkiestry zaproszo
nych z osobam i towarzyszącymi 
lub w przypadku osób niepełno

letnich z rodzicami, była to nagro
da za całoroczny trud włożony w 
doskonalenie instrum entalnego 
kunsztu i występy. Sympatycy 
orkiestry, dla których również 
zarezerwowano miejsca, uczest
niczyli w balu odpłatnie. Byli to 
zarówno miejscowi fani dobrskiej 
orkiestry, jak i ci z najbliższych 
okolic, w tym silna ekipa z Turku. 
W śród nich dostrzeżono M arię 
Bujałę - znaną turkow ską m alarkę 
oraz Jarosław a Dulina -  kom en
danta gm innego OSP i radnego z 
Rzechty. B urm istrz Andrzej Piąt
kowski nie mógł bawić się w tym 
gronie, ale ufundował dla wszyst
kich dziesięć szampanów.

Panie wystąpiły w eleganckich 
karnawałowych kreacjach, a pano
wie obowiązkowo w „gamiakach”. 
Do północy bawiono się przy me
lodiach z płyt. Przy suto zastawio
nych stołach, uzupełniano utracone 
w tańcu kalorie. Potrawy zakra
piano nie tylko bezalkoholowymi 
napojami. Kiedy wybiła północ na 
sali pojawiła się Dobrska Kapela 
Biesiadna w składzie: Jerzy Zasiad-

czyk -  akordeon, Paweł Kiciński -  
trąbka, Jacek Gajewski -  saksofon. 
Szczepan Sobczak -  bęben. Zabra
kło klarnecisty Grzegorza Maków-

Kapelę nagradzano nie tylko ok*!S'

Tegoroczny bal karnawałowy Orkiestry Dętej Dobra-Żeronice był nie mniej, a może nawet bardziej, udany jak poprzednie. Bawiło się na nim sto osób. Po północy zagrała Dobrska 
Kapela Biesiadna. Szampańska zabawa trwała do białego rana.
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Prezes Bartosik w tańcu równie sprawny jak w akcjach pożarniczych.

» .A H K ik  Ę  ̂ ~ 1

*  dobrskim towarzystwie.

Id, który zachorował. Uczestnicy 
balu przyłączyli się śpiewając 
chóralnie znane biesiadne piosen
ki jak np. „Szła dzieweczka do la
seczka”, czy „W zielonym gaju” . 
W  trakcie koncertu do kapeli dołą
czyli jeszcze: Jan Bartosik -  czyne- 
le i Jarosław Grzelak -  tamburyn. 
Towarzystwo było zachwycone tą 
formą wspólnej zabawy. Kapelę 
nagradzano nie tylko oklaskami, 
ale też banknotami wrzucanymi 
do saksofonu. Jak nam  powiedzia
no, zasilą przyszłoroczny budżet 
balu.

Bawiono się tak wspaniale, 
że dopiero w okolicach czwartej 
nad ranem  zaczęli się rozchodzić 
pierwsi goście. O której ostatni - 
dyskretnie nie pytaliśmy. Niech 
to pozostanie ich słodką tajemni
cą. Zarząd orkiestry zapewnia, że 
przyszłoroczny bal będzie obfito
wał w jeszcze większe atrakcje.

(art)

VIII Bal Charytatywny w Tuliszkowie
Już po raz ósmy tuliszkowskie Stowarzyszenie Forum Kobiet, zorganizowało Bal Charytatyw

ny. Jak zawsze dochód z niego przeznaczony zostanie dla potrzebujących dzieci z gminy.

Bal Charytatywny, którego pomy
słodawczyniami i organizatorkami 
są panie z Forum Kobiet, już na sta
łe wpisał się do kalendarza imprez. 
Po raz kolejny odbył się on w Sali 
Bankietowej Małgorzaty i Mariana 
Manickich. Zgodnie z tradycją licz
nie przybyłych, powitała przewod
nicząca Jolanta Cicha, która życzyła 
wszystkim miłych wrażeń, dobrego

stępnie członkinie 
forum wyczytywały 
nazwy z karteczek i 
łączyły słynne pary. 
Podczas tańca part
ner ofiarował swojej 
wybrance piękną 
różę.

Z o rg a n iz o w a 
no również loterię

...podczas którego każda z partnerek otrzy
mała przepiękną różę
humoru oraz świetnej zabawy. Na
stępnie każdy z balowiczów otrzymał 
lampkę szampana, którą wspólnie 
wzniesiono toast za pomyślność w 
Nowym Roku, ale przede wszystkim

fantową, podczas której uczestnicy 
balu kupowali losy, za które otrzy
mywano nagrody, ufundowane 
przez sponsorów. Podobnie jak w 
latach poprzednich, tak i w tym wy
kupiono wszystkie. Podobna loteria

Jedną z atrakcji balu był taniec koty
lionow y... -t;

czyć się za to całusem.
Bal oczywiście trwał do białego 

rana, a zadowoleni uczestnicy de
klarowali swój udział w kolejnym.

Już po raz kolejny wysiłek, jaki 
w organizację balu włożyły panie 
ze Stowarzyszenia, przełożył się na 
świetną zabawę. Lecz najważniejsze,

Przybyłych gości powitały panie ze Stowarzyszenia Forum Kobiet.
za uczestników balu, którzy od lat 
wspomagają Stowarzyszenie.

Do stałych punktów imprezy na
leży taniec kotylionowy zatytułowa
ny „Czar Par”. Jeszcze przed balem 
przygotowano karteczki z imionami 
słynnych par znanych ze świata li
teratury, muzyki, filmu, rozrywki 
oraz postaci historycznych. Panie 
otrzymały te z kobiecymi imionami, 
panowie natomiast z męskimi. Na-

organizowana jest też podczas Dni 
Tuliszkowa. Dochód z obu przezna
czony jest na pomoc dzieciom.

Nie zabrakło też „Walczyka 
Czekoladowego”, który polegał 
na tym, że w kilka razy do tańczą
cych par podchodziły organizator
ki i oferowały Pani czekoladę, za 
którą musiał zapłacić oczywiście 
partner. Obdarowana słodkim po
darunkiem  Pani, musiała odwdzię-

że z pieniędzy podczas niego zebra
nych skorzystają najmłodsi. -Dochód 
z imprezy w całości będzie przeznaczo
ny na pomoc dla dzieci z terenu mia
sta i gminy, którym jest ona niezbędna 
-  mówiła Jolanta Cicha.

Organizatorki serdecznie dzię
kują za pomoc i wsparcie wszyst
kim sponsorom, bez których 
zamysł zorganizowania Balu Cha
rytatywnego nie powiódłby się. ił
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Dwa diametralnie różne sparingi rozegrali w ubiegłym tygodniu piłkarze w  uSiegłym tygodniu zaproszenie 
Tura. W czwartek, 4 lutego, w Sieradzu w słabym stylu przegrali z tamtejszą na testy we Flocie Świnoujście otr zymał 
Wartą 1:2. Za to dwa dni później w Ostrowie Wielkopolskim rozbili zespół Radosław Pruchnik. 23-letni pomocnik 
MKS-u Oława aż 4:1.

4.02
Warta Sieradz - Tur Turek 2:1
Bram ka dla Tura: Mariusz Szymański
6 .0 2
Tur Turek - MKS Oława 4:1 
B ram ki dla Tura: Robert Hirsz 
(dwie), Łukasz Szafran, Kamil 
Bartosiewicz

W  środę, 3 lutego podopieczni trenera 
Wiesława Wojno mieli rozegrać sparing 
z pierwszoligowym GKS-em Katowice w 
Dzierżoniowie. Niestety fatalne warunki 
atmosferyczne pokrzyżowały nieco plany 
turkowian, którzy ostatecznie do Dzierżo
niowa nie wyjechali. Dzień później byli za 
to w Sieradzu, gdzie w kolejnym spotka
niu kontrolnym zmierzyli się z tamtejszą 
Wartą. Grali bardzo słabo, więc porażka w 
tym meczu nie może dziwić. Szczególnie 
pierwsza połowa była w wykonaniu turko
wian bardzo nieudana. P a bramkach Łu
kasza Mitka z rzutu karnego oraz Seba
stiana Ceglarza, który jeszcze niedawno 
był testowany w Turze, Warta prowadziła 
2:0. Dopiero po przerwie nasi zawodnicy 
nieco się obudzili, a honorową bramkę 
strzelił testowany Mariusz Szymański. 
Dla niego to już niepierwsza przygoda z 
Turem. 32-letni pomocnik grał w naszym 
zespole w sezonie 2002/03. I na tym 
prawdopodobnie koniec, bo jego szan
se na ponowny angaż w Turku są prak
tycznie zerowe. Mimo strzelonej bramki 
Szymański niczym się nie wyróżnił i po 
meczu został odesłany do domu. Podob

nie zresztą jak drugi z testowanych w 
czwartek zawodników - Benson Anih. Ni- 
geryjczyk - ostatnio gracz Stali Rzeszów 
- przyjechał do Sieradza strasznie zanie
dbany, z widoczną nadwagą i znacznymi 
zaległościami treningowymi.

Dobrze zaprezentowali się za to za
wodnicy, którzy już od dłuższego czasu 
są sprawdzani pod kątem  przydatności 
do zespołu. Przemysław Ziółkowski, 
Jakub Kisiel i Kamil W oźniak prawie 
na pewno będą reprezentować T ura na 
wiosnę. Szansę tego ostatniego wyraźnie 
wzrosły po tym, jak w piątek rozwiązano 
umowę z Mirosławem Dębcem. Co praw
da na początku tygodnia testowany był 
jeszcze inny golkiper - Bartosz Kaniecki 
z łódzkiego Widzewa, ale już po dwóch 
dniach wrócił do Łodzi. Blisko T ura jest 
także Michał Pietrzak z Concordii Piot
rków Trybunalski, który wstępnie za
akceptował już warunki swojej umowy. 
Natomiast napastnik Robert Kowalczyk 
w  dalszym ciągu leczy kontuzję ścięgna 
Achillesa i dalej nie wiadomo czy zdą
ży wykurować się przed końcem  okresu 
przygotowawczego.

zagrał w w sparingach, zaliczył nawet jed
ną asystę i niewykluczone, że pierwszoli
gowcy będą zainteresowani pozyskaniem 
Pruchnika. Jak na razie jednak do klubu 
nie wpłynęła żadna oferta znad morza.

Sobotni mecz z MKS-em Oława na 
pewno pozytywnie wpłynął na morale na
szych zawodników. Świetna gra i wysokie 
zwycięstwo mogą cieszyć. W  tym spot
kaniu zagrało kolejnych trzech nowych 
graczy. Najlepsze wrażenie wywarł bez 
wątpienia autor dwóch bram ek Robert 
Hirsz z Lechu Gdańsk Młoda Ekstrakla
sa. Mimo, że przejechał prawie pół Polski 
żeby zagrać w tym meczu, zaprezentował 
się bardzo korzystnie. W  przeciwieństwie 
do Pawła Jankowskiego z Czarnych Ża
gań. Ten 3 (Fletni pomocnik w Żaganiu 
jest jedynie rezerwowym, a w sobotę tyl
ko potwierdził to, że nie ma umiejętności 
pozwalających mu na ly walizację na wyż
szym poziomie. Trzeci z testowanych gra
czy - napastnik Piotr Głąba z SMS-u Łódź 
zagrał przeciętnie, ale sztab szkoleniowy 
postanowił dać mu jeszcze kolejną szan
sę. Wystąpi więc najprawdopodobniej w 
środowym spotkaniu z Calisią Kalisz.

Dawid Cytrowski

Mistrzostwa Powiatu 
w Warcabach

Damy w 
„damkach”

W indywidualnych mistrzostwach po
wiatu tureckiego szkół podstawowych 
w klasycznych warcabach w kategorii 
dziewcząt startowało 38 zawodniczek z 
19 szkół, a w kategorii chłopców brało 
udział 40 zawodników z 20 szkół.

Z zawodów powiatowych organizowanych 
przez Międzyszkolny Ośrodek Sportowy w 
Turku, awans do mistrzostw województwa 
wielkopolskiego zdobywali zawodnicy z pierw
szych dwóch miejsc w poszczególnych katego
riach wiekowych. Rywalizacja w obu katego
riach na planszach była bardzo wyrówna i stała 
na dobrym poziomie sportowym. W  kategorii 
dziewcząt i chłopców w pierwszej dziesiątce mi
strzostw powiatu o kolejności musiała decydo
wać dodatkowa tabelka. RB
Dziewczęta
1. Dominika Wietrzyk, Dziadowice — 7,0 pkt
2. Julia Tomczyk, Kotwasice -  5 ,5 pkt
3. Anna Bocian, Grzymiszew -  5,0
4. Karolina Szymoniak, Grzymiszew -  5,0
5. Kornela Pośpiech, Kotwasice -  5,0
6. Aleksandra Kadrzyńska, Boleszczyn -  5,0
7. Paulina Zwolińska, Malanów -  4,5
8. Adrianna Świerczyńska, 4 Turek -  4,5
9. Andżelika Szurgot, Brudzew -  4,5
10. Joanna Bocian, Boleszczyn -  4,5 
Chłopcy
1. M ichał Kowalczyk, Dobra -  6 ,0 pkt
2. Kamil Majcherek, Kotwasice -  6 ,0  pkt
3. Błażej Rusin, G a le w -5 ,5
4. Adam Skórka, Piekary -  5,0
5. Piotr Binkowski, Sarbice -  5,0
6. Zbigniew Kowalski, Malanów -  5,0
7. Konrad Frątczak, Sarbice -  5,0
8. Adam Marucha, Grzymiszew -  5,0
9. Eryk Banasiak, 4 Turek -  5,0
10. Kamil Pękacz, Malanów- 5 ,0

Tuliszków

Turniej z paletką
Adrian Borowski został zwycięzcą w kategorii do 20 lat Gminnego Turnieju Tenisa Sto

łowego, jaki rozegrano w Tuliszkowie. Z klei w starszej grupie zawodników najlepszy był 
Marek Siepka.

Turniej rozegrano na sali spor
towej w Tuliszkowie w dwóch ka
tegoriach wiekowych - do 40 lat i 
powyżej 40 lat. Zmagania sportowe 
rozpoczęto o godz. 10.00 mecza
mi eliminacyjnymi. W  kategorii 
do 20 lat udział wzięło 20 zawod
ników. Zgłosili się: Marcin Kru

cki, jarosław Gorgolewski, Karol 
Starczyński, Grzegorz Koniusz, 
Mikołaj Nowakowski, Damian 
Nowak, Michał Kruczkowski, 
Rober Konieczka, Karol W eso
łowski, Paweł Lipowski, Marek 
Kalinowski, Adrian Borowski, Łu
kasz Raszewski, Tomasz Szczap,

Bartosz Szczap, Piotr Radziem- 
ski, M ateusz Kruczkowski, Prze
mysław Pankowski, Marcin Po- 
prawski, Tomasz Grześkiewicz. 
Rozgrywki przeprowadzono me
todą pucharową. Mecz finałowy 
rozegrali Adrian Borowski oraz 
Damian Nowak.

Ostateczna klasyfikacja wy
glądała następująco:

1 m iejsce-Adrian Borowski
2 miejsce- Damian Nowak
3 miejsce- Mikołaj Nowakowski
4 miejsce - Karol Starczyński 
Puchary dla zwycięzców wręczył bur
mistrz Grzegorz Ciesielski. Otrzymał 
go też najmłodszy zawodnik turnieju, 
którym był Robert Konieczka.

Z kolei o godzinie 14.00 do 
rozgrywek przystąpili zawodnicy 
w kategorii wiekowej powyżej 40 
lat. Za tenisowe paletki chwyciło 
wówczas 5 zawodników: M arek 
Siepka, Wojciech Małolepszy,

Krzysztof Migała, Henryk Kali
nowski, Tom asz Raszewski. 
Rozgrywki przeprowadzono 
metodą „każdy z każdym”. 
Ostateczne wyniki przedsta

wiały się następująco:
1 miejsce- Marek Siepka
2 miejsce- Tomasz Raszewski
3 miejsce Wojciech Małolepszy

O ostatecznydi wynikach zadecydo
wał ostatni mecz, pomiędzy Maikiem 
Siepka i Wojciecha n Małolepszym.

W  tej kategorii, oprócz najlep
szych, burm istrz wyróżnił naj
starszego zawodnika - Henryka 
Kalinowskiego. ika

Najlepsi zawodnicy turnieju w Tuliszkowie.
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Ojciec z dziewięciorgiem dzieci został wyrzucony z domu przez żonę, która znalazła sobie nowego partnera życiowego. 
Gmina Uniejów znalazła mu mieszkanie. Ale to nie rozwiązuje wszystkich jego problemów. Konflikt z sąsiadami sprawił, że 
gmina znowu szuka im nowego lokum.

Wielodzietna rodzina miesz
kała w jednej ze wsi gminy Unie
jów. Trudno wyjaśnić postępowa
nie matki, która zdecydowała się 
pozbyć męża z dziewiątką dzieci. 
Być może powodem było znuże
nie życiem i opieką nad tak licz
ną grom adką dzieci? W  sumie, 
znalazła sobie nowego partnera, 
a mąż z dziećmi musiał opuścić 
dom. Zamieszkali w sąsiedniej 
gminie Wartkowice, ale i stamtąd 
musieli odejść. Wówczas gmina 
Uniejów dala im m ieszkanie w 
budynku po dawnym ośrodku

zdrowia w jednej ze wsi.
W ydawało się, że los zaczął 

się do nich  uśm iechać, gdyby 
nie sąsiedzi. M ieszkającem u 
sam otnie m ałżeństwu, w iodące
m u spokojne życie przeszkadza 
rejwach, jaki wywołuje liczna 
grom adka dzieci. Konflikt spo
wodował, że ojciec rozpoczął 
szukanie nowego lokalu. Zna
lazł go w Skotnikach. W olno
stojący stary  dom ek, właścicie
le gotowi byli sprzedać za około 
dziesięć tysięcy złotych. Taką 
kwotą nie dysponuje. Udał się

więc po pom oc do U rzędu Miej
skiego w Uniejowie. Burm istrz 
przychylnie podszedł do tej 
sprawy. Lubi pom agać ludziom, 
szczególnie takim , którzy mają 
wizję swojej przyszłości i chęć 
działania.

Ojciec rodziny postrzega
ny jest jako osoba solidna. Ma 
pracę i dba o swoje dzieci. Bur
m istrz m ógł sam  podjąć decyzję 
w sprawie zakupu tej nierucho
mości, ale postanowił zasięg
nąć opinii komisji gospodarczej 
Rady Miejskiej. Kiedy radni się

nią zajęli okazało się, że właś
ciciele podnieśli cenę cztero
krotnie. Sądzono, że chcą oni 
pomóc tej rodzinie. Tym czasem  
okazało się, że dopóki nie było 
zainteresowania gotowi byli ją 
sprzedać za niewygórowaną 
cenę. Kiedy włączył się w to 
urząd, jak to cżęsto bywa ludz
kie odruchy poszły na bok. Gmi
na to nie osoba prywatna, chce 
kupić niech buli. Poza tym Unie
jów postrzegany jest jako żyła 
złota. N iestety unijne pieniądze 
są „znaczone”. M ożna je  wydać

roczna
suczka-mieszaniec, 

maść czarna.
Nagroda dla znalazcy.

Tel: 426515142.
z/wk

tylko na konkretne projekty do
tyczące rozwoju danego terenu. 
Nie m a w śród nich m ieszkań 
dla ubogich. W łasnych środków 
brakuje. Zakończy się to zapew
ne tym, że dom nie zostanie 
sprzedany, popadnie w ruinę i 
nie będzie w art nawet tej kwo
ty, k tórą gotowa byłaby wyłożyć" 
obecnie gmina.

Niemniej, jeżeli znajdzie się 
inny niedrogi budynek do remon
tu, uniejowscy samorządowcy 
gotowi są kupić go z przeznacze
niem na mieszkanie komunalne 
dla ubogich, potrzebujących ro
dzin. Ich zdaniem inwestowanie w 
ludzi zawsze jest opłacalne, (art)

i
Z

espół Tańca Dawnego Dwo
rzanie prowadzony przez El
żbietę Bartnik, przygotował 

wspaniałą imprezę dla najmłod
szych uczniów Zespołu Szkół w 
Uniejowie. Było to przedsięwzięcie 
charytatywne, edukacyjne, a prze
de wszystkim roziywkowe. Rozpo
częło się inscenizacją „Błękitnego 
Ptaka” wg baśni Marie-Catherine 
d’Aulnoy. Po nagrodzonej grom
kimi brawami inscenizacji przy
stąpiono do wspólnego rozwiązy
wanie krzyżówki. W ten sposób

sprawdzono na ile uważnie dzieci 
oglądały spektakl. Wykazały się 
doskonałą pamięcią dotyczącą wy
stępujących postaci i akcji.

Jak przystało na Dworzan, 
odbył się pokaz a następnie 
nauka dworskich i chłopskich 
tańców. Urządzono także kilka 
zabaw plebejskich z udziałem 
dzieci. Udziału w konkursach i 
zabawach nagradzany był słody
czami. Dzieci żywiołowo uczest
niczyły w widowisku, co -  jak 
stwierdzili wykonawcy - było dla

nich największą nagrodą.
Pani Elżbieta Bartnik prezes 

Stowarzyszenia Historyczno-Kul- 
turalnego „Dworzanie” powiedzia
ła nam, że Zespół Tańca Dawnego 
działa od wielu lat. Ciągłość jest 
utrzymywana, dzięki stałemu na
pływowi młodzieży, zaintereso
wanej tą formą aktywności arty
stycznej. Dworzanie występują na 
różnego rodzaju uroczystościach i 
imprezach plenerowych, nie tylko 
w Uniejowie. Zespół jest w stanie 
zaprezentować 17 tańców z okre-

Były też zabawy w tym strzelanie z luku

su średniowiecza 
i renesansu. W 
ramach Stowarzy
szenia działa także 
Teatr Ognia „Lux 
Tenebris”, który 
prezentuje pokazy 
ogniowe trwające 
nawet pół godziny.

-Zajmujemy się 
także oprawą ar
tystyczną różnego 
rodzaju imprez 
np. turniejów ry
cerskich, festynów,

festiwali, jubileuszów, a nawet we
sel. Posiadamy również ofertę edu 
kacyjną dla przedszkoli i szkół, cc 
udowodniliśmy występem dla ucz
niów naszej szkoły -  mówi Elżbieta 
Bartnik.

Siedziba Stowarzyszenia mie 
ści się w Zespole Szkół w Uniejo 
wie. Dyrektor Małgorzata Komaj 
da udostępniła mu pomieszczenia 
potrzebne do działalności, dlatego 
też Dworzanie chętnie występują 
dla miejscowej szkolnej społecz
ności, odpowiadając na każde je  
zaproszenie. (art)Dzieci aktywnie uczestniczyły w przedstawieniu.
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W Gościńcu Nad Wartą w Uniejowie odbył się bal kar
nawałowy, którego organizatorem był Zarząd Orkiestry Dę
tej ZHP-OSP w Uniejowie. Z zaproszenia skorzystało 200 
osób. Bawiono się przy utworach Johanna Straussa. Wy
licytowano dwie pierwsze trąbki tej orkiestry sprzed trzy
dziestu lat.

T ak  liczną rzeszę osób, spro
wadziła na bal nie tylko okazja 
do zabawy, lecz także chęć 
w spom ożenia uniejowskiej or
kiestry. O rganizatorzy przy
gotowali wiele atrakcji. Była 
loteria fantowa, na której moż
na było w ygrać szereg  atrak
cyjnych nagród. Główną była 
nawigacja sam ochodow a GPS. 
Szczęśliwcy byli bardzo zado
woleni z loteryjnych upom in
ków. O godzinie 23.00, do tańca 
zagrali członkowie orkiestry. 
Specjalnie na tę  okazję stworzo
no „O rkiestrę T aneczną im. Jo
hanna S traussa (syna)”. Goście 
św ietnie się bawili w rytm ie 
walców w iedeńskich oraz przy

utw orach F ranka Sinatry i prze
bojach z filmu „Dirty D ancing”.

Tradycją orkiestrowych ba
lów w Uniejowie stała się licyta
cja związanych z nim gadżetów. 
Zacięcie walczono o dwie histo
ryczne trąbki, pierwsze jakie 
zakupiono dla orkiestry przed 
blisko trzydziestu laty. Ich nowy
mi właścicielami zostali M arek 
Dulewicz i Jacek Kurpik.

Kosztowało ich to po 500 zło
tych. Zlicytowano także: puchary 
zdobyte przez orkiestrę w 1996 
i 1997 roku, polar z logo orkie
stry i medal, który kapelmistrz 
orkiestry Jakub Pięgot otrzymał 
na Międzynarodowym Festiwalu 
O rkiestr Dętych w W esselburen

Za pamiątkowe trąbki, zapła
cono po 500 złotych.

w  Niemczech. W  sumie z licyta
cji uzyskano ponad dwa tysiące 
złotych. Był również walczyk 
czekoladowy oraz inne wspólne 
zabawy.

W  szampańskich nastrojach 
bawiono się do białego rana. Przy
grywał do tańca niezmordowany 
zespół muzyczny „Ariston” z Tur
ku. Wszyscy goście opuszczając 
salę, zapowiadali udział w przyszło
rocznym balu orkiestry. Dochód z 
tegorocznego przeznaczony zosta
nie na jej potrzeby. (art)

T r w a j  ą 
przygotowa
nia piłkarzy 
ł ó d z k i e j  
A - k l a s o -  
wej druży
ny MLKS 
U n i e j ó w -  

Sławomir Sała- Ostrow sko, 
ciński, jeden z fila- W arunki at- 
rów uniejowskiej m osferycz- 
drużyny ne nie sprzy
jają zajęciom na świeżym 
powietrzu, dlatego odbywają się 
one w hali sportowej uniejowskie- 
go Zespołu Szkół. Prezes Piotr 
Łuczak powiedział nam, że jego 
klub jest w komfortowej sytuacji. 
Zarówno hala, jak i boisko z pod
grzewaną płytą, gmina udostęp
nia im nieodpłatnie i to nieomal

bez ograniczeń. Szczególnie pod
kreśla duże wsparcie burmistrza 
Józefa Kaczmarka, który jest pro
pagatorem sportu i aktywnego 
wypoczynku.

W  trakcie przygotowań do run
dy wiosennej, która rozpocznie 
się w końcu marca, zaplanowa
no sześć spotkań kontrolnych. 
Najbliższe rozegrają z Victorią 
Szadek -  sieradzka liga okręgo
wa. Jeżeli aura przeszkodzi w 
przeprowadzeniu go na boisku 
trawiastym, odbędzie się w  Zduń
skiej Woli na sztucznej murawie. 
Poza tym, zagrają między innymi 
z Kasztelanią Brudzew -  konińska 
liga okręgowa, i trzecioligowym 
MKS Kutno. Wezmą też udział w 
turnieju halowym w Uniejowie.

Zarząd klubu postawił przed

piłkarzami zadanie, jakim jest 
awans do ligi okręgowej. Po run
dzie jesiennej drużyna jest na dru
gim miejscu w tabeli rozgrywek z 
31 punktami. Ustępuje tylko jed
nym punktem Victorii Rąbień. W 
tym sezonie uniejowska drużyna 
nie doznała goiyczy porażki. Dzie
więć spotkań wygrała, a cztery 
zremisowała. Drużyna oparta jest 
przede wszystkim na własnych 
wychowankach. Największym jej 
problemem, zdaniem prezesa, 
jest skuteczność.

-Postawiliśmy na swoich 17 i 
18-latków -  mówi prezes. -Ogry
wali się w A  klasie dwa sezony, 
więc przyszedł już czas na awans. 
Poza tym w perspektywie mającego 
powstać kompleksu boisk, nie wy
pada grać w tak niskiej lidze.

Piotr Łuczak nie wyklucza 
wzmocnienia zespołu starszymi, 
bardziej doświadczonymi zawod
nikami. Uważa jednak, że nie 
może być ich więcej niż dwóch - 
trzech. Chciałby jeszcze kogoś ta
kiego, jak grający już w jego dru
żynie Sławomir Sałaciński -  były 
piłkarz między innymi łódzkiego 
Widzewa i Tura Turek. Daje on 
dobry przykład młodszym kole
gom, czym bardzo pozytywnie 
wpływa na ich postawę boiskową.

Prezes narzeka na ekspansję 
innych klubów na uniejowski 
„rynek” piłkarski. Ściągają stąd 
młodych zdolnych piłkarzy, nie 
rekompensując poniesionych 
przez klub nakładów na ich wy
szkolenie.

-Trudno jest jednak odmówić

matce, która przychodzi i prosi o 
kartę swojego syna, który wyjeżdża 
do szkoły w Łodzi. Następnie zasila 
jeden z tamtejszych klubów. Chcąc 
go później odzyskać, trzeba byłoby 
zapłacić i to słono -  mówi.

Prezes ma nadzieję, że kiedy 
jego klub będzie grał w wyższych 
klasach rozgrywek, piłkarski exo- 
dus będzie mniejszy.

Pierwszy mecz nowej rundy, 
Uniejów/Ostrowsko rozegra u 
siebie w dniu 28 marca. Przeciw
nikiem będzie GKS Ksawerów. 
Choć to silny przeciwnik, zajmu
jący w tabeli trzecie miejsce, to 
uniejowska drużyna jest fawory 
tern. Jesienią wygrali w Ksawe
rowie 1:0. W iosenne zwycięstwo, 
przybliży uniejowian awansu.

A ndrzej R. Tyczyno
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A to już w ruinach XII-wiecznego zaniku.

i na kuligu.
to w a między innymi stok, basen, 
ściany wspinaczkowe i park li
nowy. Za pośrednictwem „Echo 
Turku”pragnę podziękować spon
sorom naszego wyjazdu: Włady
sławowi Karskiemu, Zdzisła
wowi Wojdakowi, Andrzejowi

Uydorczykowi, Jarosławowi 
Kwiatkowskiemu, Pawłowi 
Kazmierskiemu i Cezaremu 
Krasowskiemu, bez których po
mocy finansowej obóz nie odbyłby 
się, a młodzież nie skorzystałaby z 
w idu dodatkowych atrakcji, (art)

Ostatni tydzień stycznia, 26 judoków z Brudzewa i Tur
ku spędziło pod wodzą trenera Marka Kujawy, na obozie 
w miejscowości wypoczynkowej Rytro, w powiecie nowo
sądeckim. Nasi zawodnicy trenowali tam razem z judokami 
reprezentującymi kluby radomskie.

W przepięknie położonej miej
scowości, w scenerii ruin ̂ -w iecz 
nego zamku stojącego na stromym 
wzgórzu nad Popradem nasi judo- 
cy przygotowywali się do sezonu 
startowego. Treningi odbywały się 
trzy razy dziennie. Dzień rozpoczy
nano porannym rozruchem. Był to 
często bieg w temperaturze nawet 
do minus 17 stopni Celsjusza w kie
runku zamkowych ruin. Miejscowi 
górale z zainteresowaniem przyglą
dali się poczynaniom wielkopolskiej 
młodzieży. Następnie odbywały się 
treningi techniczne.

Poza podnoszeniem umiejęt
ności technicznych judo, zawod
nicy korzystali z basenu w Rytro i 
aąuaparku w Nowym Sączu. Brali

też lekcje jazdy na nartach u Anny 
Buczek -  instruktorki narciar
skiej prowadzącej zajęcia także 
we Włoszech. Pani Anna to wielo
krotna Mistrzyni Polski w konku
rencjach alpejskich. Zawodnicy 
uczestniczyli też w kuligu ciąg
nionym przez zaprzęgi konne na 
szczyt góry. Tam ugoszczeni zo
stali gorąca herbatą i kiełbaskami 
pieczonymi nad ogniskiem. Wzię
li też udział w zjeźflzie na czym 
popadnie, rynną zamarzniętego 
sumienia.

-Rytro urzekła nas swoją ma- 
lowniczością, gościnnością i 
życzliwością miejscowych górali 
-  mówi M aretk Kujawa. -Była 
tam także doskonała baza spor- Na basenie...

Piłka siatkowa

Murowana 
Goślina zdobyta

Drużyny siatkarskie dziew
cząt i chłopców z MOS Turek i 
SP nr 4 T urek uczestniczyły w 
XIII Mikołajkowym Ogólnopol
skim Turnieju Mini Siatkówki
im. Tomasza Zajączkowskiego 
w Murowanej Goślinie. W  kate
gorii dziewcząt udział wzięło w 
nim 20 zespołów, podzielonych 
na dwie grupy eliminacyjne po 
10 drużyn. W grupie eliminacyj
nej ,A ”, drużyna MOS Turek po 
bardzo wyrównanych meczach 
zajęła 1 miejsce i awansowała 
do finałowej 10 turnieju. W gru
pie „B”, drużyna SP nr 4 Turek 
uplasowała się na 5 miejscu, 
zdobywając awans do finału. W 
finałowej rozgrywce dziewczę
ta grające w MKS MOS Turek

-  M artyna Włodarczyk, M artyna 
Kustosz, W eronika Gnatkowska, 
Paula Wawrzyniuk, zajęły pierw
sze miejsce wygrywając dziewięć
spotkań z :
PSP 1 Połczyn Zdrój 26:8
SP nr 2 Murowana Goślina I 23:7 
SP 2 Piła I 27:8
UKS „Środa” Wlkp. II 15:8
SP nr 4 Turek 23:9
SP 2 Piła II 20:9
UKS „Środa” Wlkp. I 20:13
UKS „Dwójka” Stęszew 23:12
KS „Sparta -  Sklejka” Orzechowo 18:13 
Drużyna SP nr 4 Turek, grająca 
w składzie: Ewa Henschel, Beata 
Serafińska, Natalia Janicka, Anna Pa
włowska, Oliwia Durska w końcowej 
rywalizacji finałowej zajęła VI miejsce 
uzyskując następujące wyniki:
PSP 1 Połczyn Zdrój 19:18

SP nr 2 Murowana Goślina I 21:15
SP 2 Piła I 17:13
UKS „Środa” Wlkp. II 19:24
MOS Turek 9:23
SP 2 Piła II 16:13
UKS „Środa” Wlkp. I 17:20
UKS „Dwójka” Stęszew 11:22
„Sparta -  Sklejka” Orzechowo 14:18 

Końcowa klasyfikacja w kategorii 
dziewcząt -  czwórki

1 .MKS MOS Turek
2.Sparta Sklejka Orzechowo 
3.SP nr 2 Piła II
4 . UKS „Środa” Wlkp. I
5 . UKS „Dwójka" Stęszew 
6.SP nr 4 Turek
7.SP nr 2 Murowana Goślina
8.PSP nr 1 Połczyn Zdrój 
9.SP nr 2 Piła I
10.UKS „Środa" Wlkp. II 

W  k a te g o rii ch ło p có w  -  c zw ó r

ki - brało udział 18 zespołów. 
Drużyna MKS MOS Turek w 
składzie: Bartłomiej Strychalski, 
Sebastian Perliński, Marcin Bo
cian, Grzegorz Sulej w końcowej 
klasyfikacji zajęła VI miejsce. 
Zespół SP n r 4 Turek w składzie:

Piotr Kuzioła, Dominik Antas, 
Adrian Fibich, Krystian Woźniak, 
uplasował się na XIII miejscu w 
turnieju. Opiekunami zespołów 
dziewcząt była tren e r Iwona Ku
stosz, a chłopców trener Jerzy 
Urbańczyk. R B
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Sejm bez tajemnic, czyli...

O niewygodnych krzesłach w sejmie, hotelu poselskim i 
znanych politykach, ale także o obywatelskich obowiązkach 
i tym, że warto mieć własne zdanie mówjła w czwartek, 
4 stycznia posłanka Irena Tomaszak-Zesiuk. Z młodzieżą z 
klas maturalnych turkowskiego technikum spotkała się by 
uświadomić im jak ważną decyzję mają przed sobą.

Irena Tomaszak-Zesiuk spotkała się z maturzystami z turkowskiego technikum.

Posłanka Irena Tomaszak- 
Zesiuk spotkała się z uczniami 
czwartych klas turkowskiego 
technikum. Na wstępie maturzy
ści wysłuchali, jak mówiła, w wiel
kiej pigułce historii i ciekawostek 
dotyczących budynku sejmu i lu
dzi tam pracujących. Podpierając 
się zdjęciami opowiadała o nieer- 
gonomicznych krzesłach sprzed 
lat, na których do tej pory siedzą 
posłowie, sposobie głosowania 
czyli: zielony -  tak, czerwony -  
nie, a żółty -  wstrzymuje, ale też 
o poważniejszych sprawach, jak 
choćby tryb ustawodawczy.

Na ekranie pokazała młodzie
ży hol główny sejmu, który poza 
korytarzem dla posłów, jest też 
czasami miejscem koncertów, 
salę kolumnową, mającą 600 me
trów kwadratowych, największą 
w całym budynku, bibliotekę czy 
podziemny hol łączący sejm z ho
telem poselskim. -Zdarzało się,

że przez kilka dni nie wychodzi
łam na powietrze -  wspominała z 
uśm iechem  Irena Tomaszak-Ze
siuk. Zresztą uśm iech nie scho
dził z jej ust bo, może dlatego, że 
jest nauczycielką, ma podejście 
do młodych ludzi i wie jak i czym 
ich zainteresować. Nie zabrakło 
więc zdjęć ze znanym ludźmi 
polityki, jak choćby z prem ierem  
Donaldem Tuskiem.

Druga część spotkania była 
już mniej zabawowa, a bardzie 
skłaniająca do przemyśleń. -Czy 
warto mieć własne zdanie, mówić 
jestem świetny i przeć do przodu 
czy lepiej siedzieć w kącie i cze
kać? -  zadawała pytania i szybko 
sam a na nie odpowiadała. Udo
wadniała młodzieży, szczególnie 
dziewczynom, że mają ogromną 
determinację szukając sukie
nek czy butów na studniówkę, 
podobną powinny mieć wybie
rając przyszłe kierunki studiów

czy pracę. Przekonywała, że zna 
opinię młodych ludzi, że “starzy” 
trują, krzycząc ciągle “ucz się!”, 
podobnie zwracała się zresztą do 
swoich pociech. -D ziś mówiąc 
im, że idę na spotkanie z młodzie

żą powiedzieli -  mamo idź i truj! 
bo są ju ż  dorośli i wiedza jak to 
jest ważne -  wyjaśniała i zachę
cała maturzystów by myśleli o 
przyszłości i stawiali sobie wyso
kie cele.

Na koniec uczniowie techni
kum  mieli jeszcze szansę zada
wać pytania i “z pierwszej ręki” 
dowiedzieć się “o co chodzi w tej 
polityce?”

boxa

EBH3BSIH0I
Hubert Kolenda z Gimnazjum nr 1 w Turku został laure

atem, zorganizowanego po raz pierwszy w turkowskim Ze
spole Szkół Technicznych, Konkursu Wiedzy Technicznej. 
Wzięło w nim udział 44 uczniów ze szkół gimnazjalnych w 
powiecie turkowskim.

Uczniowie z Gimnazjum nr 1 w Turku, laureaci konkursu w 
kategorii drużynowej, na zdjęciu wraz z dyrektorem Mariuszem 
Seńko, wicedyrektor Wiolettą Adamiak oraz zastępcą Dzieka
na Wydziału Nowych Technologii i Chemii WAT pułkownikiem 
dr inż. Andrzejem Knapem.

Co zrobią z pokopalnianymi dołami
Niewykluczone, że na obszarach pokopalnianych w gminie 

Przykona powstanie stok narciarski. Tamtejsi samorządow
cy mają jeszcze wiele pomysłów na uatrakcyjnienie terenów 
w pobliżu zbiornika w Dąbrowie. Wszystko zależy jednak od 
sytuacji w kopalni, która ma zostać sprywatyzowana.

Stok narciarski 
w Przykonie?

Mimo trwających w Wielko- 
polsce ferii zimowych, w ponie
działek 22 stycznia, Zespół Szkół 
Technicznych wypełniony był 
młodzieżą szkolną oraz nauczy
cielami. Powodem tak licznego 
spotkania były dwa wydarzenia: 
finał Konkursu Wiedzy Technicz
nej pod patronatem  Rektora Woj
skowej Akademii Technicznej 
w Warszawie przeznaczony dla 
gimnazjalistów, a także uroczy
stość nadania certyfikatu upraw
niającego ZST do certyfikacji 
uprawnień operatora obrabiarek 
CNC HAAS. Podczas spotkania 
dyrektorowi szkoły, Mariuszowi

Seńko, Peter Hall, dyrektor ge
neralny na Europę firmy HAAS 
Automation Europę oraz Jerzy  
H enke, prezes A B P LA N A LP  
Consulting, wręczyli tablicę upa
miętniającą uroczyste otwarcie 
Centrum  HTEC.

-Celem konkursu jest przede 
wszystkim pobudzanie i rozwija
nie zainteresowań młodzieży za
gadnieniami z zakresu techniki 
stanowiącej podstawę rozwoju 
dzisiejszego społeczeństwa, po
szerzenie zakresu i podnoszenie 
poziomu nauczania przedmio
tów technicznych i pokrewnych 
oraz propagowanie nowoczes

nych osiągnięć techniki -  mówi! 
M ariusz Seńko podczas finału 
konkursu. W  rywalizacji wzięło j 
udział 9 gimnazjów: nr 1 i 2 w 
Turku, a także z Grzymiszewa, 
Malanowa, Słodkowa, Tuliszko
wa, Dobrej, Kawęczyna, Przyko- 
ny oraz Kościelca.

Komisja konkursowa w skła
dzie: Daniel Kusz, nauczyciel in
formatyki, Witold Jasiak i M arta 
Mielcarka, nauczyciele matema
tyki, Dorota Biskup, nauczyciel 
fizyki oraz Milena Gruszczyńska, 
nauczyciel chemii, po zapoznaniu 
się z rozwiązaniami zadań otwar
tych oraz zamkniętych z wyżej 
wymienionych przedmiotów 
przyznała następujące miejsca.

W klasyfikacji indywidu
alnej: I nagrodę otrzymał Hu
bert Kolenda z Gimnazjum nr 1 
w Turku, II - Aneta Choręziak z 
Gimnazjum w Przykonie. Oboje 
otrzymali kom putery przenośne, [ 
ufundowane przez dyrektora Sun 
Garden. III miejsce zajął Bartosz 
Szablewski z Gimnazjum n r 1 w 
Turku i otrzymał od dyrektora 
Seńki robota programowalnego.

Pozostałe miejsca zajęli: Ewe
lina Urbaniak (Słodków), Filip 
Błażełek (Dobra), Julita Mielca
rek  (Malanów), M ateusz Kamę- | 
cki (Kościelec), Monika Marci- j 
niak (Słodków), Aneta Pyziak 
(Przykona), Justyna M ielcarek 
(Malanów).

W klasyfikacji drużyno
wej: I miejsce zajęli uczniowie z 
Gimnazjum nr 1 w Turku, II - z 
gimnazjum w Słodkowie, III -  z 
gimnazjum w Przykonie. Puchar 
dla drużyny oraz pamiątkowe 
drzewce wręczył w imieniu rek
tora WAT-u, pułkownik d r inż. 
Andrzej Knap, zastępca Dzieka
na Wydziału Nowych Technolo
gii i Chemii Wojskowej Akademii 
Technicznej w Warszawie. ił

* Kiedy doszły nas słuchy, że w 
pobliżu zbiornika Przykona ma 
powstać stok narciarski, udali
śmy się po wyjaśnienia do Urzę
du Gminy w Przykonie. Wicewójt 
Roman Marciniak przyznał, że 
gmina we współpracy z kopalnią 
i Turkowską Unią Rozwoju przy
gotowuje koncepcję, innej niż 
rolnicza, rekultywacji terenów 
pokopalnianych. Gminę Przy
kona najbardziej interesują te w 
pobliżu zbiornika retencyjnego 
Przykona na rzece Teleszynie.

Pomysł górki, a raczej stoku 
narciarskiego zrodził się przed 
laty. Największym lobbystą 
tego projektu był Zdzisław Ja
kubowski, działacz ze Smulska. 
Wówczas nie bardzo wierzono 
w pomyślność takiego przedsię
wzięcia i propozycje Zdzisława 
Jakubowskiego zbywano uśmie
chem. Tegoroczna zima poka
zała, że stok narciarski miałby 
w naszym powiecie rację bytu. 
Wszystko zależy od kopalni. Jeżeli 
usypie górkę, wysokości dziesię- 
ciopiętrowego wieżowca, gmina 
Przykona gotowa jest ją przejąć 
i wyposażyć w konieczne urzą
dzenia. Przekazanie tego terenu 

| nie będzie problemem, ponieważ 
kopalnia winna jest gminie około 
30 hektarów ziemi w zamian za 
przejęte gm inne drogi.

Jak nam  powiedział Roman 
Marciniak, gm ina gotowa jest we 
współpracy z innymi podmiotami 
gospodarczymi, samorządowy
mi i społecznymi, włączyć się w 
organizację Centrum  Sportu i 
Rekreacji. Oprócz zbiornika wod
nego, na którym uprawiać można 
sporty wodne i wędkarstwo oraz 
stoku narciarskiego, można by
łoby urządzić także np. tor moto- 
krosowy. Padają też inne, jeszcze 
bardziej fantastyczne propozycje. 
Zdaniem wicewójta wiele zależy 
od przemian własnościowych 
w kopalni. Jeżeli nowi właści
ciele będą równie przychylni 
gminie, jak obecny zarząd KWB 
Adamów, to te pomysły, już w 
najbliższych latach mogą zostać 
zrealizowane.

Nieoficjalnie dowiedzieliśmy 
się, że wójt Mirosław Broni- 
szewski prowadzi rozmowy z 
Generalną Dyrekcją Dróg i Au
tostrad, aby połączyć Przykonę 
z Uniejowem ścieżką rowero
wą. Wówczas odpoczywający na 
uniejowskich term ach mieliby 
możliwość skorzystania także z 
tutejszych atrakcji, przemierza
jąc kilkanaście kilometrów dzie
lących obie miejscowości nawet 
jednośladem  napędzanym siłą 
mięśni. Po drodze mijaliby np. 
Smulską Górkę, którą gm ina za
m ierza oznakować i wyekspono
wać. (art)



Sesja głownie sprawozdawcza, czyli dwie godziny o tym, że...

Tuliszkowscy radni nie próżnowali
Głównym punktem minionej sesji w Tuliszkowie były sprawozdania. Można było nawet odnieść wrażenie, że radni wszelkimi sposobami próbowali udo

wodnić, że nie próżnują tylko prężnie działają. Wspomniano też o ostrej zimie, mrozie i śniegu, który zasypuje ulice i chodniki, a zostawia po sobie tylko 
dziury w jezdniach i pustą kasę miejską. Radnym nie umknął też temat pożaru w ich gminie. Wraz z miejscowym bankiem spółdzielczym założono konto 
by zbierać pieniądze dla potrzebującej rodziny, sołtysi natomiast jeszcze podczas sesji zorganizowali szybką „zrzutkę” pieniędzy.

Podczas sesji sołtysi zorganizow ali zbiórkę pieniędzy dla poszkodow anej w pożarze rodziny ze 
Smaszewa. •-

Sesję tradycyjnie już rozpo
częto sprawozdaniem z działal
ności burm istrza w okresie mię- 
dzysesyjnym. Nie mogło w nim 
zabraknąć choćby słowa o zimo
wej aurze i kłopotach, jakie spra
wiła w ciągu ostatniego miesiąca. 
-Dotyczy to dróg, ale też innych 
awarii spowodowanych niskimi 
temperaturami -  mówił Grzegorz 
Ciesielski. Dodał też przy okazji 
słowo o planowanym już niedłu
go przetargu na naprawy jezdni 
równiarką, a jak łatwo się domy
ślić, po tak ostrej zimie potrzeby 
będą wielkie. Burmistrz wspo
mniał też o możliwym remoncie 
drogi w Smaszewie i pozytywnie 
ocenionym wniosku o dofinanso
wanie termomodernizacji ośrod
ków zdrowia w Grzymiszewie i 
Tuliszkowie oraz tuliszkowskie
go Urzędu Miasta i Gminy.

Kolejne punkty spotkania 
Rady przebiegały sprawnie. 
Bez zbędnych dyskusji przyjęto 
uchwałę określającą warunki i 
tryb przyznawania stypendiów 
sportowych oraz nagród i wyróż
nień, a także jak co roku uregulo
wano zasady współpracy gminy 
z organizacjami pozarządowymi. 
Szybko uporano się też ze zmia
nami w budżecie, bo dotyczyły 
głównie dołożenia pieniędzy na 
zimowe utrzymanie dróg.

Podczas spotkania radni zmie
nili też uchwałę z listopada ubie
głego roku dotyczącą zaciągnięcia 
kredytu na budowę sali sportowej. 
-Zaistniała konieczność by wynieść 
budynek sali na wyższy poziom, by

nieco inaczej wkomponować go w 
kompleks sportowy. Potrzebne są 
więc dodatkowe pieniądze, co nie 
było przewidziane na etapie pro
jektu  -  wyjaśniał Ciesielski. Rada 
jednogłośnie powiększyła więc 
kredyt o kolejne 100 tysięcy do 
ponad 4 min 800 tysięcy złotych.

Tuliszkowscy radni poświęcili 
też trochę czasu na wyrównania 
pensji swoich pedagogów, gdyż 
zgodnie z kartą nauczyciela każ
dy z nich, w zależności od stop
nia awansu, powinien zarabiać 
ustaloną z góry stawkę. A w Tu
liszkowie tak nie było. Tylko na
uczyciele dyplomowani dostawali 
odpowiednie pensje. Natomiast 
stażyści, kontraktowi i mianowani 
zarabiali zbyt mało. Na pokrycie 
różnicy gmina musiała przezna
czyć 46,5 tysiąca zł. (dla stażystów 
-1666 zł, kontraktowych -  11.306 
zł. i mianowanych -33.480 zł).

I kiedy wydawało się, że spot
kanie Rady ma się ku końcowi, 
przyszedł czas na sprawozdania z 
działalności w 2009 roku stałych 
Komisji Rady Miejskiej. I tak, po 
kolei, przewodniczący lub ich za
stępcy powoli odczytywali długie 
strony wspomnień z wykonywa
nych przez cały rok działań. Przy 
pięciu składach zabrało to prawie 
dwie godziny.

Po sprawozdaniach przyszedł 
jeszcze czas na zaplanowanie pra
cy w roku bieżącym. Wątpliwości 
miał przez chwilę przewodniczący 
Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospo
darczego, Gospodarki Komunalnej 
i Środowiska, Tadeusz Pilarczyk,

kiedy dotarł do czwartego kwar
tału: -Też go planować? A  może to 
już nie będzie dla nas? -  zastanawiał 
się myśląc o niedalekiej przyszło
ści i wyborach. Co było w planach 
i zostało wykonane w 2009 roku 
opowiedział też Bolesław Mazurek, 
sekretarz GiM Tuliszków, a jedno
cześnie przewodniczący Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Proble
mów Alkoholowych. Przypomniał o 
akcjach, kampaniach, spotkaniach, 
konkursach i koloniach dla dzieci, 
o działającej świetlicy socjoterapeu
tycznej i współpracy ze szkołami i 
policją -  jednym słowem komisja 
nie spala.

Podczas końcowego punktu 
interpelacji i zapytań odezwał się 
radny Stanisław Kulig mający

wątpliwość: -Czemu w tak ekspre
sowym tempie robi się teraz drogi? 
-  pytał mając na myśli zapropono
wany odcinek trasy prowadzący 
do bloków w Smaszewie. Zasuge
rował tym samym rok kampanii 
wyborczej, bo jak mówił, są takie 
miejsca, gdzie przez całą kadencję 
nic się nie robiło. -Tem at tej drogi 
ciągnie się od lat, teraz sytuacja w 
miarę się unormowała i poddałem 
pomysł, by zrobić dokumentację. 
Jest to jedyny dojazd dla sporej 
grupy osób -  wyjaśniał burmistrz. 
Głos zabrała też smaszewska soł
tysowa nie widząc w tym nic złego 
i dziękując, że wzięto ten odcinek 
pod uwagę.

Na koniec wspomniano też o 
niedawnej tragedii rodziny Pę-

chorzewskich ze Smaszewa, któ
rym spłonął dom i cały dobytek. 
Tym razem  też radny Kulig wy
wołał burzę dość niefortunnym 
pytaniem „Co to jest za rodzina 
i czy pochodzi z gminy, czy tylko 
tu mieszka?” -Co to za pytania! 1 
To są ludzie i trzeba im pomóc -  
usłyszał. -Próbujemy coś dla nich 
zrobić -  dodał Grzegorz Ciesiel
ski. -W raz z  Bankiem Spółdziel
czym założyliśmy bezpłatne konto 
by zbierać pieniądze. Przewodni
czący Piotr Hryniuk zapropono
wał też zbiórkę wśród radnych, 
zanim jednak propozycja padła z 
jego ust, sołtysi z własnej inicja
tywy uskładali już 330 zł, które 
trafiły na konto smaszewskiej 
rodziny. boxa

Od Jana Idasiaka

S ło w o  podziękow ania

Szanowni Państwo.
Z racji zakończenia pełnienia 

funkcji prezesa Koła w Turku Pol
skiego Klubu Ekologicznego oraz 
10 rocznicy powstania tegoż Koła 
pragnę złożyć serdeczne podzięko
wanie członkom Koła, jego sympa
tykom oraz osobom i instytucjom, 
z którymi mieliśmy przyjemność i 
zaszczyt współpracować.

Na początek chciałbym podzię
kować członkom Koła PKE w Tur
ku. Szczególne słowa wdzięczno
ści za ogromne zaangażowanie w 
działalność i funkcjonowanie Koła, 
ciągłe wsparcie, profesjonalną i 
bardzo efektywną pracę pragnę 
skierować do naczelnika Wydzia
łu Rozwoju Społeczno-Gospodar
czego Starostwa w Turku, kolegi 
Jerzego Wesołowskiego. Za duże 
zaangażowanie i wsparcie pragnę 
podziękować kolegom: Piotrowi 
Kicińskiemu, Januszowi Kasprza
kowi, Lechowi Świtalskiemu, 
Grzegorzowi Pacynko, Wiesła
wowi Kosobudzkiemu, Piotrowi 
Schulzowi, Tadeuszowi Rabiedze,

Czesławowi Kuligowi, Arkadiuszo
wi Koperskiemu, Kazimierzowi 
Szymczakowi, Januszowi Kołaciń- 
skiemu, Mirosławowi Mękarskie- 
mu, Dariuszowi Orlikowskiemu, 
księdzu Dariuszowi Maćczakowi.

Ogromne zasługi w pracę i 
funkcjonowanie Koła oraz stwa
rzanie atmosfery życzliwości mają 
jego członkinie w osobach: Ewa 
Kamińska, Alina Janik, Barbara 
Krasowska, Krystyna Baranow
ska, Halina Nagler, Beata Kurz, 
Ewa Dobrowolska, Janina Jasyk, 
Aneta Młynarczyk, Anna Dzikow
ska, Emilia Helt, Danuta Lewan
dowska, Maryla Stolarek.

Pragnę podziękować członkom 
Kapituły nadającej Honorowe Wy
różnienie i Tytuł „Człowiek zatro
skany o środowisko”, działającej 
przy Kole w Turku PKE, jej prze
wodniczącemu księdzu Stanisła
wowi Nasińskiemu, proboszczowi 
Parafii p.w. Matki Bożej Fatim
skiej oraz członkom: Ryszardowi 
Bartosikowi staroście tureckiemu, 
Zdzisławowi Czapli burmistrzowi 
Turku, Danucie Lewandowskiej 
- nadleśniczemu w Turku, Maryli 
Stolarek - prezesowi Koła PKE, 
Beacie Kurz, Krystynie Baranow
skiej, Ryszardowi Papierkowskie- 
mu i Jerzemu Wesołowskiemu.

Przypomnę też tych członków 
Koła, którzy od nas odeszli na za
wsze do Domu Ojca, a bardzo ak
tywnie uczestniczyli w działalności 
naszego Koła: śp. Jerzego Jesiołow- 
skiego, ś.p. Stanisława Krasowskie
go i ś.p. Grzegorza Pawlaka.

Szanowni Państwo.
Słowa uznania i szacunku pragnę 

wyrazić dla osób i instytucji z któiy- 
mi miałem zaszczyt współpracować 
przy realizacji określonych zadań. 
Pozwolę sobie ponownie podkreślić 
ogromne zaangażowanie i życzli
wość ze strony starosty Ryszarda 
Bartosika, burmistrza Turku Zdzia- 
ława Czapli, przewodniczącego 
Rady Powiatu Romana Rybackiego, 
przewodniczącego Rady Miasta Le
cha Zielonego, prezesa KWB .Ada
mów” Dariusza Orlikowskiego, nad
leśniczego Danuty Lewandowskiej, 
naczelnika Wydziału Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Starostwa Powiatowego w Turku 
Piotra Walczaka, przewodnicząca 
go Wielkopolskiej Izby Rolniczej w 
Turku Marka Pańczyka.

Słowa uznania i podziękowanie 
za ogromne zaangażowanie w te
matykę ochrony środowiska kieru
ję pod adresem dyrektorów przed
szkoli i szkół, w tym Zespołu Szkół 
Technicznych w Turku, Zespołu

Szkół Rolniczych w Kaczkach i 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
w Turku. Ogromne słowa uznania 
należy skierować do wszystkich 
wójtów i burmistrzów gmin i miast 
naszego powiat, za ich troskę o sze
roko pojętą ochronę środowiska

Nieoceniony wkład w przestrze
ganie prawa z zakresu ochrony 
środowiska ma działalność takich 
służb jak Policja i Straż Pożarna, na 
wszystkich szczeblach powiatu. Ser
decznie dziękuję za współdziałanie 
i wrażliwość ekologiczną. Dziękuję 
także pani poseł Irenie Tomaszak- 
Zesiuk, żarliwie zainteresowanej 
sprawą ochrony środowiska Sło
wa podziękowania pragnę skiero
wać także do pana Andrzeja Jarka 
redaktora naczelnego tygodnika 
„Echo Turku” oraz pani Iwony Ku
jawy zastępcy redaktora naczel
nego tegoż tygodnika, za rzetelne 
relacje z wydarzeń dotyczących 
ochrony środowiska i zaangażo
wanie w tę tematykę. Przypomnę 
obietnicę pana Andrzeja Jarka, że 
w tygodniku będą zamieszczane 
nieodpłatnie artykuły o tematyce 
proekologicznej opracowywane 
przez nasze Koło PKE w Turku, 
bez zbędnej opieszałości.

Szczególne podziękowania i sło
wa życzliwości pragnę skierować 
do pani Maryli Stolarek aktualne
go prezesa naszego Koła PKE.

Chciałbym dodać, że kierowa
nie pracami Koła w Turku PKE i 
współpracę z Państwem poczytuję 
sobie za największy zaszczyt i wy

różnienie. Z okazji Nowego Roku 
życzę Państwu tego czego życzę 
sobie -  łaski i opieki Bożej, spo
tykania na swoich drogach ludzi 
życzliwych i przyjaciół oraz tego, 
żeby nam nie przeszkadzały liście 
drzew, które spadają tylko raz w 
roku, żebyście Państwo na space
rach czy wycieczkach nie trafiali 
na góry śmieci -  lecz piękną zieleń 
pól i lasów, śpiew ptaków, ciszę i 
czyste powietrze.

Szczęść Boże nam wszystkim.
Honorowy prezes Koła w Tur

ku PKE
Jan Idasiak

P.S. Proszę Państwa o zapozna
nie się z treścią przesłania jakie 
w 1854 roku wygłosił do białego 
człowieka wódz Indian oraz o prze
myślenie odpowiedzi na pytania, 
jakie zamieściło Koło PKE w Tur
ku w ulotce dotyczącej niespalania 
szkodliwych odpadów.

Jedno wiemy. Ziemia nie jest 
własnością człowieka, to człowiek 
należy do Ziemi -  to wiemy. Wszyst
ko jest ze sobą złączone jak krew co 
wiąże jedną rodzinę. Wszystko jest 
złączone. Co się przydarza Ziemi -  
przydarzy się także synom tej Ziemi. 
To nie człowiek przędzie tkaninę ży
cia, on jest w niej tylko małą nitką. 
Cokolwiek uczyni tkaninie, uczyni 
samemu sobie... - słowa zaczerpnię
te z -  „Mowy Wodza Indian Seattle 
do Białego Człowieka z 1854 r.”

„Bez zmiany postaw ludzi, ich 
aspiracji i modelu życia nie da się 
uniknąć katastrofy ekologicznej”.
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Choinka noworoczna w Czachulcu

Zabawa z Mikołajem nie tylko dla dzieci
Stowarzyszenie Sportowo-Kulturalne Wsi Czachulec 

już nie raz pokazało, że dba o mieszkańców. Tym razem, 
już po raz czwarty, zorganizowano tam choinkę nowo
roczną. Był Mikołaj, prezenty, śpiewy i tańce. W sobo
tę, 30 stycznia w miejscowej remizie bawili się młodsi i 
starsi.

W  C zachulcu już po raz  now oroczną dla dzieci. Choć 
czwarty, ale jak  zapewniają z  nazw y dla najm łodszych 
organizatorzy, na  pew no nie uczestniczyli w  niej także doj- 
ostatn i przygotow ano choinkę rzali m ieszkańcy wsi. Zabawa

A zabawa jak widać była wyśmienita.

Mikołaj przyniósł najmłodszym upominki, później wciągnięto go 
do wspólnej zabawy.

rozpoczęła się w  sobotnie po
południe. O godzinie 16.00 z 
częścią artystyczną wystąpiły 
dzieci ze Stowarzyszenia. Na 
początku rozbawiły zebranych  
krótkim i scenkam i inscenizu
jącym i dowcipy. Chwilę później 
K arolina, Natalia, Sylwia, Kinga 
oraz Ew elina przepiękne wyko
nały znane w szystkim  p iosen
ki, w prow adzając tym  sam ym  
publiczność w taneczny  nastrój 
i pokazując swój niesam ow ity 
ta len t wokalny.

Punk tem  kulm inacyjnym  
części artystycznej był skecz 
pt. „Wizyta K siędza” w ykonany 
przez Sylwię w  roli m ęża, Ka
rolinę w  roli żony oraz Natalię 
w roli księdza. N ie m ożna za
pom nieć o też o prow adzących 
zabaw ę, M arcie i Klaudii, k tó re  
pilnowały, aby porządek  w ystę

pów  nie rozstał naruszony. Mło
dzi wykonaw cy zebrali g rom kie 
braw a a skrom nym i upom inka
mi nagrodzono ich zaangażo
wanie. W  końcu  przyszedł czas 
na w spólną zabawę. C hoinka 
nie m ogła jed n ak  odbyć się 
bez wizyty głów nego gościa z 
b ieg u n a ... M ikołaja. Kiedy już 
rozdał łakocie i jego w ciągnięto 
do w spólnego tańca.

O rganizatorzy pom yśleli o 
w szystkim , przygotowali po
częstunek  dla najm łodszych i 
pilnujących ich rodziców, cie
pły obiad oraz słodkie p rzekąs
ki dla w szystkich uczestn ików  
zabawy.

T ańce  trw ały do 19.00, kiedy 
to na park ie t w kroczyli dorośli 
by  bawić się do późnych godzin 
nocnych. boxa

W Przykonie też kochają babcie i dziadków
Również przedszkolaki z 

Przykony połączyły w jeden 
- Dzień Babci i Dzień Dziadka 
- i zaprosiły na uroczystość do 
swojego przedszkola senio
rów swoich rodzin. Radosny 
uśm iech zagościł na twarzach, 
kiedy z niecierpliwością wy
czekiwani dziadkowie wreszcie 
dotarli na spotkanie. Dzieci pod 
okiem  swoich wychowawczyń

przygotowały dla nich okolicz
nościowy program  artystyczny. 
Recytowały wiersze i śpiewały 
piosenki. Przedstawienie bardzo 
się podobało, o czym świadczyły 
grom kie oklaski. Kiedy wnuczę
ta występowały w niejednym 
babcinym , a nawet dziadkowym, 
oku zakręciła się łezka wzru
szenia i dumy. Kulminacyjnym 
punktem  uroczystości było wrę-

Pocalunek był dla babci najpiękniejszym upominkiem

Wnuczęta prosiły babcie i dziadków do tańca.

czenie przez przedszkolaków  M aria Kolińska też złożyła bab- siły też dorosłych do wspólnego 
swoim szczególnym gościom , ciom i dziadkom najserdeczniej- tańca. Nie obyło się bez biesia- 
w łasnoręcznie przygotowanych sze życzenia z okazji ich świąt dy przy herbacie i słodkościach, 
upominków i laurek. D yrektor oraz nowego roku. Dzieci zapro- (art)



PRACA

ZATRUDNIĘ sprzedawczy
nię do sklepu monopolowego, 
wymagane doświadczenie w 
handlu, wiek 22-32 lata; 609 
611 662 po 13.00. 13666wk

ZATRUDNIĘ do pracy w 
pizzerii przy sporządzaniu 
pizzy, hot-dogów, hambur
gerów. Mile widziane do
świadczenie lub możliwość 
przyuczenia do zawodu; 
727 524 592.

M IĘD ZY N A RO D O W A
firma kosmetyczna poszukuje 
kobiet do pracy w charakterze 
menedżera, wymagania: wy
kształcenie minimum średnie, 
komunikatywność, ambicja i 
determinacja. Oferujemy pa
kiet profesjonalnych szkoleń 
oraz możliwość uzyskania 
wysokich zarobków. Zadzwoń 
i umów się na rozmowę; 791 
980 721.

DO wynajęcia lokale o po w. 
31 mkw i 40 mkw na I piętrze, z 
możliwościąpodziału na mniej
sze. Dobra lokalizacją wszystkie 
medią internet, parking. Turek, 
ul. Kolska Szosa 28, Dom Usług 
Koroną www.korona.turek.pl: 
507 151 995. 13399wk
DO w ydzierżaw ienia od 
zaraz były zajazd “Eden” 
(obecnie “Pod Turem”) w 
Żukach, atrakcyjna cena; 
0049 178 508 81 43. 
SPRZEDAM  m ieszkanie 
w łasnościow e, 47 mkw,
120.000 zł do negocjacji; 63 
289 11 41; 661 180 145.,3520wk 
DO wynajęcia pomieszcze
nie na działalność gospo
darczą o pow. 200 mkw w 
Tuliszkowie, ul. Zaremby 12.; 
603 612 598.

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
P0ŚRE0NICTW0 -  ZARZĄDZANIE -  00RADZIW0

Turek, Ul. SZEROKA 12
tel. 063 289 11 00. 0 503 002 440

Zapraszamy w godz. 10 - 1300 i 1 4 ' 1700
1. D o m y :
- Turek - od 255.000 zl do 600.000 zl
- Cisew - 340.000 z)
- Dobra - 280.000 zt
- Grzymiszew - 85.000zl
- Księże Młyny - 175.000zł 
2. G ru n ty :
-  Bratuszyn, 1,43ha - 50.000zł
- Piętno, 1,62ha - 40.500zł
- Turek, 800m2 - 35.000zi
- Dzierżązna, 1,46ha - 29.000zł
- Obrębizna, 1,25ha - 29.000zl
- Człopy, siedlisko, 4,84ha -1 25.000zł 
3. Do wynajęcia:
Lokale handlowe, biurowe .usługowe 
w centrum Turku od 40m2 do 400m2
w w w . s i g n o . c o m . p l

SPRZEDAM działkę 50 ar 
(uzbrojona) blisko Koła; 63 
271 68 84.

SPRZEDAM dom, parter + 
poddasze użytkowe, pow. do 
200 mkw, położony w Turku, 
działka 15 ar, budynek do 
wykończenia w środku; 604 
645 °52. 13669wk

SPR ZED A M  dom ek go
spodarczy przekształcony na 
mieszkalny, stan surowy, za
daszony, 130 mkw, na działce 
9,20 ar, Słodków Kolonia; 
603 557 148. 13674wk

SPRZED A M  działkę bu
dowlaną z budynkiem go
spodarczym w Turku (dopro
wadzone wszystkie media), 
możliwość prowadzenia dzia
łalności gospodarczej; 605 
687 802. 13640\vk

SPRZED A M  działkę bu
dowlaną w Kowalach Pań
skich; 609 136 989. 1MtMr

WYNAJMĘ białą 10-me- 
trową limuzynę Lincoln 
- śluby oraz różnego ro
dzaju okoliczności; 695 
242 114.

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, wykładzin, kołder, 
tapicerek meblowych i sa
mochodowych. Turek, ul. 
Browarna 6., w godz. 14.00 
- 16.00 lub odbiór z domu 
klienta i dowóz. Wystawiamy 
rachunki; 667 913 419. .

K O RO N TU R - koronki 
atłasowe, obrusy plamood- 
pome, obrabianie obrusów 
z materiałów własnych lub 
powierzonych, drobne usługi 
krawieckie. Cisew 6., gm. Tu
rek; 691 926289.

PRACOWAŁEŚ LEGALNIE 
W NIEMCZECH 2008-2009 
- ODBIERZ PODATEK! OT
WÓRZ FIRMĘ W NIEM
CZECH I PRACUJ LEGAL
NIE; 063 249 1578.

w n m o m a i
SREBRA

Turek, ul. K a liska  6
OBUWNICZA SIEĆ HANDLOWA 

ZATRUDNI
SPRZEDAWCĘ DO SKLEPU W TURKU
CV, zdjęcie i podanie proszę przesyłać listem zwykłym 
(nie poleconymi) z dopiskiem TUREK na adres:

Obuwnicza Sieć Handlowa SC 
ul. Chołoniewskiego 34/2136, 85-127 Bydgoszcz 

Mile w idziane osoby z arupa inwalidzka h9/kw

SPRZEDAM atrakcyjnie po- 
łożonąblisko centrum działkę 
budowlaną 11 ar, ogrodzona 
(siatka+ słupki z rur+ brama), 
w ulicy prąd, wodą kanali
zacja i gaz. Plan zagospoda
rowania przestrzennego; 501 
524 011.

SPRZEDAM działkę rolną o 
pow. 0,26 ha, prąd i woda w 
zasięgu, 300m od drogi głów
nej oraz łąkę o pow. 1,56 ha 
w Bratuszynie, niedrogo; 783 
907 848 wieczorem. 13668wk

USŁUGI

DACHY - więźby dacho
we, wiaty, zadaszenia, kon
strukcje drewniane, krycie 
blachą papą dachówką de
skowanie, rynny, podbitki, 
obróbki dekarskie, fachowe 
wykonanie, konkurencyjne 
ceny; 661 960 810. ,36l2wŁ

PZU  Ż ycie  SA zatrudni 
agentów lub osoby do przy
uczenia w tym zawodzie; 607 
784 077.
FIRMA P.H.P.iU. “Centrum” 
z siedzibą w Ogorzelczynie 
19,62-740 Tuliszków zatrudni 
pracownika biurowego - fak- 
turzystkę, wymagania: wy
kształcenie minimum średnie, 
znajomość obsługi komputera, 
mile widziane doświadczenie, 
dyspozycyjność, komunika
tywność, odporność na stres w 
kontaktach z klientami, bliższe 
informacje pod nr tel. 63 279 
40 40. ..z/pk

ZARABIAJ z FM Group! W 
styczniu i w lutym wielkie no
woroczne promocje! Jeśli podej
miesz ze mną współpracę, przy 
podpisaniu umowy otrzymasz 
prezent; 502 280 814. 13652wk
Z A TR U D N IĘ do sklepu 
mięsnego sprzedawczynię na 
cały lub na pół etatu w Turku 
(pół etatu może być emerytka 
lub rencistka) z praktyką 695 
805 808. 13548wk

ZA T R U D N IĘ  fry z je rk ę ,- 
mile widziany staż pracy. Sa
lon Fryzjerski i Kosmetyczny 
“Diana”; 603 415 696. „

LOKALE

POSZUKUJĘ do wynaję
cia lokalu handlowego w 
ścisłym centrum Turku; 695 
263 251.

WYDZIERŻAWIĘ sklep o 
pow. 35 mkw, PI. Sienkiewi
cza; 603 794 364. . ‘

DO wynajęcia od zaraz lo
kale na działalność, w Turku, 
o pow. od 80 do 320 mkw; 
667 067 045.

WYDZIERŻAWIĘ pomiesz
czenie o pow. 21 mkw i 60 mkw 
wraz z ogródkiem na działal
ność gospodarczą (centrum 
Turku); 62 763 41 55. 13M9iik 
DO wynajęcia atrakcyjny lo
kal w centrum Turku (obecnie 
Bank Kredytowy), ul. Bro
warna 18, przy światłach ul. 
Kolskiej; 695 805 808. 13697wk 
DO wynajęcia kawalerka z 
ogrzewaniem piecowym (400 
zł + prąd i woda) oraz kaucja
10,00 zł; 663 758 177. 137Mwk 
SPR ZED A M  m ieszkanie 
własnościowe o pow. 59,6 
mkw (IV p.) na os. Wyzwole
nia w Turku, 3-pokoje, kuch
nia, łazienka i wc oddzielnie, 
duży balkon, m ieszkanie 
ciepłe i ciche, 150.000 zł; 782 
614 985.
SPRZEDAM mieszkanie 3- 
pokojowe (52 mkw) w Turku, 
ul. Wyszyńskiego 8; 507 195 
421. ., i13636wk

SPR ZED A M  m ieszkanie 
48 mkw, IV p., po remoncie, 
umeblowane, Turek ul. Smo
rawińskiego 6; 609 050 274; 
601 585 781. 13686wk

SPR ZED A M  m ieszkanie 
3-pokojowe, 49,5 mkw, I p., 
blok z cegły, ul. Armii Kra
jowej, cena do uzgodnienia; 
698 987 317. 13662wk

SPRZEDAM mieszkanie w 
Dobrej; 603 244 454. I3644i>k
KUPIĘ mieszkanie (pokój z 
kuchnią) o pow. ok. 30 mkw, 
o niewysokim standardzie, 
może być piecowe; 660 547
8 8 0 ’ 1368Swk

NIERUCHOMOŚCI

SPR ZED A M  las 8-letni, 
0,56 ar; 782 774 833.

SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7 ar w 
Przykonie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481 ]3306wk 
SPRZEDAM ziemię o pow. 
4 ha w Grabieńcu, w całości 
lub na działki; 603 073 740; 
669 541 082. „4„ .13411wk

SPRZEDAM dom jednoro
dzinny 125 mkw w Turku na os. 
Zapałczanym, budynek gospo
darczy 32 mkw; 607 168 462; 
692 647 387; 63 278 09 3413409ivk 
SPRZEDAM działki o pow. 
46 ar i 52 ar, położone w m. 
Słodków - Szadłowice, gm. 
Turek; 665 680 620. 13438wk
SPRZEDAM dom 120 mkw 
+ garaż w Albertowie, stan 
zamknięty, c.o., wylewki, ocie
plony, działka 1000 mkw,
335.000 zł; 601 586 71313S19%k 
SPRZEDAM dom w Kolnicy, 
gm. Brudzew, stan surowy za
mknięty; 601 732 895. 13542>vk 
SPR Z E D A M  nowy dom 
parterowy w stanie surowym 
otwartym, lokalizacja Żuki, 
działka 15 ar. Woda, prąd, 
kanalizacja przypięte do bu
dynku; 693 357 200. 13587wk
SPRZEDAM dom jednoro
dzinny + budynki gospodarcze, 
w tym garaże, możliwość pro
wadzenia działalności, całość 
1,08 ha; 724 379 226.’ 7 13595wk

SPRZEDAM 5 ha ziemi w 
tym 2 ha sadu mieszanego, 
całość ogrodzona, Piętno gm. 
Tuliszków, możliwość zabu
dowy; 691 573 936 l3624wk
SPRZEDAM nieruchomość 
w D obrej, dom piętrow y 
+ budynek gospodarczy + 
działka 29 ar, 280.000 zł; 662 
653 799.
SPRZEDAM dom w Dobrej 
położony na działce o pow. 
1,19 ha; 609 838 687. 13664wk

INSTALACJE
elektryczne domowe, prze
mysłowe, pomiary, domo
fony, sieci komputerowe, 
monitoring, systemy alar
mowe, pożarowe, instalacje 
odgromowe. Konkurencyjne 
ceny, tel. 697673661 zl.|/1)K

USŁUGI informatyczne: 
naprawa komputerów sta
cjonarnych i notebooków, 
instalacje, aktualizacje i 
konfiguracje systemów, 
usuwanie wirusów, konfigu
racja połączeń sieciowych i 
internetowych (neostrada 
itp.). Turek, ul. Piłsudskiego 
4; 727 303 937. m

ANTENY TV, satelitarna, 
tel. 697673661

PRANIE dywanów, tapice
rek meblowych i samocho
dowych w domu klienta; 
723 775 021.

USŁUGI hydrauliczne ta
nio! Wodno-kanalizacyjne, 
centralnego ogrzewania, 
przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, kolektory słonecz
ne; 516 059 5 0 9 /_________________ 1¥>44.".k_

KOLEKTORY słoneczne, 
pom py ciepła, studnie  
głębinowe, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków, 
usługi wodno-kanaliza
cyjne i centralnego ogrze
wania. Kompleksowo z 
materiałem - taniej 15%! 
603 382 376.

SIATKA ogrodzeniową słup
ki, bramy, akcesorią montaż, 
transport, tel. 063 21 43 478; 
0602 692 389. ^

CZYSZCZENIE dywanów 
i wykładzin, tapicerki meb
lowej oraz samochodowej. 
Tylko w domu klienta. Gwa
rantuję wysokąjakość usłu
gi! 0609 Ó51 562. ,368Kvk

DVD-video-filmowanie.
Wesela, chrzty, komunie oraz 
inne imprezy rodzinne. Wy- 
sokajakość obrazu. “Klaps”; 
509 612 308

SPAWANIE stali nierdzew
nej, aluminium itp. Usługi 
ślusarskie, konstrukcje sta
lowe; 691 840 662.

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy 
ŻALUZJE, ROLETY, ta
picerki drzwiowe, drzwi i 
zamki Gerda, wzmacniane 
drzwi wejściowe, markizy, 
moskitiery, kamisze. Pranie 
żaluzji pionowych. Atrakcyj
ne ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. Browarna lOc, tel. 
63 2893745,603 222195 7/DK

PRZEPROWADZKI duże i 
małe - transport Szybko, tanio 
i solidnie! 601 339 377.
USŁUGI: malowanie ścian 
dwukrotne 5 zł/mkw, szpach
lowanie 8 zł/mkw, układanie 
paneli, płytek, malowanie ele
wacji, docieplenia budynków, 
konserwacja i malowanie da
chów oraz krycie papą termo 
zgrzewalną 063 241 35 85; 
609 939 139.
PRODUKCJA i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów, 
ul. Norwida 19.; 063 288 89 
97; 608 358 922.

ANTENY -  ŚW IERK 0601
93 23 23; 289 27 00 nimK 
CYKLINOWANIE bezpyło
we 220V; 607 072 578.7862KW 
NAPĘDY do bram, domofony, 
alarmy, auto-alarmy, auto-blo- 
kady. Instalacje: alarmowe, do
mofonowe, telefoniczne. Turek, 
ul. Chopina 99, tel. 0601 818 
259; 278 51 01 po 16.00 |2/DK
VIDEO filmowanie i fotogra
fowanie wesel, imprez, osiem
nastek, komunii. Przegrywanie 
kaset magnetowidowych na 
płyty dvd; 605 320 447.13150wk
BRAMY, ogrodzenia, porę
cze balustrady, drzwi, garażo
we. Szybki termin realizacji, 
najniższe ceny w regionie! 
601 258 401.
PRODUKCJA siatki ogrodze
niowej, słupki, akcesoria. Trans
port, montaż, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976.,,,, 4
DEZYNFEKCJA - HACCP, 
ozonowanie klim atyzacji; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org z/442/KW
M A L O W A N IE  dachów , 
elewacji itp. Mycie, bielenie; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org z/442/KW
W YNAJEM  podnośników 
koszowych lOm i 22m; 607 
058 523; DDD-malowanie.
0 V h -0 r g  z/442/KW

VIDEO-filmowanie, filmo
wanie w HD; www.fxart.pl; 
516 005 622. f/0003/Kw
VIDEO-filmowanie HD i
fotografowanie wszelkiego 
rodzaju uroczystości okolicz
nościowych, wysoka jakość 
obrazu i dźw ięku; www. 
filmedia-wesele.pl; 501 645 
930.
MEBLE na wymiar: kuchen
ne, biurowe, sklepowe, szafy, 
niskie ceny, raty, krótkie ter
miny, projekt gratis; 600 787 
121; 63 278 81 44. t’ 1339 lwk

USŁUGI blacharsko - dekar
skie, podbitki - konstrukcje; 
609 217 589.
POMOC elektryczna, wyko
nywanie nowych instalacji, 
pomiary i odbiory, wymiana 
i naprawa starych instalacji, 
naprawa urządzeń elektrycz
nych przemysłowych i domo
wych; 607 326 756. 13335wk
STUDNIE - kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogrodów; 
691 621 513.
SIATKA ogrodzeniową słup
ki, akcesoria + montaż, wyrób 
i sprzedaż, najniższe ceny w 
regionie. Piętno 80A, gm. Tu
liszków; 63 279 21 71. .
POGOTOW IE Krawieckie. 
Turek, ul. 650-lecia 10. Pn-Pt 
10.00-17.00; Sb 10.00-14.00; 667 
172 866. Zapraszamy! 13590wk 
P R A N IE  i czy szczen ie  
wykładzin, tapicerek samo
chodowych, dywanów itp., 
wszelkie prace sprzątające, 
profesjonalny sprzęt i środki; 
661 964 682.
ZESPÓŁ muzyczny: weselą 
bale, inne imprezy, tanio i 
solidnie; 604 322 065; 783 
564 332.
MEBLE na wymiar kuchen
ne, biurowe, wyposażanie 
sklepów, szafy suwane, zabu
dowy wnęk, komody, witryny i 
inne. Krótkie terminy, montaż 
i pomiar gratis, konkurencyjne 
ceny! 785 928 048. 13704wk
FILM  i fotografia ślubna; 
www.nailepszewesele.com. 
El; 787 441 445.

http://www.korona.turek.pl
http://www.signo.com.pl
http://www.fxart.pl
http://www.nailepszewesele.com
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ZESPÓŁ muzyczny 3-oso- 
bowy z solistką: bale, wesela 
i inne imprezy okolicznościo
we. Konkurencyjne ceny! 691 
128 268; 661 351 828 .13699wk

BUDOWNICTWO

T A R T A K
> przecinamy drewno u Klienta
> sprzedajemy: więźbę dacho
wą, deski, łaty. Transport 
CISEW 18, tel. 0515 400 324

KOMPLEKSOWE WYKAŃCZA
NIE WNĘTRZ, gipsowanie, 
malowanie, glazurą terakotą 
płyty kartonowo-gjpsowe, pa
nele ścienne i podłogowe. Solid- 
nie, szybko, tel. 609 147 808

D O C IEPLEN IA  budyn
ków, tynki, szpachle, gładzie 
gipsowej płyta k-g, sufity 
podwieszane, malowanie, 
panele, płytki, inne prace wy
kończeniowe; 663 948 952; 
063 279 52 19.

TYNKI gipsowe, gładź; faktu- 
ry VAT; 663 729 714. ,3465ttk

GŁADZIE gipsowe wykony
wane maszynowo,'szlifowane 
mechanicznie metodą bezpy
łową 661 384 726. |29ć7dk

ŚWIADECTWA energe
tyczne budynków - certy
fikaty; 661 658 373.f/I26/WK

POTRZEBUJESZ remon
tu mieszkania? Zrobimy 
to za Ciebie! W szystkie 
prace remontowe od Ado Z; 
www.pidbud.republika.pl; 
607 418 991.

USŁUGI remontowe, ma
lowanie, gipsowanie, tynki 
ozdobne, zabudowy z płyt 
k-g, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, wole oko, 
układanie glazury i terako
ty, łazienki od A do Z; 663 
364 222.

OCIEPLENIA wewnętrzne 
i zewnętrzne budynków, 
tynki mineralne, obsadzanie 
parapetów, podbitki dachowe 
(typ panele), układanie płytek 
łazienkowych, kuchennych 
itp.; 663 459 430. I3075wk

FIRMA Styrobud oferuje 
usługi: remonty mieszkań, 
adaptacja poddaszy, płytki, 
gipsowanie, szpachlowanie, 
ocieplenia budynków, tynki 
szlachetne; 603 647 402; 
692 707 087.

USŁUGI remontowo bu
dowlane: docieplenia, pod
b itk i, tynki cem entow o 
wapienne,- zabudowy z płyt 
k-g, sufity podwieszane, 
gipsowanie, malowanie, 
glazura, terakota, ogrodze
nia z klinkieru; 601 969 
985.

USŁUGI budowlane, ocie
plenia domów, poddaszy, 
podwieszanie sufitów, gip
sowanie ścian, malowanie, 
glazura i terakota (płytki), 
panele i inne prace remon
towo budowlane; 607 242 
521.

PO K R Y C IA  dachow e: 
blacho dachówki, blachy 
trapezowe, gonty, papa ter- 
mo-zgrzewalna, dachówka. 
Ponadto wkłady komino
we, podbitki, orynnowanie, 
okna dachowe. Sprzedaż i 
usługi; 605 274 189. I3539wk

USŁUGI ogólnobudowlane, 
tynki cementowo wapienne 
agregatem, gipsowanie; 603 
639 809 (Paweł) ,3l62wk

KOMPLEKSOW E w y
kańczanie wnętrz, kominki, 
zabudowy, tynki ozdobne, 
terakota, glazura itp. Aran
żacja wnętrz gratis! 697 728 
730.

USŁUGI: zakładanie płytek, 
terakoty, gresu, elewacji, 
podwieszanie sufitów, zabu
dowy K-G, ścianki działowe, 
gipsowanie na mokro, ma
lowanie, tapetowanie, tynki 
ozdobne, panele podłogowe, 
ścienne, docieplanie budyn
ków. Tanio -  ceny do nego- 
cjacji, tel. 669 153 903 |3494dk

PPHU BETONIARNIA  
Aniołczyk Tomasz oferu
je: beton towarowy, blocz
ki fundamentowe, pustaki 
ścienne, usługi pompo- 
gruszką; 602 587 974; 43 
829 47 97.

POSADZKI, stropy, fun
damenty mixokretem, za
cieranie maszynowo, tynki 
gipsowe agregatem; 608 024 
220; 506 711693. r/16/KW

ŚCIA N Y  działow e, su fi
ty podwieszane, zabudowa 
rur, instalacje elektryczne i 
hydrauliczne, elektryczne 
urządzenia grzewcze, tynki 
ozdobne, kafelki, malowanie, 
tapetowanie, inne prace wy
kończeniowe; 504 772 995; 
063 279 35 74. 
TYNKOWANIE agregatem 
(tynki cementowo wapienne), 
zalewanie agregatem posa
dzek, stropów, fundamentów 
itp. Wypożyczanie agregatu. 
Szymczak; 605 086 208.13663wk
TYNKI agregatem cementowo 
wapienne; 661 351 929. 13350wk 
TYNKI maszynowe, gipsowe, 
cementowo wapienne; 600 704 
139; 608 172 772. 7g7TOW
MATA zbrojeniowa (siatka 
posadzkowa) - produkcja. 
Transport, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976. 134g7wk
BUDYNKI od podstaw, wy- 
lewki, tynki tradycyjne, do
cieplenia, klinkier; 601 691
516. i, „n..,.

A  ^  W W f e

TYNKI gipsowe maszynowo 
i cementowo wapienne; 663 
948 952; 063 279 52 19,.„„ „’ lj330wk

BUDOWY domów, docieple- 
n ią  usługi remontowo wykoń
czeniowe; 693 382 0531312gwk
A BSOLUTNIE najtaniej! 
Malowanie wnętrz, elewacji 
i dachów, szpachlowanie, 
tynki dekoracyjne, m oż
liw ość w ykonania usługi 
własnym m ateriałem; 781 
!65 705.
USŁUGI: budowa domów od 
podstaw, tynki, posadzki, klin
kier, docieplenia, zakładanie 
płytek; 723 878 901. ,3676wk
ŁAZIENKI - specjalizacja: 
płytki, instalacje, montaż, 
gipsowanie, malowanie; 665 
195 508.
PROJEKTY architektonicz
no budowlane, adaptacje go
towych projektów, inwenta
ryzacja budynków, okresowe 
kontrole obiektów budowla
nych, opinie techniczne, świa
dectwa energetyczne budyn
ków, sprawdzanie projektów 
arch.-bud., projekty aranżacji 
wnętrz; 504 772 995. 13336wk 
REMONTY, docieplenia pod
daszy, elewacji, szpachlowa
nie, malowanie, tynki ozdobne, 
podwieszane sufity, ściany 
działowe z rigipsów, remonty 
od A do Z; 609 421 262 
REM ONTY, wykańczanie 
wnętrz pod klucz. Łazienki, 
docieplenia i zabudowy pod
daszy, płytki, gipsowanie, 
panele, malowanie oraz inne 
prace na życzenie klienta. 
Duże doświadczenie, ugodo
we ceny; 668 300 771 .133g2wk
OD zaraz! Krycie dachów, 
podbitki, ocieplenia domów, 
zakładanie płytek, paneli ścien
nych, podłogowych, malowa
nie itp.; 783 483 486. ,35g0wk
TYNKI agregatem cementowo 
wapienne; 697 823 996; 512 
189 693; 63 279 21 94. 
USŁUGI budowlane: domy 
od podstaw, tynki, adaptacja 
poddaszy, hydraulika, ogro
dzenia (klinkier, kamień, 
granit), obiekty przemysłowe 
(obory, stodoły itp.); 603 619
DO
GLĄDZIE gipsowe, szpach
lowanie, malowanie, panele, 
docieplenia budynków, inne 
prace wykończeniowe; 609 
413 707.
USŁUGI ciesielsko dekar
skie, więźba dachowa, da
chówka, blacho dachówka, 
szybkie terminy, fachowe 
doradztwo; 63 279 29 89; 609 
390 527. 13448wk

REMONTY - wykańczanie, 
glazura, terakota; 693 382 
053. 13547wk

BUDOWA domów, klinkier, 
ploty; 660 001 689. |3653wk
BUDOWA domów jednoro
dzinnych, docieplenia i inne 
usługi ogólnobudowlane; 606 
676 958. .13642wk

DOCIEPLENIA, elewacje, 
klinkier - płoty; 695 131 
499 13707wk

FIRMA wykonuje elewacje 
kompleksowe, remonty kom
pleksowe, gwarancja; 723 
285 407. 13665wk

USŁUGI remontowo budow
lane: budynki od podstaw, 
zakładanie płytek, malowanie, 
płyty k-g, sufity podwieszane, 
gładzie, roboty murarskie, 
ocieplenia budynków itp.; 607 
605 162; 607 658 043. „’ 12677wk

PRZYJMĘ gruz i piasek na 
podsypkę, około 1000 m3; 
609 095 660.

^  sprzedam ^
KOPARKO-ładowarka Ca-
terpilłer 428, 1989r., stan 
bdb.; 692 758 014.

1 13661wk

ROLNICZE

*DITESCO* Pożyczki Go
tówkowe Dla Rolników, - bez 
zaśw iadczeń, -m ożliwość 
załatwienia przez telefon, -od 
1000 do 4000 zł. Pleszew ul. 
Poznańska 31, czynne od 10 
do 16, Tel. 62 508 17 10, kom. 
608 181 677
FIRMA przyjmie zużyte folie 
po kiszonkach, sianokiszon- 
kach, folie silosowe, worki 
po nawozach, wystawiamy 
Kartę Przekazania Odpadu. 
Turek; 607 396 440. n77, ,
ROW KOW ANIE walców 
młyńskich do śrutowników 
walcowych. Usługi tokarskie, 
frezerskie, spawalnicze; 606 
751 832.

►  k u p *  4

$kk,*i9k&k
SKUP i UBÓJ BYDŁA RZEŹNEGO

MACIOR I KNURÓW
►  przyjeżdżamy po sztukę

do gospodarstwa
►  płacimy gotówką

lub przelewem
►  nie przeceniamy

sztuk dużych
►  ważymy wagą

elektroniczną 
tel. 061 427 18 17 

0608 439 125

SKUP bydła na ubój z ko
nieczności, płatne gotówką 
przy odbiorze; 888 288 
855.

BYDŁO pourazowe, płatne go
tówką odbieram własnym trans
portem; 698 003 665. l35«J8uk 
KROWY do tuczu; 698 003
6 6 3 -  13598wk

ZDECYDOWANIE! Prze- 
trząsaczo zgrabiarka 7-ka, 
może być do remontu; 605
2 3 5  U 2 .  13650wk

^  sprzedam ^

S P R Z E D A M  
maszyny rolnicze:
- ciągniki od6 0 KMdoi60KM
- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siewniki
Tel. 063 289 05 95 
kom. 510 148 842

MŁÓTO browarne, tel. 
508382107

ŚRUDTA rzepakowa, sojo
wa, otręby pszenne, żytnie, 
w ysłodki suche 560 zł/T, 
pasze pełnoporcjowe, kon
centraty, MPU, dodatki. Tel. 
5083 82107,3083 82106 mrl 
W YCINAKI do kiszonek, 
siewniki, pługi obrotowe, 
rozsiew acze nawozu gru
bery, rozrzutniki obornika i 
inne maszyny sprowadzone 
zNiemiec; 665 410 168; 605 
288 615. .
PŁUG 3-skibowy grudziądzki, 
brony 5-ki, rozsiewacz do na
wozu bąk; 603 138 184. ,362|Wk

mmrsp.zo.0.
Linne 47 
62-730 Dobra 
Tel. 63 279 93 49 
Kom. 607487 904 
Kom. 607 843 985

Atrakcyjne Geny! 
Szybka płatność! 

Odbiór własnym transportem!
www.ammeat.pl

mail:biuro@ammeat.pl

PRASA rolująca Sipma Z- 
279/1, Clasic, 2004r„ stan bdb., 
ładowacz Cyklop, 1985r., stan 
dobry, cena do uzgodnienia; 
609 880 627. " .

13706wk

ŚRUTOWNIK bijakowy, stan 
bdb., prawie jak nowy, z silni
kiem 7,5 kW, cena do uzgodnie
nia; 781 309 101. 
R O Z R Z U T N IK  obornika 
2-osiowy nowy, przyczepa 
5 t., wywrót na dwie strony, 
zarejestrowana, przyczepa
1 -osiowa, wywrót do tyłu; 63 
288 50 59.
CIĄGNIK rolniczy URSUS 
C-4011; 667 721 909.7g57/KW 
PRZY CZEPA  samo-zbie- 
rająca Claas, siewnik zbożo
wy Hassia 3m, wycinak do 
kiszonek, przetrząsarka do 
siana 4m, agregat uprawowy 
3m, gruber 2,2m,Zetor 7211, 
1989r.; 694 304 557. ,
PRASA rolująca Hesston, 
prasa wysokiego zgniotu Z- 
203; 785 914 975. „
PR A SA  Sipm a Z -224/1 , 
1993r., ciągnik C-328,1963r., 
cena do uzgodnienia; 63 289
02 40; 697 768 957. ,3610wk
PRASA Coraro 120x120, 
stan dobry, Forszchmit ZT- 
300, stan dobry, opony nowe, 
8000 zł; 695 242 886. |3573wk 
PSZENŻYTO, żyto, słoma w 
balach okrągłych, dwukołów- 
ka, brony 3-ki, sortownik do 
kartofli; 724 379 226. ,„ot ,
SIANO i ziemniaki; 697 552
901-
SIANO; 63 289 48 92. ,361gwk 
URSUS C-385A 4x4, stan 
idealny, opłacony, gotowy do 
pracy; 726 954 695. 13694wk

f/6/WK

BYCZKI mięsne i zwykłe; 
698 003 665.
CIĄGNIK Universal 453,50 
kW, 1996r.; ciągnik T-25;roz- 
rzutnik tandem polski; roz- 
rzutnik 1-osiowy; przyczepa
4,5 t., 4 t., 3,5 t.; przyczepa
I -osiowa; siewnik poznaniak; 
prasa rolująca łańcuchowa; 
697 364 189.
ZETOR 7245, 1990r., wałek 
540/1000, wzmocniony pod
nośnik, wersja eksportowa, 
duża kabina, radio, stan bdb.; 
dojarka Alfa Lawal, nowa, 
nieużywana, 2-konwie, kom
pletna; 691 068 041. 13639wk
ZETOR 5211,1986r., 20.000 
zł; Zetor 6011 z turem lub bez,
18.000 zł; Zetor 7245,1988r„
32.000 zł; Zetor 7011, 1984r„
19.000 zł; Zetor 8011, 16.500 
zł łub zamiana na inny sprzęt; 
600 880 420.
ZETOR 5340, 1996r.;6340, 
1996r.; 7745, 1990r.; 7341, 
1998r.; prasa Z-224/1 z dra
binkami, 1999r.; 889 045 490; 
696 734 128. .

13672wk

ZETO R 4718, 1974r.; 667 
060 694.

13646wk

URSUS C-360, 1980r., I 
właściciel; kombajn do ziem
niaków, stan dobry; 697 087 
101-
URSUS C-385, 1982r„ stan 
bdb.; 691 070 466. 13643wk
PR Z Y C Z E PA  w yw rotka 
D47, sztywna, HL 122-02,
II t., dł. 7m, szer. 2,5m, boki 
aluminiowe, 80cm; 889 045
490-
PRZYCZEPA wywrotka na 
dużych kołach D47, wywrót 
x3 strony, zarejestrowana; 
607 939 695.

i t r  DEKORACJE NA KAŻDĄ OKAZJĘ
TEL. 504-121-509

www.balw it.pl

I j j r  J m
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i
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j i . r O k i , *

G A R A ŻE  BLASZAN E  
B R A M Y  GARAŻOW E
transport ■ montaż 
GRATIS - IR/AiTY

te l. 61 812 54 69 
63 278 62 25 
54 233 81 41 
65 526 20 87 
509 574 644

http://www.pidbud.republika.pl
http://www.ammeat.pl
mailto:biuro@ammeat.pl
http://www.balwit.pl


7871/KW

SIEW NIK poznaniak, stan 
idealny; 63 271 68 84. 7877/KW
SIEW N IK  do kukurydzy 
Monosem z podsiewaczem 
naw ozu i m ikronaw ozu; 
zbiorniki plastikowe, stan 
dobry; 502 556 981. 13657vvk,
RO ZRZU TN IK  2-osiowy 
nowego typu; przyczepa na 
małych kołach D35M, wy
wrotka na dwie strony 3,5 t.; 
695 653 380. 13693wk

ROZRZUTNIK 1-osiowy; 
661599 054.
OKAZJA! Maszyny w bdb. 
stanie: rozrzutnik obornika 
tandem; pług 4-skibowy gru
dziądzki; rozsiewacz nawo
zów; przegrabiarki do siana; 
sadzarka do ziemniaków; 785 
755 645. 13656wk

SIANO w zwijkach; prze- 
trząsarka hydrauliczna 5m; 
kosiarka dyskowa z kondy- 
cjonerem; siewnik 3m. Smul- 
sko; 695 432 624. 13649w|c
SIANO w kostkach, pogod
ne, pod dachem, ok. 7 t.; 
rotacyjna czeska, stan dobry; 
600 169 298. .
P S Z E N Ż Y T O ; 665 618
379 13680wk

JA ŁÓ W K A  na ocieleniu, 
termin 18.02.2010r.; 603 242
0 8  L  I3688wk

KROWA po trzecim wycie
leniu, likwidacja stada, schła- 
dzalnik do mleka Alfa Laval 
220 1., dojarka 2-konwiowa; 
63 272 0130.

RÓŻNE

U R S U S  C-360 3p; 663 223
976.

SKLEP Fantazja Erotic. 
Zabawki dla dorosłych, 
upom inki na w ieczory  
kawalerskie, osiemnastki, 
bielizna erotyczna i nie 
tylko. Turek, ul. Wąska 
(wejście od ul. Kaliskiej i 
ul. Żeromskiego. Pon - pt 
10.00 - 18.00, Sob 9.00 
-15.00.

GSM -  akcesoria do telefonów 
komórkowych, futerały od 10 
zł, ładowarki od 10 zł, panele, 
uchwyty. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. tel. 694 356 062 sioi/dk

TELEFONY komórkowe bez 
abonamentu i rachunków Sim- 
plus, Tak-Tak, POP. WSZYST
KIE telekarty z UPUSTEM. 
Turek, ul. Mickiewicza 6, tel. 
694 356 062. 3101/DK

TELEFONY KOMÓRKO
WE -  odblokowywanie, ser
wis, skup, sprzedaż, wymiana, 
komis. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. 694 356 062 3101/DK
BEZPŁATNIE odbiorę stary, 
zepsuty, niepotrzebny spizęt lub 
inny złom; 695 676 420. ]3605wk
AGENCJA Towarzyska za
prasza 24 H. Turek, ul. Gra
niczna 1; 601 776 392.dr4g003

USŁUGI FINANSOWE

BIURO KREDYTOWE
O ferujem y dostępne na 
rynku kredyty: gotówkowe, 
hipoteczne, samochodowe, 
konsolidacyjne, karty kre
dytowe, kredyty na oświad
czenie o dochodach. Turek, 
ul. Kolska Szosa 11 (obok 
Kauflandu), tel. 63 218 02 
55, 508 058 142.

AT IZ  P O Ż Y C Z K I go
tówkowe (na telefon), bez 
poręczycieli, również dla 
emerytów i rencistów, szybka 
wypłata (1 dzień), od 500 zł 
do 3000 zł, minimum formal
ności. Biuro regionalne: stary 
Konin, ul. Staszica 11 (budy
nek telekomunikacji), tel. 063 
245 22 66 i 0600 280 855. 
Zapraszamy: pn-pt w godz. 
11.00- 17.00.

c r E s a H B

o c m E c n s rs u jn B

KONSOLIDACJA 
BEZ ZABEZPIECZEŃ 

DO 100 TYS, ZŁ 
KONSOLIDACJA 

Z ZABEZPIECZENIEM 
HIPOTECZNYM 
DO 300 TYS ZŁ

K R E D Y T  G O T Ó W K O W Y  
N A  DOW ÓD  

D O  20 T Y S . Z Ł

t»L 601-388-8%  
TUREK, ul. 3 Maj* 2, 

tel. 63-278-34-60

GARAŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia
RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. u o k w

KASA pancerna; 63 289 32 
41.

OLEJ opalowy i napędowy 
z dow ozem pod wskazany 
adres oferuje firma HitJ 
“DIESEL”, Gatka Tomasz, 
tel. 063 289 12 49, 603 130 
383,691 083 754

ROCZNE drewno do ko
minka i centralnego ogrze
wania, pocięte i porąbane 
oraz stemple budowlane. 
Z apew niam  tran sp o rt i 
układanie; 601 950 512; 63 
288 31 19.

kupię

LOMBARD! Natychmiasto
we POŻYCZKI pod zastaw! 
Turek, ul. Armii Krajowej 28., 
tel. 063 278 31 99. ,3385„k
PO TRZEBU JESZ pienię
dzy? Przyjdź do nas! Mini
mum formalności, bez za
świadczeń, poręczycieli, B1K. 
Niskie ceny 25.000 -155.27 zł 
odsetki 7,08 procent. Poznań; 
61 835 22 34. 13/bob

FINANSER - biuro kredy
towe. W ofercie kredyty: 
gotówkowe, konsolidacyjne, 
hipoteczne, karty kredytowe. 
U nas opłacisz rachunki: raty 
kredytowe - opłata tylko 0,50 
gr. Turek, ul. Kolska Szosa 28 
(Dom Usług Korona); 63 289
^  13399wk

K R E D Y T Y  gotów kow e, 
samochodowe, konsolidacja 
pod hipotekę i bez, kredyty 
dla zadłużonych (również z 
komornikiem) pod hipotekę 
i bez, pożyczki prywatne pod 
hipotekę bez zaświadczeń; 
666 376 591.

KUPNO-SPRZEDAŻ

^  sprzedam ^

G A R A Ż E
B LA SZA N E

C H Ł O D N IA  do sklepu, 
nieużywana, cena do uzgod
nienia; 721 187 165. .
W Ó Z E K  widłowy Rak z 
silnikiem C-330, giętarka do 
obróbki dachów; 63 288 50
74 PO 20.00.
SIMSON S51 po kapitalnym 
remoncie, łóżko piętrowe z 
drewna sosnowego + mate
race; 724 379 226. 13595wk
O W C ZA R K I niemieckie, 
3-miesięczne, rasowe, za
szczepione, odrobaczone, z 
książeczkami zdrowia; 661 
691 838; 43 829 49 l l . , „ 0£ „7 13596wk

SPRZEDAŻ hurtowa i detalicz
na warzyw. Sprzedam marchew 
na paszę. Kaczki Plastrowe 12.; 
887 359269.
PILNIE! Sofa oraz dwa fote
le, 500 zł; 63 278 02 6 5 ,^ , „7 13647wk

PIEC na olej opałowy, wolno 
stojący, do ogrzania do 70 
mkw; 661 082 163. t’ 13658wk

O W C Z A R K I niem ieckie 
długowłose - szczenięta; 722 
237 630. 13667wk

O W C ZA R K I niemieckie; 
661 448 275.

NAUKA

Ośrodek Szkolenia Kierowców 
Kursy Zawodowe Zenon Kurzawa 

Turek ul. Milewskiego!0
prowadzi szkolenia: 

Prawo jazdy kat: A,, A, B1, B, C, 
T, D, C+E, B+E(lawety)
Kursy zawodowe:
-kursy dokształcające kierowców 
przewożących rzeczy i osoby 
-rozpoczęcie 27.02.2010 (sobo

ta) godz. 9:00
- kurs ADR(przewóz materiałów 
niebezpiecznych)- rozpoczęcie 
12.02.2010 (piątek) godz. 17:00
- kurs HDS
- kurs spawalniczy
- kurs „K ierowca wózków jez
dniowych”
- Kurs „Koparko-ladowarki oraz inne 
maszyny budowlane i drogowe”
- kurs „Obsługa pilarekłańcucho- 
wych ręcznych i spalinowych”
- kurs palaczy
- inne kursy zawodowe

PROMOCJA!!!
KURS NA PRAWO JAZDY 

KAT. B i B 1.200ZŁ 
Zapisy w biurze Ośrodka

(63) 2894003,603 224 266 
www.osk-kurzawa.pl

LOśrodek Szkolenia 
Kierowców  

■  B R Z Y C H C Y
tel. 505 243 569
T urek. ul. K o lska 3 5 /3  

(na przeciwko Stuska)
PROMOCJA KAT. B 

1200 zł
M oż liw ość  p ła tnośc i w  ratach 
M ożliwość negocjowania ceny 

w w w .brzychcy.turek.p l

AUTO - MOTO

SKLEPzczęściami doautjapoń- 
skich i koreańskich. Promocja na 
oleje Mobil! Zapraszamy wgpdz. 
9.00 - 18.00. Turek, ul. Łąkowa 
10:0632785887.

AUTO-GAZ Uniejów -  HIT 
2009/10 bardzo dobra instalacja 
gazowa firmy MTM-na japoń
skich wtryskiw'aczach Keihin, 
jedyne pracujące jak benzyno
we, tel. 601 872 723.

SKUP samochodów, abso
lutnie wszystkie modele całe 
i uszkodzone, również angliki, 
gotówka od ręki, dojazd 24 H; 
518 131 255. ‘

ZŁOMOWANIE pojazdów! 
Nie daj się nabrać pokrętnym 
handlarzom na lewe zaświad
czenie o złom owaniu lub 
fikcyjną umowę sprzedaży! 
Złomuj swój pojazd w pro
fesjonalnej stacji demontażu 
pojazdów w Turku - Obrzębin 
T 19. Płacimy gotówką trans
port bezpłatny; 063 278 50 03; 
601 791 974-

^  sprzedam ^
RENAULT Megane Scenie
1.9 DCI, 2001r., stan bdb.; 
603 129 596.

M ERCEDES Sprinter
20 8 ,1995r., ciężarowy, bla- 
szak, stan bdb - izoterma, 
cena do uzgodnienia; 607 
122 731.

RENAULT Scenie 1.6 16V, 
2000r., srebrny metalik, 118 
tys km, el. szyby i lusterka, 
wspomaganie, 4x pp, klima- 
tronik, CD, stan bdb., pełna 
dokumentacja, I właściciel, 
cena do uzgodnienia; 783 
619 922
PEUGEOT 206 S W 2.0 HD1, 
90 KM, 2003r., srebrny meta
lik, klimatronik, komputer, 4x 
pp, abs, el. szyby i lusterka, 
wspomaganie, R-CD, alufelgi 
16”, sensor deszczu, c. zamek 
+ pilot, immobiliser, hak, 114 
tys km; 63 288 60 94; 600 529
8 ^ 2 -  13538wk

VW Polo 1.2,65 KM, 2002r„ 
srebrny, 58 tys km, klima, el. 
szyby i lusterka, c. zamek z 
kluczyka, CD, garażowany, 
możliwość wysłania zdjęć 
na e-mail, 18.500 zł; 694 457 
114.

!3581w k

OPEL Vectra kombi 1.8 16V, 
1997r., klima, szyberdach, el. 
lusterka, stan bdb., niedrogo; 
507 062 628.
FORD Galaxy 2.0, 1997r., 
niebieski m etalik, 7-oso- 
bowy, abs, res, el. szyby 
i lusterka, klim atronik, c. 
zam ek , pp + k om pu ter, 
podg. obrotowe fotele, za
rejestrowany, I właściciel, 
sprzedam lub zamienię; 603 
•38 184.

13621wk

SKODA Fabia 1.4, 2002r„ 
srebrny metalik, lakier ory
ginalny, bezwypadkowy, sa
lonowy, serwisowany, bogate 
wyposażenie; 62 751 33 13; 
661 973 441.
SILNIK 1.4i kompletny od 
Opla Corsa i inne części bla
charskie oraz komplet siedzeń 
-skóra; 606 813 494; 63 214
^ 9  1 2 .  ] 3600wk

FORD escort 97r 1.6 16V 
z LPG, 5 drzwiowy, radio 
firmowe, koła zimowe 13”, 
letnie 14”, stan techn dobry, 
cena 3800zł, tel. 697724532

AUTO

SPRZEDAM 4 opony SEM- 
PRIT 155 SR 13 H i-Life 
M501 (bieżnik około 6mm) 
na felgach, stalowych VW (4 
śruby), cena za kpi 160zł, tel. 
697724532 z/DK

PEUGEOT 406 1.8+LPG, 
1997r., hak, 4200 zł; zbiornik 
na szambo; 661 771 031,3645wk
PEUGEOT 405 1.6, 1993r„ 
stan dobry, 1800 zł; 609 212
2 0 4 -  13683\vk

PEUGEOT 406 2.0 HDI, 
2002r., Peugeot 206 1.4, 
2005/06r., C itroen Xsara 
Picasso 2.0 HDI, 2000r., 
możliwość zamiany; 669 722 
986-
RENAULT Espace 2.1 TD;
1990r., 7-osób, c. zamek, 
wspomaganie, pełna elektry
ka, zarejestrowany, 2500 zł; 
605 067 205. 13669wk

OPEL Astra sedan 1.4 16V, 
1997r., abs, el. szyby, c. za
mek, autoalarm; 721 263 700
P° 1 6 -0 0 - 1364!wk

OPEL Corsa 1.4, 1994r., 5- 
drzwi, cena do uzgodnienia; 
697 859 393. 13659wk

VW G olf IV 1.6, 1999r., 
czarny, alufelgi, abs, klima
tyzacja, el. szyby i lusterka; 
603 386 983. !3702wk

TOYOTA Aygo, XI/2006r., 
błękitny, 4-drzwi, bdb. utrzy
many; 608 851 433. I3671wk
FIAT Punto 1.2, 1996r., ta- 
picerka skórzana, reg. fotela, 
klima, wspomaganie, el. szyby, 
c. zamek, radio, 4800 zł do ne
gocjacji; 605 067 205. 13669wk
FIAT Punto  1.1+LPG , 
1999r., 3-drzwi, lx  pp, im
mobiliser, R-CD, 112 tys km, 
5600 zł do negocjacji; 607 
123 101. 13669wk

FIAT Punto 1.1, 1996r., zie
lony metalik, 3-drzwi, 2x pp, 
R-CD, 4300 zł do negocjacji; 
697 335 783. 13701wk

STU Ergo Hestia. Ubez
pieczenia komunikacyjne, 
majątkowe i inne. Przyjdź lub 
zadzwoń: Turek, ul. Kolska 
Szosa 11 (na przeciwko Kau
flandu); 782 403 060. 13682wk

LEKARSKIE

JAN WIESIOŁEK
specjalista ginekolog- 

położnik
Przyjmuje w ramach umo
wy z NFZ: w poniedziałki 
od 14 -  18, środy od 8 
-12. Przyjęcia: Turek, os. 
Miranda 13, tel. 063 278 47 
83, 0601 498 350. Poza tym 
przyjęcia prywatne. n7|2/DK

G A B IN E T  L E K A R S K I
spec ja lis ta  chorób w ew nętrznych  

lek . m ed . M arc in  Krupa

ECHO SERCA z dopplerem
EKG, W izyty domowe 
EKG w  domu pacjenta 

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 0605 658117  

Turek, ul. Gorzelniana 1 
(Dom Usług II p . )

sprzedaż montaż przyciemnianie

konin, ut Poznańska 50A (z tyłu daewoo), teL (063) 242 29 57 
Kościelec (przy stacji benzynowej), te l (063) 271 68 !

SKLEROTERAPIA
-leczenie żylaków

specjalista chirurgii ogólnej
RADOSŁAW SKIBA

www.leczenle.turek.pl
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 

tętnic i żył kończyn dolnych
- leczenie owrzodzeń źylnych
- USG jamy brzusznej
Gabinet Lekarski -  przyj.: wt. i czw. od 16-ej 
Turek, ul. Gorzelniana 1 (Dom Usług) 

R ejestracja : tel. 0503 044 886 ,lm

G A B IN E T LEKARSKI 
A ndrze j K A ŁU Ż N Y

specjalista chirurg
- USG piersi (uzupełniające

mammografię)
- USG jamy brzusznej
- profesjonalne leczenie 
chorób nowotworowych

Tel. 0 697 724 498 ^

GABINET
STOMATOLOGICZNY
lek. słom. Jarosław Dawicki

UIVM€U1NIC Z€»ÓUJ
Turek, ul. Armii Krajowej 21

tel. 063 278 22 39 
czynne: środa w godz. 16.00 - 20.00

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog 

-położnik
Barbara Struglińska

- badania USG
- sonda dopochwowa 

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele

fonicznym tel. 278 40 35, 
0609 795 269

GABINET Pomocy Psy
chologicznej: psychoterapia 
indywidualna i rodzinna, 
terapia następstw stresu, te
rapia zaburzeń depresyjnych, 
terapia zaburzeń odżywia
nia, interwencja kryzysowa. 
Umawianie wizyt telefonicz
nie: 0692 969 725

GABINET
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk
Turek, ul. Skrzetuskiego 3 

( o s ie d le  Z a p a łc z a n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 063 278 49 79 lub 0609 219 662

Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 
(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -18.00 

wtorek, 8.00 -14.00, środa 8.00 -11.00 
Prywatnie: wtorek, środa 

i piątek od 16.00 do 20.00 
______ sobota 10.00 do 14.00

I—  1 --------- |

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
Konin, ul. Poznańska 116 
(d o ja z d  a u to b u s a m i 52 i 58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, 
testy wysiłkowe,

Holter EKG i  ciśnieniowy, 
porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchnlewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954

Sławomir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

______________________ łk

MASAŻYSTA Z. Szuszkie
wicz oferuje usługi: masaż, na
stawianie kręgosłupa, usuwanie 
przyczyn bólu rwy kulszowej, 
refleksologia; 609 774 428; 
www.szuszkiewicz.aq.pl l3279wk

http://www.osk-kurzawa.pl
http://www.brzychcy.turek.pl
http://www.leczenle.turek.pl
http://www.szuszkiewicz.aq.pl
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PRYWATNY GABINET OKULISTYCZNY
dr n. med. KINGA HADŁAW-DURSKA

specjalista chorób oczu
Turek, ul. Browarna 20. Tel: 063 289 36 85
(wejście od Piłsudskiego, nad salonem optycznym) ao7/wk

N O N  S T O P  2 4 h  
LE K I G O TO W E  

I R EC EP TU R O W E
A P T E K A
N a s z e  L e k i
62-700 T u re k  
ul. Nowa 22

(przy stacji Shell)
t e l .  (0 -6 3 )  2 8 9 -2 1 -7 7

O F E R U JE M Y  TA K Ż E  LEKI 
H O M E O P A TY C Z N E  

I PEŁEN A S O R TY M EN T 
K O S M ETYK Ó W  VICHY 

I IN N Y C H  FIRM  
B E Z P ŁA TN Y  POM IAR C IŚN IEN IA

ORTO-MED NZ0Z kontrakt z NFZ

Poradnia Urazowo-Ortopedyczna
Turek, ul. Łąkow a 4

lek. spec. Jacek Dąbrowski
leczenie schorzeń i urazów narządu ruchu 1
badanie stawów biodrowych u dzieci -  USG

Rejestracja osobiście: pn -  pt od 7.30 
telefonicznie: pn -  pt od 8.00 

tel. 063 289 36 08,0691 300 780 
Przyjęcia prywatne po uzgodnieniu telefonicznym

•J\7 Ó| O
Turek, ul. Nowa 16

tal. 63 278 54 77
pn-pt 9.00 -18.00, sobota 10.00 -14.00

soczewki kontaktowe
soczewki okularowe renomowanych firm
lutowanie opraw

realizujemy ' ecep,vR A g A T  20%i
■---------- --------------- " 7 ,  . . . . .  ,M ik o ła j  M ia ło

d r n.m ed. o k u l i s t a
• precyzyjne dopasowanie okularów
• diagnostyka i kwalifikacje do zabiegów refrakcyjnych 

do zabiegów na zaćmę, jaskrę, zeza i inne
• leczenie schorzeń ukfadu Izowego
• korekcja plastyczna powiek
• laserowa korekcja wad wzroku

W i z y t y  le k a r s k ie  p r o s i m y  u z g a d n ia ć  t e l e f o n ic z n ie  
t e l .  6 3  2 7 8  5 4  7 7 , 6 9 5  0 3 5  0 6 5

G A B I N E T  S T O M A T O L O G I C Z N Y
NFZ

DLA DZIECI I MŁODZIEŻY
(do 18 roku życia)

lek, stomatolog M. Woźniak-Rumińska

Mleczarnia „Turek" Sp. z o.o.
ogłasza przetarg ustny nieograniczony, 

na obiekty po byłych punktach skupu mleka, wg poniższego zestawienia :

M iejsco
wość Gmina Powierzchnia  

gruntu w m2
Cena

wywoławcza obiektu

1 Rzymsko Dobra 1 200 38 000 zł
2 Brudzew Brudzew 1 000 80 000 zł
3 Piętno Tuliszków 1 000 50 000 zł
4 Przykona Przykona 3 800 100 000 zł

Budynki po byłych punktach skupu mleka można oglądać w dniach 15.02.2010 r.- 23.02.2010 r. Celem dokonania oględzin 
obiektów, osoby zainteresowane proszone są o kontakt telefoniczny.
Przetarg odbędzie się w dniu 24.02.2010 r. w siedzibie Mleczarni „Turek” o godz.1000.
Przystępujący do przetargu zobowiązani są wpłacić wadium w wysokości 3 000 zł w kasie Mleczami, najpóźniej na jedną 
godzinę przed przetargiem.
Wadium przepada na rzecz sprzedawcy, jeżeli żaden z uczestników licytacji nie zaoferuje ceny nabycia równej co najmniej 
cenie wywoławczej (dotyczy każdego obiektu z osobna).
Mleczarnia „Turek” zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu bez podania przyczyny.
Zbywca nie odpowiada z tytułu gwarancji i rękojmi oraz za braki i wady fizyczne zbywanych obiektów.
Kontakt: M. Kukulski - tel 63 2897356, 603 761 721; G. Piąstka - tel. 63 2897350

NF0RMACJA
10-12 LUTEGO 2010 ROKU WYDZIAŁ GEODEZJI, KARTOGRAFII,

KATASTRU I GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI STAROSTWA POWIATOWEGO 
W TURKU PRZY UL. KALISKIEJ 59

BĘDZIE NIECZYNNY
UWAGA! OD 15 LUTEGO 2010 ROKU

WYDZIAŁ GEODEZJI, KARTOGRAFII, KATASTRU I GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI 
STAROSTWA POWIATOWEGO W TURKU

(ZA WYJĄTKIEM KOMÓRKI ZAJMUJĄCEJ SIĘ GOSPODARKĄ NIERUCHOMOŚCIAMI) FUNKCJONOWAĆ
BĘDZIE W NOWEJ LOKALIZACJI TUREK UL. ŁĄKOWA 4 A

SKLEP Z CZĘŚCIAMI 
ZAMIENNYMI

DO SPRZĘTU AGD OFERUJE:
| 1. Worki do odkurzaczy (ok. 200 rodzajów)

12. Łożyska  + uszczelki
3. Paski klinowe i płaskie (ok. rso rodzajów)

? 4. Inne części (ok. 1500 pozycji)

TUREK, ul. Ż ero m skiego  2
(na przeciw ko kina)

Czynne: 9.00 -  17.00, tel. 63 289 14 12
I  _____________________________________________f/15/KW

Postanowieniem Sądu Rejonowego 
POZNAŃ NOWE MIASTO I WILDA 
zd n . 20.01.201 Or.
Sygn. KRS/017513/09/560 
otwarto likwidację pod nazwą Spółdzielnia 
Remontowo-Budowlana w Turku w likwidacji.
Wzywa się wierzycieli o zgłaszanie ewentual
nych wierzytelności w terminie 1-go miesiąca 
od daty niniejszego ogłoszenia na adres: SRB 
w likwidacji, ul. Nowa 22, 62-700 Turek.

F/14/KW

O G Ł O S Z E N IE

Przychodnia N IO l  “RuDent"
ul. Łękowa 2a; tel. 63 278 51 36

iW i f i l l iM it f f iW

GABINET
UROLOGICZNY

Lek. Arkadiusz Matusiak
Turek, ul. Chełmońskiego 2
Czynny codziennie od 16.30 

Tel. 693 281 836
■ USG
- BEZOPERACYJNE 
kruszenie kamieni w 
ramach ubezpieczenia

f/13/WK

SPECJALISTA chorób skóry 
dr n med. Piotr Czyż - asy
stent Kliniki Dermatologicznej 
WAM w Łodzi przyjmuje w I i 
III piątekwgodz. 16.00-18.00, 
Turek ul. Kaliska 35. Zapisy 
tel. 601 206 040, codziennie w 
godz. 13.00- 14.00. |0g4bo

ĘflBINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

LECZENIE CHORÓB ŻYŁ
Dariusz Janiak 

Turek, ul. Gorzelniana 1 
(Dom Usług II p.)

Przyjęcia w  środy od godz. 16.00 
rejestracji tel. 603 399 464

-USG dopplerowskie żyt i tętnic 
-USG tę tn ic  szyjnych 
-USG brzucha, tarczycy 
-Ostrzykiwanie żylaków

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK Dorota Wiesiołek
- b a d an ia  U S G  -certy fik a t
- so n d a  d o p o c h w o w a
- USG piersi
- k r io te rap ia  n a d że rek  
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 0695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
Krzysztof Wiesiołek

- tak że  b a d a n ia  U S G  
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 0600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13

L E C Z E N IE  O T Y Ł O Ś C I 
c h o ro b y  w e w n ę trzn e

>leczenie dietetyczne dostosowane do 
wieku, płci, aktywności fizycznej 
>wspomagające farmakoterapie 

i suplementy diety
indywidualny program aktywności fi
zycznej wspomagającej odchudzanie 

Lek. med. Marta Nawrocka 
Tel. 510 660 876 po 15.00

13300wk
UZALEŻNIENIA - skorzystaj 
z potęgi uzdrawiania i uwol
nij się od uzależnień szybko i 
skutecznie. Alkoholizm, narko
mania, nałóg tytoniowy, hazard, 
depresje, nerwice, stresy, lęki, 
załamania nerwowe, anorek
sja, bulimia. Centrum Terapii 
Naturalnych “Czakra”, Koło ul. 
Toruńska 72; 792 488 463f/8|/KW

MISTRZ BIOENERGOTERAPII
JOLANTA TKOCZ POWRACA

O tym , że pani JO LA N TA  
TKOCZ rewelacyjnie uzdrawia 
mieszkańcy Turku i okolic mieli 
okazję się już przekonać, pani 
Jola zaskarbiła sobie sympa
tie ludzi z naszego mia
sta, pomagając wielu 
osobom powrócić do 
zdrowia, żyć bez cier
pienia a często bez 
leków , p row adzić  
zdrowy tryb życia.
Jej działania wielu 
ludziom  przyniosły 
ulgę - po p rostu  je s t 
skuteczna. To profesjo
nalna bioenergoterapeut- 
ka klasy międzynarodo
wej. Wiedzę zdobywała 
i praktykowała zarówno 
w Polsce, jak i w Niem
czech i Francji. Posiada 1 
dyplom POLSKO-AME
RYKAŃSKIEGO CENTRUM MEDY
CYNY NATURALNEJ. Jej kwalifikacje 
potwierdza PAŃSTWOWY DYPLOM 
MISTRZA BIOENERGOTERAPII. 
Jak wielu bioterapeutów pracuje ona 
system em  trzech  zabiegów  dzień

po dniu. Ta metoda pozwala 
osiągnąć lepsze rezultaty przy 
zwalczaniu dolegliwości. Pani 
JOLA podejmuje się pomocy 
w chorobach układu naczy
niowego; chorobach serca, 

m iażdżycy, w ysokim  i 
niskim ciśnieniu, choro
bach reumatycznych; bó
lach, zapaleniach stawów, 
gośćcu itp. Osiąga bardzo 

dobre efekty w le
czeniu zaburzeń 
hormonalnych, 

prostacie, po jej 
zabiegach często 

zn ik a ją ; guzy , 
m ięśniaki, tor
biele. Pomaga 

w s c h o rz e 
niach ukła
du pokar
mowego i

problemach związanych z kręgosłu
pem . W czasie zabiegów pani Jola 
daje wskazówki co robić, aby nie było 
nawrotów choroby.

Oto k ilka przykładów  z księg i 
podziękowań;

ZUZANNA G. - Miała guzy na piersi 
i m ięśniaki m acicy, dokuczały jej 
uderzenia gorąca. Po kilku cyklach 
terapeutycznych wykonane badania 
wykazały, ze dolegliwości minęły. 
BEAEA F. - Po cyklu zabiegów poprawi

ła się praca tarczycy, lekarz zdecydował 
się odstawić leki, zniknęły dolegliwości 
kiimakteiyjne, ustąpiła migrena 
TADEUSZ T. - Mam problemy z pro
statą, lekarstwa niewiele dawały. -Żona 
namówiła mnie na wizytę u p. Joli i teraz 
mogę żyć jak prawdziwy mężczyzna. 
MARIANNA A. - Cierpiała na nad

ciśnienie, cukrzycę, m iała wysoki 
cholesterol - Nie chciałam czekać na 
zawał. O p. Joli powiedziała mi sąsiad
ka, ciśnienie po zabiegach spadało, 
nie musiałam już brać tyle insuliny a 
i cholesterol się unormował - cieszy 
się kobieta.

JOLANTA TKOCZ przyjm uje w  
TURKU w  d n iach :
15 , 1 6  i 1 7  LUTEGO
Informacje i zapisy wyłącznie tele
fonicznie pod nr tel.:
608 051 831 
lub 77 546 1781



ECHO TUKKU 9 lutego 2010 r.

PR O D U C EN T OKIEN Z PVC

w w w .g ro b u d .p l

B iu r o  H a n d lo w e  w  T u rk u  
u l. K a lis k a  35 (z a  D o m e m  
tel./fax 063 280 34 22 
e -m a il: t u r e k @ g r o b u d .p l

--------------------------
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-------------------------------- S

- wysoka izolacyjność cieplna 
i akustyczna,

- duży wybór kolorystyki profili

- różnorodne wersje przyszybowe 
stwarzają możliwość dowolnej 
stylizacji okna

- system o szerokości 80 mm 
z uszczelnieniem zewnętrznym

- połączenie nowoczesnej techniki 
z najwyższym komfortem mieszkania

f c ?  p A V |  ( 0 . 6 3 )  2 8 0  2 0  2 4
Zdzisław Krzesinski | ' '

Turek, ul. 3 maja 8 (Dom Strażaka)OKNA I DRZWI
P C V ,  A L U M I N I U M ,  D R E W N O

NOWOŚĆ

OKNA: DRZWI PCV
e g ę ™  © G E A L A N TT3 Activ Pilot 

IS  Auto Pilot ff ls k i
DRZWI WEWNĘTRZNE I ZEWNĘTRZNE DREWNIANE I STALOWE

I L B S O I1 PORTKI
W iW T r i POLSKO DOORPOL EillW ADD

BRAMY GARAŻOWE 
ROLETY, KRATY K R I 5 P D L

K R A M Y  K R A T Y  R O l t T Y

SKUP ZŁOMU STALOWEGO

CENY PROMOCYJNE !!!
Turek, ul. Milewskiego 16.tei. 0632784935

ZAPRASZAMY do pozostałych skupów:
G rą b k ó w  5 5 , tel. 063 288 31 38 

_ .............  -  Tuliszków, u l. Patrzykąta 4, tel. 063 279 31 74

p r t d j r  r r - y  Zawiadamia, że w związku z pracami eksploatacyjnymi nastąpi 
* O ®  przerwa w dostawie energii elektrycznej w następujących 

o p e r a t o r  miejscowościach woj. wielkopolskiego i łódzkiego:
• Obrębizna 61138 obwód 4; w godzinach. 08:00-15:00, w dniu 16.02.2010
• Gusin 60346 obwód 2; w godzinach. 08:00-15:00, w dniu 17.02.2010
• Gusin 60346 obwód 2; Malanów 60244 obwód 2; w godzinach. 08:00-15:00, w dniu 18.02.2010
• Gusin 60346 obwód 2; Turkowice 60117 obwód 2; w godzinach. 08:00-15:00, w dniu 19.02.2010
E N E R G A -0P E R A T 0 R  SA O ddział w  Kaliszu, R ejonow y Zakład D ystrybucji w  Turku  
62-700 Turek, ul. Górnicza 14, tel. 63 289 76 00, fax 63 289 76 20 
rzd.turek@kalisz.energa.pl www.energa-operator.pl

Zak ład  P ro d u kcy jn y  B iu ro  H and low e  
62-730  D O B R A  C h rap czew  26 A  

Tel. /0 6 3 / 279-08 -12 , Fax /0 6 3 / 27 9-08 -15  
w w w .lin d a .co m .p l 

e-m ail. Iin d ach rap czew @ w p .p l

• w

[ P r a k t y k a  L e k a r s k a ]
dr n. med.

M A R E K  B A K A L A R Z
specja lis ta  g inekolog-po łożn ik

USG, USG 4D
Turek, ul. Niepodległości 21

przyjmuje:
pon. śr. czw. od godz. 15 .30 

so b o ta  od godz. 9 .00  
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

www.ginekolog-turek.pl
tel. 063 278 09 44

FASADY ROLETY 
OGRODY ZIMOWE 
z PCV i ALUMINIUM £

TYLKO VEKA PROFILE KUSY "A"

fAli Nit ma upszvch1
Turek, ul. 3-go M aja 8 

(D o m  Strażaka) 
tel. 063-214-13-71

P\V  „BAM K l ” 
K oło, ul. K olejow a 34 

teł. 0601-481-577 
K łodaw a, ul. W arszaw ska  45 

lei. 063-273-68-00
z!7/ceg

I , L I C H O  T U R K U l

R E K L A M A  
w  E c h o

t e l .  0 6 3  2 7 8  5 3  4 1

VideoFilmowanie & Foto
Firma Studio Foto Film-MG 

Oferuje oryginalne oraz wysokiej 
jakości Filmy i Fotografie 
z uroczystości ślubnych 
oraz imprez okolicznościowych

te l: 0 721 095 951 
lu b  0 609 048 403 

e -m a il: s tu d io f i lm -m g @ o 2 .p l
w w w .s f f -m a .p l

P H U

T
A
N
I
O

Biuro Handlowe: Turek, ul. Kolska Szosa 3 
tel. 063 272 56 62, fax 063 289 75 53

kejukii©31
ZIMOUin PROMOCJA
P r ę t y  ż e b r o  0 8  -  0 1 6  w  SUPER C C I l i c ! ! !

P r ę t y  ż e b r o w a n e ,  g ł a d k i e  o r a z  i n n e  r o d z a j e  s t a l i  

R e a l i z u j e m y  i n d y w i d u a l n e  z a m ó w i e n i a

T r a n s p o r t  G R A T I S  * ceny ważne do wyczerpania zapasów

f512/pK

http://www.grobud.pl
mailto:turek@grobud.pl
mailto:rzd.turek@kalisz.energa.pl
http://www.energa-operator.pl
http://www.linda.com.pl
mailto:Iindachrapczew@wp.pl
http://www.ginekolog-turek.pl
mailto:studiofilm-mg@o2.pl
http://www.sff-ma.pl
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Krzyżówka nr 6
W tym tygodniu za rozwiązanie krzyżówki mamy dla Pań

stwa cztery podwójne bilety na środowy spektakl kabaretu Hrabi. 
Poprawne rozwiązania należy nadsyłać lub wrzucać do skrzynki 
pocztowej ET do niedzieli -  14 lutego. W najbliższym wydaniu
-  16 lutego lista zwycięzców zostanie podana w gazecie. I już we 
wtorek będzie można odbierać bilety na występ kabaretu.

KABARAET HRABI w Turku
„Kobieta i Mężczyzna” -  taki tytuł nosi spektakl kabaretu 

HRABI, który w środę, 17 lutego, gościć będzie w Miejski Dom 
Kultury w Turku. Początek spektaklu o godzinie 20.00

„Kobieta i Mężczyzna” jest w całości poświęcony obu płciom. 
Obu po równo. Zwolennicy wyższości płci jednej nad drugą nie 
mająna co liczyć. Bo to, że różnice istniejąnie ulega wątpliwości
- ale żadna różnica nie czyni płci gorszą - lecz na pewno inną. Bo 
Kobiety są takie... a Faceci też, ale mniej. Za to Faceci potrafią... 
a kobiety też, ale co innego. Wspólne oglądanie programu Hra
bi parami, nie grozi rozpadem związku, ani cichymi dniami. W 
programie tym kabaret HRABI oswaja nas ze stereotypami na 
temat kobiet i mężczyzn, ukazuje ludzką stronę wad, skłaniając 
jednocześnie do ich pokochania

Tak o kabarecie pisze Andrzej Poniedzielski:..."jestem już 
w wieku, w którym powiedzonko „śmiech to zdrowie” przestaje 
obowiązywać w sposób prosty. Nadał śmiech jest dla mnie naj
pewniejszym sposobem pozyskiwania tlenu, ale pozyskanym tle
nem muszę już gospodarować racjonalnie. Przeznaczać go, a to na 
wzruszenie, a to na zamyślenie, a to na inne, zbawienne dla duszy, 
ale wysoce tlenożerne wykwintności. Kabaret HRABI daje mi 
taki komfort. Że i.uśmieję się, ale i uśmiechnę. Choćby dlatego, 
że naigrywają się z głupoty człowieka, owszem, ale z wyraźną 
troską o niego. W podtekście każdego skeczu (czyli w podskeczu) 
widoczne jest miłosierne „każdemu się może zdarzyć’.’ i optymi
zmem tchnące „mogło być gorzej”. Kamol (Dariusz Kamys) ma 
tę wyjątkową umiejętność, że specyficznym pararacjonalizmem, 
człeka wstępnie rozmiękcza (do ubezwłasnowolnienia włącznie) 
i potem już wspólnie kończą dzieło. Nim się człek obejrzy - śmie
je się. I uśmiecha. A na podchwytliwe pytanie : A Kołaczkowska 
? - Odpowiem : Aaaa... Kołaczkowska - to jest KOŁACZKOW
SKA. I już.

Pionowe: 1. stop miedzi z cyną, cynkiem i ołowiem, 
2. Malawi, 3. imię Santor, 4. nie ona zdobi człowieka, 5. 
pani na sawannie, 6. płynny tłuszcz, 7. figiel, 8. imię Kosa 
z “Czterech pancernych”, 9. rycerz z „Krzyżaków”, 18. nie 
łacina, 19. poziomy elem ent architektoniczny, 21. Józef, 
prymas, 22. zdrobniale o ojcu, 24. bicykl, 25. wartka filmu, 
30. potwierdza jakość produktu, 31. cenzor, 32. popularne 
nazwisko, 33. rom ans, miłostka, 34. ansa, 35. ...czasowni
ków, 36. dwukołowa taczka, 37. miał ją Aladyn, 38. część 
radioodbiornika, 39. narkotyk z makówek, 40. żargon, dia
lekt, 41. term in bez daty i godziny, 48. pokój dla gości, 
49. ćwiczy w pokoju, 50. ojczyzna Odyseusza, 54. rarytas z 
krem em , 55. kropla krwi pobrana do laboratoryjnego ba
dania, 57. rodzinne miasto fiatów, 58. zostawia je  listonosz, 
60. obraz o tematyce religijnej, 61. zasiada w ratuszu, 67. 
dorosła postać owada, 68. lodowa kulka, 69. hinduski 
władca, 70. jaglana lub gryczana, 71. wrota, 72. izogona 
zerowa, 73. tryska z ogniska, 74. dolna część pudełka, 75. 
od gongu do gongu, 76. w zodiaku, 77. czosnku, 78. część 
nogi kozy, 85. mały Dariusz, 86. stały lub tymczasowy, 87. 
grała w „Matce i córce”, 88. nowela Zofii Nałkowskiej, 92. 
brzeg, 93. dobrze mieć nad głową, 95. jeden z interwałów,
96. pierwsza śpiewaczka opery, 98. płynny tłuszcz, 99. 
przełożony meczetu,

Poziome: 1. ciągnięte po śniegu, 4. miasto portowe w 
Urugwaju, 7. kukła na sznurku, 10. cios, 11. wiele drzew, 
12. trzeci singel norweskiej grupy muzycznej T heatre of 
Tragedy, 13. potrzebne podejrzanemu, 14. ozdobna szata 
kapłana, 15. zdarza się po serwie, 16. jednostka mocy, 17. 
męczy gastryka, 20. obchodzi imieniny 5 lutego, 23. lasso 
Tatara, 26. potom ek Indianki i białego, 27. imię żeńskie 
pochodzenia germ ańskiego, 28. część żołądka przeżuwa
czy, 29. na nim samochody, 33. poem at Goethe’ego, 36. 
rodzaj izolacji, 39. narząd, 42. zespół, zbiór składników, 
43.2010,44. chroni państwo, 45. sportowe buty, 46. stolica 
Jordanii, 47. imak, 48. gorset, 51. jednostka ciśnienia, 52. 
australijski nielot, 53. rosną na łąkach, 56. perski poeta, 
59. nie waga, 62. pantera, 63. łazik, obieżyświat, 64. wozi 
po świecie, 65. Henry, grał w „Gwieździe szeryfa”, 66. rze
ka na granicy Kanady i USA, 70. kiesa, trzos, 73. gulgocą
cy ptak, 76. targ, 79. plięa, fałdka, 80. ...Katowice, 81. ma 
50 stanów, 82. wiele koni, 83. na trasie Turek-Poznań, 84. 
automat, 85. w samolotach odrzutowych, 89. nad nim Pod
dębice, 90. raz i raz, 91. zebranie, 94. elektroda dodatnia,
97. fiński telefon, 100. imię Baggio, 101. zgrana para, 102. 
w powiedzeniu brzytwy się chwyta, 103. ofiara mordercy, 
104. wierzchni ubiór kobiecy,sznurowany z przodu

Nagrodę za rozwiązanie krzyżówki z nr 4 otrzymuje Sławom ir Ba- 
nasiak z Turku. Nagroda do odebrania w redakcji.

Aktualne oferty pracy z dn. 08.02.2010 r.

Zawód Opis stanowiska
Ilość
miejs

c

Rodzaj
zatrudnienia Wykształcenie

1 Sprzedawca sprzedaż obuwia 2 umowa o pracę na 
czas określony średnie

2 Kierowca Na Autotransporterach praca na terenie polski i 
europy zachodniej 10 umowa o pracę na 

czas określony brak wymagań

3 Kierowca Kat. C+e praca w spedycji na terenie 
kraju 2 umowa o pracę na 

czas określony brak wymagań

4 Kosmetyczka-pedikiurzystka wykonywanie zabiegów 
kosmetycznych 1 umowa o pracę na 

czas określony średnie

obsługa maszyn

5 Operator Maszyn sterowanych komputerowo 
do produkcji butelek i 
napojów

3 umowa o pracę na 
czas określony

średnie
zawodowe

/: Stanowisko Urzędnicze Ds. nabór na stanowisko 1 umowa o pracę na wyższeO Podziałów Geodezyjnych urzędnicze
praca w spedycji krajowej

czas określony

7 Spedytor-dyspozytor i międzynarodowej, 
obsługa ładunków, 
transportu, logistyki itp.

1 umowa o pracę na 
czas określony ' średnie

Szczegółowej informacje mogą Państwo uzyskać w Powiatowym Urzędzie Pracy w Turku, ul. Komunalna 6, pok. 4, tel.: 0- 
63 280-23-78, 0-63 280-23-59, 063-280-23-80, 063-280-23-81.

Jednocześnie PUP w Turku oświadcza, że ww. oferty pracy ze względu na termin druku i kolportażu prasy mogą ulec zmianie 
lub dezaktualizacji.
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Leokadia Wielogórka i Stanisław Kasprzak zostali parą 
królewską karnawałowego balu maskowego Klubu Seniora 
„Zacisze” z Przykony. Koronował ich wójt Mirosław Broni- 
szewski. Tańce, konkursy i zabawy trwały do późnych go
dzin nocnych.

N a .

Jechał pociąg z daleka, byle nie...

Tajemniczy zamaskowani uczestnicy balu.

Powstały pod koniec ubiegłe
go roku klub seniora przy Gmin
nym Ośrodku Kultury Sportu i 
Rekreacji, działa coraz prężniej.

Duża w tym rola przewodniczą
cego klubu Mirosława Sekury, 
znanego ze swoich organizacyj
nych talentów i społecznikow

skiego zaangażowania oraz Ewy 
Banasiak -  dyrektorki GOKiS, 
która była inicjatorką organizacji 
„Zacisza”. To ona sprowadziła

Mirosław Broniszewski chcąc zachować incognito tańczył w masce.

P
o zimowych feriach zostały je
dynie wspomnienia, chociaż 
aura nadal by im jak najbardziej 
sprzyjała. W drugim tygodniu ferii, 

dzieci z Brudzenia, by oddalić od 
siebie perspektywę zbliżającego się 
coraz większymi krokami nowego 
semestru szkolnego i wykorzystać 
jeszcze znakomite warunki pogo
dowe, postanowiły ulepić bałwana. 
Jak postanowiły, tak też zrobiły. 
Proces lepienia śniegowego ludka 
zakończył się nadspodziewanym 
sukcesem -  dwumetrowy bałwan 
stanął przed blokiem. Ale ponieważ 
jeden wydawał się dzieciakom taki 
samotny -  zabrały się za lepienie 
dla niego towarzyszki. Tym sposo
bem powstała para -  pan bałwan i 
pani bałwanowa. Oba dwumetrowe, 
odziane w odpowiedni strój sprawiły 
ich twórcom wiele radości i zabawy. 
Autorami i wykonawcami śniego
wej pary są: Adrian Zięba, Damian 
Badeński, Patryk Badeński, Julia 
Karbowa, Filip Karbowy, Jarosław 
Malesza, Kamil Urbaniak, Ewelina 
Rębas, Nikola Rębas, Karol Witem- 
berg, Klaudia Bartosik. ika

do Przykony Olę Gajewską, in
struktorkę, która z dużym profe
sjonalizmem prowadzi klubowe 
zajęcia.

Im prezę, przy wsparciu GO
KiS, przygotowali sami seniorzy. 
W ykonali dla uczestników  balu 
m aski i kotyliony karnawałowe. 
Ich dziełem  były także sm ako
wite potrawy serwowane w prze
rwach pomiędzy tańcami. Bal 
otworzył przewodniczący M iro
sław Sekura, życząc wszystkim 
udanej zabawy do białego rana. 
Liczne konkursy prowadziły Ola 
Gajewska i Ewa Banasiak. Był to 
między innymi taniec z wałkiem 
i taniec na gazecie. Dokonano 
także wyboru króla i królowej 
balu. Zostali nimi Leokadia W ie
logórka i Stanisław Kacprzak. 
Koronacji dokonał M irosław 
Broniszewski -  wójt gminy Przy
kony, który z dużą satysfakcją 
przyjął zaproszenie seniorów. 
Pogratulował im cennych ini
cjatyw oraz życzył zdrowia i sił 
do dalszego działania. Seniorzy 
bawili się wesoło do późnych 
godzin nocnych. Żegnając się 
ustalali term iny kolejnych spot
kań. Najbliższe zaplanowano na 
piątego marca. Związane będzie 
z Dniem  Kobiet. (a rt)



Nikodem Markiewicz
syn Katarzyny i Waldemara 
ur. 28 stycznia, godz. 9.50 
waga 3980, długość 56 cm

Jakub Laskowski
syn Elżbiety i Sławomira 
ur. 28 stycznia, godz. 11.20 
waga 3780, długość 56 cm

Lena Strugielska
córka Jadwigi i Roberta 
ur. 28 stycznia, godz.15.10 
waga 3550, długość 57 cm

Patrycja Sobocka
córka Darii i Sebastiana 
ur. 28 stycznia, godz. 20.40 
waga 3640, długość 50 cm

Filip Budynek
syn Anety i Sławomira 
ur. 29 stycznia, godz.8.45 
waga 3670, długość 53 cm

Oliwier Stawieraj
syn Mileny i Krzysztofa 
ur. 29 stycznia, godz.10.30 
waga 3380, długość 54 cm

Karolina Chrostek
córka Agnieszki i Jerzego 
ur. 30 stycznia, godz.2.40 
waga 3540, długość 54 cm

W poszukiwaniu nowych źródeł pieniędzy dla budżetu miejskiego burmistrz Zdzisław Cza
pla przejawia niebywałą wprost kreatywność. Najpierw jesienią ubiegłego roku wpadł na 
pomysł obłożenia najemców lokali użytkowych podatkiem od własności. Ale w tym roku 
wpadł na jeszcze bardziej wyrafinowany pomysł. Tym razem postanowił obciążyć czynszem 
dzierżawnym coś koło 60 garażowiczów, którzy w epoce wczesnego Gierka postanowili wy
budować sobie garaże własnym sumptem. Przez całe lata płacąc podatek od nieruchomo
ści nieboraki myślały, że tym samym sćj ich właścicielami. Zdaniem burmistrza Czapli, w takim 
mniemaniu nic bardziej błędnego. O czym właśnie zostali poinformowani propozycją w ga
tunku z tych nie do odrzucenia. A mianowicie proponuje im się wynajęcie wybudowanych 
przez nich i przez lata użytkowanych garaży za co winni do kasy miejskiej opłacać czynsz w 
wysokości circa 75 zł/m-c. Ale na tym nie koniec pomysłu na budżetowe wpływy. Bowiem 
rzeczone garaże mają zostać wycenione przez rzeczoznawców, po czym nasi garażowicze 
otrzymają kolejną propozycję nie do odrzucenia w postaci możliwości ich kupienia. Och, za 
jakieś tam marne kilka tysięcy złociszy. Chyba, że zachowali stosowne rachunki opiewające 
na koszt budowy garaży, bo wówczas zapłacą jedynie za grunty, na którym owe garaże sto
ją. A swoją drogą to ciekawe, ilu też garażowiczów przechowuje do dzisiaj rachunki sprzed 
z górą trzydziestu lat? Może wśród nich są jednak jacyś miłośnicy archiwistyki. Chociaż w 
Redakcji Obserwatora Spraw Wszelakich ośmielamy się powątpiewać nawet w to, że nasi 
garażowicze kiedykolwiek mogli dysponować rachunkami z czasów PRL-u np. za cement, 
żwir, blachę i temu podobne artykuły budowlane, które w tamtej epoce należały do grupy 
towarów rzadkich. I to nawet bardzo. Tak więc OSW stawia perły przeciw orzechom, że pan 
burmistrz zdoła jednak wydusić z nieszczęsnych garażowiczów niezgorszą sumkę.

Doceniając tak dużą pomysłowość fiskalną podpowiadamy, aby władze Turku poszły w 
ślady XIX-wiecznych książątek niemieckich, którzy opodatkowali nawet słowiki. Ale u nas, 
z powodu rzadkości tych ostatnich, może korzystniej byłoby oczynszować wróble. Wszak 
bywa, że ptaki te, siadają również na drzewach rosnących na gruntach miejskich. Czyli 
takich samych jak rzeczone garaże.

|Koszt orientacyjny aż do bólu
Dowód niebywałej wręcz skrupulatności dał ostatnio p. o. kierownika Zarządu Dróg Po

wiatowych Artur Szczepaniak. Otóż poproszony przez starostę Bartosika o podanie orien
tacyjnego kosztu 13 inwestycji drogowych, odpowiedział, że ta orientacyjna kwota ma 
wynosić -  4 miliony czterysta siedemnaście tysięcy czterysta czterdzieści siedem złotych i 
-  uwaga -  czterdzieści dziewięć groszy (4.417.447 4 9 /1OO złotych). Aż strach pomyśleć jak 
wyglądałaby powyższa informacja, gdyby kierownik Szczepaniak został zobowiązany do 
podania dokładnych kosztów. Podejrzewamy, ze szósdta liczba po przecinku w groszach 
gwarantowana. Widać wyraźnie, że nasz tak skrupulatny urzędnik nim został specjalistą od 
drogownictwa specjalizował się w obsłudze tzw. Komisji antyalkoholowej w mieście. A z 
alkoholem wiadomo. Tam ważny jest każdy promil.

Wszystkie pary małżeńskie z miasta i gminy Turek, które 
zawarły zwiqzek małżeński w 1960 roku lub wcześniej, i chcq 
otrzymać medale „Za długoletnie pożycie małżeńskie", pro
szone sq o zgłaszanie się z dowodami osobistymi do Urzędu 

Stanu Cywilnego w Turku, do końca lutego 2010 roku.
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U R O D Z E N I A
Patrycja Sobocka, Alex Zgórski, Nikodem Markie- 
wicz, Jakub Laskowski, Karolina Chrostek, Zuzan
na Ewa Bartoszczyk

Ś L U B Y
USC Tuliszków: Justyna Konieczka i Tom asz Przybysz 

Z G O N Y
USC Brudzew: M arta Desecka 
USC Dobra: Ryszard Górski 
USC Przykona: Cyryla Bartosik 

USC Tuliszków: Jan Górecki

ZAKŁAD POGRZEBOWY
J a rz y  PACHOLCZYK
U n ie jów , o d d z ia ł: T U R E K , P L A C  S IE N K IE W IC Z A

Tel. 063 278 81 57 (PI. Wojska Polskiego 10)
C A ŁO D O B O W A  O B S ŁU G A  pod nr. tel.: 063 288 85 54, 0609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- TRUMNY - CHŁODNIA w Turku lub Uniejowie
- PRZEWÓZ ZMARŁYCH Z DOMU DO CHŁODNI oraz TRUMIEN 
NA TERENIE CAŁEGO POWIATU NIEODPŁATNIE

- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE
- Pogrzeby POWYPADKOWE i POSEKCYJNE

| k | K

F i r m a  U s ł u g o w a  " O ffA Y "
-  USŁUGI POGRZEBOWE

P a p B e r s k a
TuroBt

u f .  P o d u c f i o i w n e  ł

TRUMNY oraz KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
Przew óz w kraju i poza  gran icam i R P
N akładka chłodnicza na trum nę (dostawa do domu żałoby)
Przewóz na terenie Turku i pow iatu  tureckiego - GRATIS  
Rekonstrukcja powypadkowa oraz możliwość wykonania tanatopraksji 
Profesjonalna obsługa, życzliwość i  wszelka pom oc  
Płatności w dogodnym dla klienta term inie (również przelewem )  
D y ż u r  c a ł o d o b o w y :  tel. (063) 2 7 8  41 2 5 ,  kom. 6 0 1  8 7  1 6  9 0

33B4/DK

S T O L T U R
JAN i MARIAN MILLER

za l. 1 8 9 8  n

Z a k ła d  U s łu g  P o g r z e b o w y c h  
T urek , ul. K olska Szosa 38 A

te ł .  (0 6 3 )  280 26 30 
k o m . 0601 499 344

P o grzeby
Trumny

• pełna organizacja i obsługa pogrzebu
• transport zw łok w  kraju i zagranica

• największy wybór w  Polsce
• ceny producenta

K r e d y t u je m y  k o s z ty  p o g r z e b u  w  r a m a c h  z a s i łk u  Z U S
Służymy Państwu pomocą I opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

z/DK

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
Radosław Kosmowski tel. 605 200 604 

62-740 Tuliszków, ul. Poznańska 6

Usługi pogrzebowe: organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, klepsydry, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, ikebany, konkurencyjne ceny, 

płatność w terminie dogodnym dla klienta, 
życzliwa i fachowa pomoc* 2104/ikj


